
 
 
 
 
 
 
 
 
 

چهاردهم دي 1400



°۹تهران

تغ�رقیمتعنوان

650 (%0.82)79,610درهم امارات

700 (%3.23)21,700لير ترکيه

600 (%1.31)45,950يوان چين

1,700 (%0.73)231,300دلار کانادا

2,600 (%0.82)318,200فرانک سوئيس

20 (%0.72)2,770افغاني

1,500 (%0.71)211,400دلار استراليا

4,200 (%1.56)269,750دلار

3,080 (%0.94)327,380يورو

2,200 (%0.56)392,890پوند انگليس

 
سه شنبه ۱۴ دی ۱۴۰۰

 
January 4, 2022

سی ام جمادی الاول ۱۴۴۳

مناسبت ها

[ January 1 ] ۱۱ دی جشن آغاز سال نو میلادی
۱۳ دی شهادت سردار حاج قاسم سلیمانی [1398 خورشیدی]

۱۵ دی دی به مهر روز، سومین جشن دیگان
۱۶ دی شهادت حضرت فاطمه زهرا سلام االله علیها [ ٣ جمادي الثانيه ]

۱۶ دی غرق شدن کشتی سانچی [1396 خورشیدی]

اوقات شرعی به افق تهران

طلوع خورشید: ۰۷:۱۵ اذان صبح: ۰۵:۴۴

غروب خورشید: ۱۷:۰۴ اذان ظهر: ۱۲:۰۹

اذان مغرب: ۱۷:۲۲



تغ�رقیمتعنوان

1,740,000 (%1.35)129,020,000سکه امامي

1,470,000 (%1.18)124,510,000سکه بهار آزادي

1,150,000 (%1.73)66,500,000نيم سکه

930,000 (%2.49)37,400,000ربع سکه

200,000 (%0.87)23,000,000سکه گرمي



 

1- سجادي: رئیس جمهور براي واگذاري سرخابی ها دستور اکید داد - ایمنا

2- ''سوك'' روستایی فراموش شده/ با وجود سرمایه گذاري مردم، مسئولین اقدام نمی کنند - دانا

3- هشدار نمایندگان مجلس به عواقب حذف دلار 4200 / نجابت: شیوه اجرا و جبران حذف ارز 4200 جاي تامل دارد -
اقتصادگردان

4- 50 درصد دانش آموزان باید به مدارس فنی و حرفه اي هدایت شوند - خبرگزاري فارس

5- حضور مدیرکل و معاونین بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در میز خدمت - بنیاد شهید و امور ایثارگران

6- رییس سازمان امور دانشجویان: باید مرکز ثقل جذب دانشجویان کشورهاي منطقه و اسلامی باشیم - ایرنا

7- استاندار یزد: آمار بیکاري به هشت درصد کاهش یابد - ایرنا

8- سهم شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد کشور زیر یک درصد است - ایرنا

9- آقاي وزیر! ایران زندگی می کنید؟ - سپاهان نیوز

10- میزان عیدي معلمان مشخص شد - صبحانه آنلاین

11- اخبار عملکرد بانک هاي اردبیل در پرداخت تسهیلات اشتغالزا رصد می شود - سپاهان نیوز

12- سجادي: ادغام بودجه وزارت و کمیته، دخالت دولت نیست/ رئیس جمهور براي واگذاري دستور اکید داد - ایسنا

13- بانک ایران زمین حامی صنعت و توسعه - اکونا پرس

14- 160 هزار میلیارد تومان تسهیلات تکلیفی براي اشتغال در نظر گرفته شد - چابک آنلاین

15- قرص جوشان عناب در خراسان جنوبی ثبت اختراع شد - ایرنا

16- راه اندازي اولین کارخانه داروسازي دامپزشکی در اردبیل تا چند ماه دیگر - ایلنا

17- کارخانه داروسازي دامپزشکی در اردبیل به بهره برداري می رسد - خبرگزاري مهر

18- 6800 واحد معدنی کشور فعال است - روزنامه روزگار معدن

19- اشتغال زندانیان را توسعه خواهیم داد - بازار کار

20- طنین دوباره کار و تولید پس از 15 سال تعطیلی - بازار کار

21- راه هاي هدایت نقدینگی به سمت تولید - سرمد نیوز

22- موقوفه دانش سلامت «کوثر» فارس نقطه عطفی در حوزه سرمایه گذاري و بهره وري اقتصادي موقوفات است - شبستان

23- برخی اوقات نام تحریم کلید واژه اي براي گران کردن اجناس است - شبستان

24- گام بلند بانک پارسیان براي محرومیت زدایی / 2٫700 میلیارد ریال تسهیلات اشتغال زایی روستایی پرداخت شد - کیوسک
خبر

25- راه اندازي اولین کارگروه اشتغال دیجیتال کشور در یزد - خبرگزاري فارس

26- حمید رضا اکبري: قرارگاه جهادي شهید همت خوزستان آمادگی دارد طرح هاي تسهیل گري استانداري خوزستان در

حوزه آسیب هاي اجتماعی را اجرایی کند - بصیرت نو خوزستان

27- بانک ایران زمین حامی صنعت و توسعه - رصد اقتصادي

28- نظام فنی و حرفه اي، نظام اشتغال و کارآفرینی است - ایسنا



29- طرح هدفمندي مرکز خدمات حوزه؛ آغاز تحول در حمایت از طلاب و روحانیون - رسا

30- معماي حداقل دستمزد و اشتغال در ایران +فیلم - اقتصاد نیوز

31- ایمیدرو با مشارکت بخش خصوصی به دنبال توسعه منطقه چابهار است - میهن صنعت

32- 20 میلیارد دلار درآمد شرکت هاي پتروشیمی در سال 1400 - افکارنیوز

33- تاثیر موسیقی بر کند شدن روند پیري مغز - سلامت

34- شرکت هاي دانش بنیان و خلاق به ایفاي نقش پررنگ در جذب نیروي متخصص پرداختند - سلامت

35- نرخ بیکاري استان به 8 درصد کاهش یابد/خروجی کارگروه اشتغال باید تاثیرگذار باشد - تابناك

36- مکتب حاج قاسم الگوي مدیریت کشور/رشادت هاي بی نظیر در محور مقاومت - خبرگزاري مهر

37- حدود 3 هزار روستایی و عشایر از آموزش هاي فنی و حرفه اي بهره مند شدند - باشگاه خبرنگاران جوان

38- نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان، ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب خارج کنند - شفقنا

39- تک نرخی شدن میوه در کهگیلویه و بویراحمد با راه اندازي میدان میوه به نفع مردم و به ضرر دلال - ایسنا

40- برنامه هم افزایی مراکز رشد فناوري سلامت برگزار می شود - ایسنا

41- منطقه آزاد تجاري و صنعتی اردبیل بزودي تعیین تکلیف می شود - باشگاه خبرنگاران جوان

42- اشتغالزایی اولویت اصلی دولت است / جوان گرایی و استفاده از ظرفیت جوانان راه حل برون رفت از مشکلات - وزارت
ورزش و جوانان

43- ایران زمین حامی صنعت و توسعه - روزنامه اقتصاد ملی

44- نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان ایران را به سمت تمدن اسلامی رهنمون کنند - ایسنا

45- آغاز فعالیت 3 کانون دانشجویی در سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی خراسان شمالی - ایسنا

46- رئیس دانشگاه شهرکرد با حضور وزیر علوم معرفی شد - آخرین خبر

47- اعتبارات اشتغال کمیته امداد استان مرکزي دو برابر شد - دیار آفتاب

48- مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی ساماندهی می شوند - پایگاه دولت

49- منابع انسانی متخصص و دانش آموزان مهم ترین و بزرگ ترین سرمایه آموزش و پرورش - پانا

50- بسیاري از مشکلات مردم با گفت وگوي مستقیم و پیگیري ساده قابل حل است - ایرنا

51- جعفري: ایمیدرو با مشارکت بخش خصوصی بدنبال توسعه چابهار است - دانشجو

52- مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی ساماندهی می شوند - ایلنا

53- ضرورت نظارت بر توسعه معدن طلاي قروه/8 هکتار از اراضی ملی در کردستان رفع تصرف شد - خبرگزاري فارس

54- حضور جناب آقاي رامین اسدي در شهرستان اردستان - صندوق کارآفرینی امید

55- قدردانی رئیس دستگاه قضا از اقدامات نظارتی دیوان محاسبات - شبکه خبر

56- تصویب و اجراي 100 برنامه درسی دانشگاه جامع علمی کاربردي تا نیمه اول سال 1401 - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

57- دستگاه CNC پنج محوره دنتال رونمایی شد - وزارت علوم تحقیقات و فناوري

58- کارآفرینی از حیاط خانه تا رسیدن به کارخانه - اقتصاددان

59- بسته حمایتی ویژه بانک پاسارگاد در خدمت تولید - تدبیر و امید

60- پرسونال برندینگ و استراتژي هاي آن - تفاهم آنلاین

- صفحه نخست مطبوعات 1400/10/14



 

سجادي: رئیس جمهور براي واگذاري سرخابی ها دستور اکید داد

منبع: ایمناشماره خبر:  1  |  تاریخ: 1400/10/14

وزیر ورزش و جوانان می گوید رئیس جمهور براي واگذاري استقلال و پرسپولیس دستور اکید داده است.

 
سجادي: رئیس جمهور براي واگذاري سرخابی ها دستور اکید داد 

وزیر ورزش و جوانان می گوید رئیس جمهور براي واگذاري

 
استقلال و پرسپولیس دستور اکید داده است. 

به گزارش ایمنا، حمید سجادي وزیر ورزش و جوانان در حاشیه
مسابقه انتخابی تیم ملی اسکی ایران براي حضور در بازي هاي
المپیک 2022 گفت: مهمان فدراسیون اسکی هستم و این
فدراسیون در حال برگزاري رقابت هاي انتخابی تیم ملی جهت
اعزام به المپیک است. امیدوارم المپیک پیش رو با کیفیت خوبی
در حال برنامه ریزي و اجرا خواهد بود. تیم ایران هم همچون
دوره هاي گذشته مراحل آماده سازي خود را پشت سر گذاشته

است. از فدراسیون و مشاور ورزش هاي زمستانی وزارت تشکر می کنم. فردا ظاهراً روز پایانی این رقابت هاست اما از آنجایی که فردا

 
باید در هیأت دولت حاضر شوم، امروز قسمت شد که در خدمت همکارانم باشم. 

وي افزود: از کیفیت برگزاري رقابت ها صحبت شد و ما هم شاهد بودیم. از دست اندرکاران و برگزارکنندگان این رویداد تشکر می
کنم و امیدوار م آغاز فصل مناسبی باشد. خبرهاي خوبی براي پیست شمشک پیش رو داریم. ان شاءاالله فدراسیون در شمشک مستقر
می شود و به صورت آزمایشی قرار است این پیست در اختیار فدراسیون قرار بگیرد. در حال برنامه ریزي هستیم که علاوه بر اسکی
اگر بتوانیم براي ورزش هاي زمستانی در کشور برنامه ریزي کنیم. سالن 12 هزار نفري استادیوم آزادي زیرساخت ورزش هاي
زمستانی را دارد. در حال بررسی و مطالعه هستیم تا با هزینه اندك موقتاً در فصل زمستان میزبان ورزشکاران و علاقه مندان باشیم.
در بخش خصوصی هم چند قسمت دیگر در حالت استاندارد و غیراستاندارد در کشور داریم که در حال برنامه ریزي با بخش خصوصی
هستیم تا شاهد فعالیت ورزش هاي زمستانی در سایر بخش هاي کشور هم باشیم. امیدوارم آغاز فصل مناسبی باشد و بلا دور باشد و

 
همه ورزشکاران صحیح و سالم به مسابقات بروند و با روحیه اي مضاعف به آغوش خانواده برگردند. 

وزیر ورزش در مورد کمک وزارت ورزش و جوانان براي کسب یک سهمیه دیگر براي المپیک زمستانی پکن که فدراسیون در حال
رایزنی براي کسب آن است، گفت: ما تنها نقش حمایتی از فدراسیون را داریم. ما وظیفه داریم حامی باشیم و زیرساخت ها را تهیه
کنیم و هماهنگ کننده خوبی باشیم و به همکارانمان روحیه بدیم و از آنچه حکومت و فضاي دولتی در اختیار ما قرار داده در اختیار

 
فدراسیون هایمان قرار بدهیم و کمک کنیم. 

وي ادامه داد: این موهبت الهی و ظرفیت طبیعی در کشور وجود دارد و از هموطنان دعوت می کنم که این فرصت را از دست ندهند



 
و با رعایت پروتکل ها بیایند و از این ورزش مفرح و زیبا استقبال کنند. 

سجادي در مورد پیست شمشک گفت: با هماهنگی شرکت توسعه و اهالی خوب شمشک و فدراسیون اسکی در نظر داریم که به
زودي در روزهاي آینده قرارداد فدراسیون اسکی با شرکت توسعه منعقد شود. خواهش کرده ام با شرایط بسیار خوبی در اختیار
فدراسیون قرار بگیرد تا پیست شمشک بعد از سال ها تعطیلی امسال باز شود و کمکی به رونق آن منطقه کنیم. مشکلات حقوقی در
آن منطقه وجود دارد و مواردي مد نظر است که من خواسته ام از یک بزرگ تر تا در آنجا پادرمیانی کند. من هم در کنار فدراسیون
اسکی حضور دارم. امیدوارم همه با هم دست به دست هم بدهیم و پیست شمشک را بازگشایی کنیم و دیگر اجازه ندهیم تعطیل

 
شود. 

وزیر ورزش در مورد شرکتش در انتخابات کمیته ملی المپیک گفت: اینها شایعه است اما علاقه مندیم که انتخابات به بهترین شکل
برگزار شود. ما چند برنامه خوب براي ورزش داریم. ما به زودي کمیته اقتصادي براي ورزش تشکیل می دهیم و در حال بررسی و
انتخاب نفرات بودیم تا به نحو احسن از فرصت هاي ورزشی منابع خوب درآمدي کسب کنیم تا قدري کمک حال منابع دولتی ما
باشد. کار خوب دیگري که شروع کرده ایم واگذاري پرسپولیس و استقلال است که خوشبختانه مراحل خوبی طی کرده است و دولت

 
خیلی خوب کمک کرده است. 

وي تصریح کرد: اجازه بدهید به عنوان ورزشکاري قدیمی تر و اکنون به عنوان خادم ورزش از رئیس جمهور محترم تشکر کنم که از
هفته اول شروع کار که خواهش کردم اقدامات را انجام بدهیم و مسیر را براي واگذاري این دو باشگاه ادامه بدهیم، استقبال کردند و
دستور اکید دادند که موافق هستند و گفتند راه را ادامه بدهید. در معاونت حقوقی کار ایشان ادامه پیدا کرد و از آقاي دهقان تشکر
می کنم. دو، سه هفته مراحل حقوقی کار انجام شد و مجدداً گزارشی خدمت رئیس جمهور تقدیم شد و جناب دکتر رئیسی به وزیر
اقتصادي دستور دادند. در حال حاضر عزیران در سازمان خصوصی سازي در حال برنامه ریزي هستند تا طبق قولی که من مکتوب

 
امضا و خدمت دبیر کل اي اف سی ارسال کرده ام، این اتفاق بیفتد. 

سجادي ادامه داد: در ادامه مکاتبات دیگري انجام شد و اعلام آمادگی کردیم همکارانم در این دو باشگاه و سایر باشگاه ها اگر علاقه
مند به ادامه راه خصوصی سازي و حرفه اي شدن باشند، در کنار این عزیزان هستم. من به همراه مدیران عامل استقلال و پرسپولیس
آماده حضور و مذاکره و دفاع از مستنداتمان هستیم. خوشبختانه این رابطه خوب و مثبت بین ما و کنفدراسیون فوتبال آسیا شروع
شده است و مکتوب هم قول داده ایم که در فوریه (بهمن ماه) مقدمات واگذاري دو باشگاه براي خصوصی سازي را آغاز خواهیم کرد.
این نویدبخش اطلاعات خوب، آینده خوب و خبرهاي خوب براي حضور این دو باشگاه در بازار سرمایه و بورس است. من مطمئنم و
کارشناسان به من گفته اند یکی از موفق ترین اتفاقات بازار بورس و سهام هاي بازار بورس، سهام این دو باشگاه خواهد بود که
پیشاپیش این نوید را خدمت علاقه مندان و جامعه می دهم که براي استقبال از حضور این دو باشگاه در بازار سرمایه آماده باشیم. من

 
هم مطمئن هستم اتفاقات خوبی در پیش است. 

وي در ادامه به ارتباط بین کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش و جوانان اشاره و خاطر نشان کرد: برنامه ریزي خوبی کرده ایم تا پروژه
هاي ورزشی نیمه تمام را با استفاده از یکسري منابع تمام کنیم. پیش بینی کرده ایم منابعی را کمتر از یک سال آینده داشته باشیم.
در هر صورت کارهاي کلان و بزرگی پیش روي ورزش است. وظیفه می دانم به اتفاق همکارانم و فدراسیون ها کارهاي بزرگی را دنبال
کنیم اما برخی اوقات در کوران این کارهاي بزرگ شایعه می کنند که سجادي به کمیته ملی المپیک می آید. ما نگاهمان به کارهاي
بزرگ دیگري است و امیدواریم انتخاب کمیته ملی المپیک سر موعد و طبق چیزي که هیأت اجرایی کمیته ملی المپیک و ریاست
محترم، برادر عزیزم آقاي صالحی امیري برنامه ریزي کرده اند، به بهترین شکل برگزار شود و بهترین فرد انتخاب شود. هر موقع بین
کمیته و وزارت ورزش تعامل و ارتباط خوبی وجود داشته، ورزش کشور بهره آن را برده است. در حال حاضر هم بسیار ارتباط خوب و



تعامل مثبت و سازنده اي بین وزارت و کمیته وجود دارد و امیدوارم سال هاي پیش رو، سال هاي خوبی براي ورزش کشور باشد.
امیدوارم من و همکارانم قدردان توفیقی باشیم که براي خدمت داریم و تا زمانی که توفیق خدمت داریم آنقدر خوب عمل کنیم که

 
جامعه ورزش راضی باشد. 

وزیر ورزش و جوانان در مورد ادغام بودجه کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش در لایحه بودجه گفت: در سال هاي قبل هم این طور
بود و همه بودجه ورزش کشور و کمیته و پارالمپیک به وزارت ورزش می آمد و اتفاقات بعدي با هماهنگی وزارت ورزش می افتاد. ما
چهار ماه است که آمده ایم اما برنامه ریزي براي بودجه از ماه هاي قبل هم بوده است و در خواست ما نبوده که این اتفاق بیفتد. براي
ما هیچ فرقی نمی کند. الان هم اگر بودجه از طریق ما باشد، بودجه می آید و با تمام احترام و به راحتی از طریق وزارت ورزش در
اختیار کمیته ملی المپیک و پارالمپیک قرار می گیرد. هیچ اتفاق عجیب و غریب و خاصی نیست چون هماهنگی و تعامل وجود دارد.
این برنامه ریزي بوده که در تغییر ردیف هاي بودجه براي سال 1401 براي کل کشور در نظر گرفته اند. الان ردیف ها زیر 100 ردیف
در نظر گرفته و تجمیع شده است. این برنامه ریزي و نوع نگاه سازمان برنامه و بودجه براي بودجه بوده است و من و همکارانم در

 
وزارت ورزش نقشی در این تغییر نداشته ایم. 

وي در پاسخ به این سوال که مسئولان کمیته ملی المپیک معتقدند IOC ادغام بودجه کمیته المپیک با وزارت ورزش را دخالت
دولت تشخیص می دهد که براي ورزش تبعاتی دارد، بیان کرد: من چنین چیزي نخوانده و در عمرم نشنیده ام. در ورزش بزرگ شده
ام و تار و پودم ورزشی است و به شما می گویم چنین چیزي نیست. کمیته ملی المپیک برخی از کشورها اصلاً منابع دولتی ندارند.
این منابع دولتی نوعی کمک است. به طور مثال ما براي فدراسیون ها بودجه نداریم، بلکه در عرف مان می گوئیم بودجه براي یک
فدراسیون. در واقع این کمک دولت به فدراسیون هاست. دولت ها کمک می کنند. این کمک است که در عرف می گوئیم بودجه. من
تا به حال چیزي نشنیده ام. این کمکی است که به هر طریقی می تواند انجام شود. چنین اتفاقی نخواهد افتاد، مگر اینکه خودمان
دوست داشته باشیم پرونده درست کنیم و مثل خیلی از کارهاي دیگر از داخل کشور خودمان به بیرون پالس بدهیم. بیرون چکار می
خواهد بکند؟ می گوید چرا پول می دهید یا نمی دهید یا از این طریق می دهید؟ دولت می خواهد کمک کند چه ارتباطی به

 
کشورهاي دیگر دارد. ما ورزشی هستیم و زیر بار این حرف ها نمی رویم. 

وزیر ورزش در مورد ممنوعیت فعالیت زنان در بدنسازي که در روزهاي اخیر اتفاق افتاد، گفت: ممنوعیتی وجود ندارد. من از معاون
ورزش زنان هم سوال کردم و پیگیر این قضیه بودم. یکسري از رشته هاي ورزشی براي زنان در فدراسیون پرورش اندام و بدنسازي
شروع به کار کرده بود که هنوز براي زنان مجوز و دستورالعمل هاي لازم را کسب نکرده بود. دارند کار می کنند اما معاونت ورزش
زنان با هماهنگی فدراسیون به این نتیجه رسیدند که ابتدا رسماً استاندارد بشود و مجوز فعالیت آن رشته براي زنان صادر شود تا زنان

 
وقتی در باشگاه ها و محافلی که این رشته ها را دارند، حاضر می شود خیالشان راحت باشد که این رشته ها براي زنان مجاز است. 

وي در پاسخ به این سوال که قول داده اید مطالبات برخی از بازیکنان چون محمد انصاري پرداخت شود اما الان برخی افراد به عنوان
دلال ورود می کنند تا این کار انجام شود، گفت: من قول داده ام؟ مگر من مسئول پرداخت مطالبات هستم؟ من شخصاً قولی نداده ام
اما اگر باشگاه ها قول داده اند، بالاخره به مدیریت اجرایی خود باشگاه ارتباط دارد و باید به قول خود عمل کنند و حتماً باید حساب و
کتاب هاي مالی شان مشخص باشد. اگر به سمت حرفه اي شدن و خصوصی سازي می رویم یکی از موارد، عبور از این مسائل مالی و
شفافیت مالی است. اینکه واسطه ها به این موضوع ورود می کنند، من چیزي نشنیده ام. وقتی خودم در باشگاه ها کار می کردم اجازه

 
نمی دادم هیچ واسطه اي به باشگاه ورود کند. این به مدیریت داخلی هر باشگاه ارتباط دارد. 

وزیر ورزش در مورد پرداخت 750 هزار دلاري کالدرون از صندوق کارآفرینی امید گفت: در مورد این پرونده به اندازه کافی صحبت و

 
شفاف سازي شد. این خبر براي قبل است و گفتن ندارد. دنبال چه می گردید. 



منبع: ایسنا



''سوك'' روستایی فراموش شده/ با وجود سرمایه گذاري مردم، مسئولین
اقدام نمی کنند

منبع: داناشماره خبر:  2  |  تاریخ: 1400/10/14

روستاي سوك یکی از روستاهاي استان بوشهر است که به گفته ي مردم خود روستا مسئولان آنها را فراموش کرده و از
بسیاري از امکانات محروم هستند که در گذشته حدود 300 نفر جمعیت داشته و عدم توجه مسئولان به، مردم آن به اجبار

سرزمین آبا و اجدادي خود را رها کرده و به سوي شهر و روستاهاي هم جوار راهی شده اند.

 روستاي سوك یکی از روستاهاي استان بوشهر است که به
گفته ي مردم خود روستا مسئولان آنها را فراموش کرده و از بسیاري از امکانات محروم هستند که در گذشته حدود 300 نفر جمعیت
داشته و عدم توجه مسئولان به، مردم آن به اجبار سرزمین آبا و اجدادي خود را رها کرده و به سوي شهر و روستاهاي هم جوار راهی

 
شده اند. 

به گزارش شبکه اطلاع رسانی راه دانا؛ به گزارش سپاس؛ روستا برآیندي از عناصر طبیعی و ساخته شده است که به گونه اي زمینه
سازگاري فرد را با جامعه فراهم می آورد و موجب جامعه پذیري می شود. در دِه بین گروه و فضاي جغرافیایی محدود و بسته و ثابت
نوعی روابط اقتصادي - اجتماعی - فرهنگی وجود دارد و این روابط موجب پیدایش وحدت و یکپارچگی گروه می شود و آن را از گروه

 
دیگر متمایز می سازد. 

اکثریت ساکنان دائمی روستا به طور مستقیم یا غیر مستقیم به فعالیت در زمینهٔ کشاورزي، دامداري، باغداري وصنایع روستایی

 
اشتغال دارند. 

روستاي سوك در بخش ارم شهرستان دشتستان استان بوشهر قرار دارد که قدمت بسیار زیادي دارد اما تاکنون توجه کمتري به

 
اهلالی این روستا شده است. 

این روستا در گذشته حدود 300 نفر جمعیت داشته که به دلیل نامهربانی مسئولین به این روستا، مردم آن به اجبار سرزمین آبا و
اجدادي خود را رها کرده و به سوي شهر و روستاهاي هم جوار راهی شده اند به طوري که اکنون فقط 10 خانوار در این روستا زندگی

 
می کنند. 



در روستا سوك هیچ گونه امکانات ابتدایی از جمله راه، آب، برق، اینترنت و تلفن وجود ندارد و مردم آن منطقه براي حداقل ها هم

 
عاجز مانده اند. 

 
20 هزار اصله مرکبات مردم در حال نابودي کامل 

 
 

در روستاي سوك حدود 20 هزار اصل نخل و بیش از هشت هزار نهال مرکباب وجود دارد که اهالی این روستا سالیانه محصولات خود

 
را برداشت و به بازار عرضه می کنند. 

انواع خرما شامل کبکاب، زاهدي یا قصب ، شهابی و زینی و انواع مرکبات شامل لیمو ترش ، نارنج ، لیمو شیرین، انار، انگور و انجیر از

 
جمله میوه هایی هستند که در این روستا کشت می شود. 

سوك طی چند سال اخیر با مشکل جدي بی آبی مواجه شده است به نوعی که بی آبی باعث شده اکثر نهال مرکباب آن به طور کامل

 
خشک شود و به مردم از لحاظ اقتصادي آسیب جدي برساند. 

در گذشته مسئولین زیادي از این روستا بازدید کرده اند اماهمه آنها فقط با وعده دادن از آن منطقه خارج شده و هیچ گونه اتفاق

 
خاصی برایشان رخ نداده است. 

امروز مردم سوك در بی آبی تمام به سر می برند و براي تامین آب شرب و باغات خود مجبورند کلیومترها دور از روستا بروند و با

 
تانکر آب بیاورند. 

طی برسی هایی که کارشناسان آبخیزداري از آن منطقه داشته اند مشخص شده است که می توان در سه نقطه از این روستا آب

 
بندهایی را ایجاد کرد تا در زمان بارش باران از آب آن براي روستا استفاده کرد. 

 
اهالی سوك: ما را فراموش کرده اند 

علی متولی یکی از ساکنان روستا سوك در گفتگو با سپاس اظهار داشت: طی 42 سال اخیر که نقاط مختلف کشور پیشرفت هاي

 
فراوانی داشته اند اما روستا سوك به دلیل بی توجهی مسئولین هیچ توسعه اي نیافته است. انگار که ما راد فراموش کرده اند. 

 
 



وي اضافه کرد: مسیر دسترسی به روستا بسیار صعب العبور است به نوعی که فقط ماشین هایی امثال لندرور و نیسان می تواند این

 
مسیر را طی کند که این هم در روزهاي بارانی امکان پذیر نیست و عملا راه روستا بسته می شود. 

متولی اضافه کرد: ما انتظار داریم از مسئولین که توجه ویژه اي به این منطقه محروم داشته باشند، به روستا و به مشکلات ما رسیدگی

 
کنند چرا که روستاي سوك نگین بخش ارم است. 

سید رضا حسینی معاون آبخیرداري اداره کل منبع طبیعی و آبخیرداري استان بوشهر در گفتگو با خبرنگار سپاس در این خصوص

 
اظهار داشت: همکاران ما طی هفته هاي گذشته از روستاي سوك بازدید داشته اند و مشکلات آنها را از نزدیک دیده اند. 

 
 

حسینی گفت: در بازدیدي که کارشناسان آبخیزداري از سوك داشته اند مطالعات سه نقطه براي ایجاد آب بند انجام شده و ان شاالله

 
امیدواریم در بودجه سال آینده بتوانیم این پروژه را شروع کنیم. 

وي در خصوص مشارکت مردم در اجراي این آبند تصریح کرد: اداره کل منابع طبیعی از لحاظ قانونی نمی تواند بخشی از کار را به
یک نفر دهد و بخش دیگري را به فرد دیگر بلکه کار را باید یا به صورت پیمانی کامل به پیمانکار دهد یا اینکه نظارت آن را برعهده

 
بگیرد. 

حسینی اشاره کرد: باتوجه کمبود منابع مالی در اداره کل منبع طبیعی و آبخیرداري استان بوشهر گروه هاي مردمی و جهادي می

 
توانند کا را انجام دهند و ما کارهاي نظارت و نقشه کشی آن را انجام دهیم. 

این مشکلات در حالی است که مردم روستا خود حاضر به همکاري با دستگاه ها براي تامین بخشی از مصالح هستند و در بعضی از

 
مواقع به دنیال نظارت و نظر منابع طبیعی هستند. 

با این وجود هنوز مسئولان صحبت از نبود اعتبارات می کنند و اقدامی براي رفع مشکل مردم نکرده اند تا مشکلات روستاي سوك هم

 
چنان پا برجا باشد. 

در شرایطی که این روزها کشور نیازمند خدمات روستاییان است و این مردم بار بزرگی از تولید کشور را بر دوش می کشند باید با نگاه

 
و وسعت دید بیشتري به رفع مشکلات آنها پرداخت. 



انتهاي پیام/



هشدار نمایندگان مجلس به عواقب حذف دلار 4200 / نجابت: شیوه اجرا و

جبران حذف ارز 4200 جاي تامل دارد

منبع: اقتصادگردانشماره خبر:  3  |  تاریخ: 1400/10/14

اگر راهکار ندارید بر واردات نهاده ها نظارت کنید چرا که 60 درصدش دست شرکت هاي دولتی و خصولتی است. اگر راهکار
ندارید بازارهاي میوه و تره بار را نظارت کنید چرا که بی قاعده ترین بازار دنیاست و هنوز به صورت دستی نظارت می شود.

محصولات اساسی کشاورزي را به قیمت جهانی از کشاورز داخلی بخرید تا تولید ...

 
گروه بانک و بیمه 

نماینده مردم تهران در مجلس با اشاره به مخالفت
نمایندگان مجلس با حذف ارز 4 هزار و 200 تومانی، اقدام
دولت مبنی بر حذف ارز ترجیحی در بودجه 1401 را
زیرکانه خواند و گفت: اگر راهکار ندارید، همچون شکار
عبدالمالک ریگی در آسمان رانت خواران 65 میلیارد دلار

 
ارز ترجیحی را پیگیري قضایی کنید. 

روح االله ایزدخواه در جلسه علنی (سه شنبه) مجلس در
نطق میان دستور خود ضمن تبریک و تسلیت سالگرد

شهید حاج قاسم سلیمانی، لایحه بودجه 1401 را «اولین آزمون دولت جدید و شخص رئیس جمهور» دانست و اظهار کرد: انتخابات
تمام شده است. شعارها باید عملیاتی شود. اینجا مجلس در رأس امور است و رفاقت ها نباید زبان و رأي ما را در احقاق حق مردم

 
خنثی کند. 

نماینده مردم تهران در مجلس یازدهم در مورد حذف ارز ترجیحی 4 هزار و 200 تومانی گفت: با وجود مخالفت اخیر مجلس، زیرکانه
در لایحه بودجه 1401 حذف شده است. امکان اظهار نظر اولیه براي ما سلب شده و این مسئله قابل اغماضی نیست. معناي حذف ارز

 
ترجیحی در اوج تورم، گران کردن غذاي مردم است. این تصمیم نشان از استیصال در پیشبرد تغییرات اساسی و ساختاري است. 

این عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس با بیان اینکه علت تورم، تخصیص ارز ترجیحی نیست، گفت: خلق نقدینگی توسط بانک ها
است. رئیس جمهور محترم در زمان انتخابات فرمودند که بانک ها را به خط خواهم کرد. راهکار کسري بودجه، کسر کردن از سفره و

 
جیب مردم نیست. نتیجه اش تعمیق شکاف هاي اجتماعی و بزرگ کردن کیک اغنیا از محل نان و پنیر فقرا است. 

 
محصولات اساسی کشاورزي را به قیمت جهانی از کشاورز داخلی بخرید 

ایزدخواه در اظهاراتی انتقادي از نبود راهکار براي ارز 4 هزار و 200 تومانی گفت: اگر راهکار ندارید بر واردات نهاده ها نظارت کنید
چرا که 60 درصدش دست شرکت هاي دولتی و خصولتی است. اگر راهکار ندارید بازارهاي میوه و تره بار را نظارت کنید چرا که بی
قاعده ترین بازار دنیاست و هنوز به صورت دستی نظارت می شود. محصولات اساسی کشاورزي را به قیمت جهانی از کشاورز داخلی

 
بخرید تا تولید کالاهاي اساسی رونق بگیرد و مردم مرغ یخی خارجی نخرند. 



 
رانت خواران 65 میلیارد دلار ارز ترجیحی را پیگیري قضایی کنید 

نماینده مردم تهران در مجلس از انحصار و دلالی نهاده هاي دامی خبر داد و گفت: انحصار دلال مشهور را بشکنید و دست هزاران
اتحادیه کشاورزي و روستایی را در تأمین نهاده ها باز کنید. اگر راهکار ندارید، مافیا واردات دارو را مهار کنید یا همچون شکار
«ریگی» در آسمان رانت خواران 65 میلیارد دلار ارز ترجیحی را پیگیري قضایی کنید چرا که اگر تنها 20 درصد این رانت به بیت
المال برگردد، مشکل کمبود ارز کشور برطرف می شود. اگر راهکار ندارید، بودجه ارزي و ریالی را هم تفکیک کنید تا بودجه دلاریزه
نشود. زمانی که تئورسین هاي بودجه حسن روحانی، ایدئولوگ بودجه رئیسی شده اند، انتظاري نیست که چنین راهکارهایی را تجویز

 
کنند. 

نماینده مردم تهران در مجلس با بیان این ادعا که هنوز آموزه هاي نظریه منسوخ بازار آزاد و مکتب پولی دیده می شود، گفت: این
یعنی ادامه همان راهی که اقتصاد کشور از اصلاحات ساختاري و نهادي به سیاست صنعتی، تولیدگرایی و خودکفایی را به سمت
سیاست هاي صرف پولی و مالی نافرجان و دور باطل قیمت درمانی و در رأسش افزایش قیمت ها و پرداخت یارانه نقدي منحرف می

 
شود. 

وي خطاب به سید ابراهیم رئیسی گفت: به شعارهاي خود در ابتداي انتخابات توجه کنید و به محققان اقتصاد اسلامی در دانشگاه و
حوزه دل ببندید. همان ها که با پول نماز و روزه استیجاري هزینه تحقیقات بنیادي خود در باب اقتصاد اسلامی و مردمی سازي
اقتصاد تأمین می کنند. نگذارید شما را مستأصل کنند و سوخت تداوم جریان تکنوکرات اقتصادي و مدیریتی را از سیاست هاي شما

 
تأمین کنند. 

 
تامین مالی زنجیره  اي به توسعه صنعت کمک می کند 

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس گفت: تامین مالی زنجیره  اي در شرایط عادي و یا تحریمی بحثی است که به توسعه
صنعت کشور کمک می کند.صنایع بزرگی در کشور مانند پتروشیمی، فولاد، نفت و گاز، خودرو و ... وجود دارد که از دو بخش
بالادست و پایین دست بهره می برند، اما مشکل مشترك شان عدم اتصال این دو بخش به یکدیگر است، لذا بازار سیاه ایجاد می شود

 
و هزینه هاي گزافی شکل می گیرد، بنابراین مسئله فناوري و بهره وري بین بالادست و پایین دست به نحوي آسیب می بیند. 

این عضو کمیسیون صنایع و معادن در خانه ملت ابراز کرد: تحقق این مسئله نیازمند آن است تا در کنار حضور بانک ها، تشکل هاي
حوزه تولید هم حضور داشته باشند تا رابطه همکاري بین بالادست و پایین دست به هدایت درآید و بر آن نظارت صورت گیرد. دولت
هم باید به سمتی حرکت کند تا بتواند هزینه هاي تولید را از این شرایط فعلی به سمت آزادسازي قیمت ها سوق دهد. بنابراین بهتر
آن است تا به جاي افزایش نرخ بنزین یا گران کردن قیمت خودرو یا کاستن از ارز کالاهاي اساسی، زنجیره هاي صنعتی را ملاك قرار

 
گیرد زیرا از این طریق گام موثري برداشته خواهد شد. 

وي افزود: براي مثال می توان به بحث خودرو اشاره کرد که سال گذشته درباره آن گفته شد بیش از 80 هزار میلیارد تولید رانت شد
یا در فولاد و دیگر صنایع به همین شکل بود. چنانچه تامین مالی زنجیره اي به درستی اجرا شود، مانع این رانت هاي بی مبنا خواهد

 
شد و ضمن کاهش نیاز به نقدینگی رانت بیخودي براي کسی درست نخواهد شد. 

 
نجابت: شیوه اجرا و جبران حذف ارز 4200 جاي تامل دارد 

نماینده مردم شیراز در مجلس گفت: جهت گیري حذف ارز 4200 و رانت زدایی اقدام مهم و قابل قبولی است اما شیوه اجرا و جبران

 
آن براي مردم نکته اي است که ما را به فکر و تامل فرو می برد. 

روح االله نجابت در جلسه علنی (سه شنبه) مجلس در تذکرات شفاهی خود در رابطه با تسریع در تغییر مدیران ناکارآمد باقیمانده از



دولت گذشته به وزراي راه و شهرسازي، ارتباطات و نیرو، تذکر داد و اظهار کرد: تغییر نیرو در مدیران استان ضرورت است. در حال
حاضر جنوب استان فارس درگیر سیل شده است و نیاز به خدمات رسانی دارد، اما مدیران کم انگیزه از دولت قبل این آمادگی را

 
ندارند. 

وي در ادامه در تذکر به رئیس قوه قضائیه در خصوص پرونده کرسنت عنوان کرد: انتظار ما برخورد با پایمال کنندگان حقوق ملت

 
ایران است. 

سخنگوي کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها خاطرنشان کرد: به عنوان عضو کمیسیون تلفیق بودجه 1401 از دولت براي اینکه
لایحه بودجه را به موقع ارسال کرد تشکر می کنم. جهت گیري حذف ارز 4200 و رانت زدایی اقدام مهم و قابل قبولی است اما شیوه

 
اجرا و جبران آن براي مردم نکته اي است که ما را به فکر و تامل فرو می برد. 

اگر قرار باشد پول در اختیار مردم قرار گیرد، مردم آثار تورمی و گرانی اجناس را می بینند و این پول به چشمشان نمی آید و قطعا

 
شوك تورمی در پی خواهد داشت که مختص به کالاهاي اساسی نخواهد بود و به سایر کالاها نیز تسري پیدا خواهد کرد. 

وي با تاکید بر اینکه انتظار ما این بود که در لایحه استراتژي دولت در خصوص حذف ارز 4200 مشخص باشد، تصریح کرد:
رویکردهاي عدالتخواهانه و رفع تبعیض معطوف به رشد اقتصادي و مهار تورم خوب است، ولی باید بین اینها و اعداد و ارقام و احکامی
که در بودجه 1401 است، نسبت مشخصی وجود داشته باشد.در بودجه 1400 و مصوبه اي که مجلس داشت اقدامات خوبی را شاهد
بودیم. مشخصا در موضوع محرومیت زدایی، اشتغال، آب و راه روستایی و آسیب هاي اجتماعی مجلس به وظیفه خود عمل کرد، اما در
بودجه 1401 مابه ازاي اینها را نمی بینیم و این نشان می دهد که کلی حرف زدن سودي ندارد.موضوع دیگر در ارتباط با بودجه
1401 این است که پیش بینی دولت این بوده که اگر مالیات محقق نشد، سهام فروش نرفت و فروش نفت به اندازه کافی نبود، کسري
پدید آمده را با فروش اوراق جبران کند که این امر پیشاپیش مجوز آن را گرفتن از نظر مجلس پذیرفتنی نیست. اینکه دولت بخواهد
مجوز فروش اوراق را با تعهدي قبلی و بدون سقف از مجلس بگیرد مخل وظایف نظارتی و تقنینی مجلس است که در کمیسیون

تلفیق حتما آن را اصلاح خواهیم کرد.



50 درصد دانش آموزان باید به مدارس فنی و حرفه اي هدایت شوند

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  4  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش خبرگزاري فارس از کرمان، یوسف نوري ظهر
امروز در همایش تجلیل از خیران و فعالان اقتصادي
مدرسه ساز استان کرمان اظهار داشت: اگر مجمع خیرین

 
نبود ما در آموزش و پرورش مشکلات زیادي داشتیم. 

وي بیان داشت: جامعه خیرین مدرسه ساز نقش بی بدیلی
در آموزش و پرورش قبل و بعد از انقلاب داشته اند و دست
همه این افراد از جمله عطا احمدي (پدر مدرسه سازي

 
ایران) را می بوسیم. 

وزیر آموزش و پرورش ادامه داد: اعتقاد داریم 7 هزار هنرستان ما که بیش از 900 مدرسه غیردولتی هستند از هنرستان مصرف به

 
هنرستان تولید تبدیل شوند. 

نوري با اشاره به تدریس خود در هنرستان هاي فنی و حرفه اي و کاردانش اضافه کرد: اگر بخواهیم به شاخص هاي اقتصادي و توسعه

 
انسانی برسیم باید به مهارت هاي فنی و حرفه اي توجه داشته باشیم. 

وي یادآور شد: در برنامه ششم توسعه باید 50 درصد دانش آموزان دوره متوسطه در مدارس کاردانش و فنی و حرفه اي باشند که در

 
حال حاضر این آمار برابر با 35 درصد است. 

محمدمهدي زاهدي نماینده مردم کرمان و راور در مجلس با بیان اینکه اگر خیرین نبودند، کار آموزش و پرورش راه نمی افتاد، بیان
داشت: عطا احمدي پدر مدرسه سازي ایران، خانه خود در کرمان را وقف کرد و مدتی در آن مدرسه و در اتاق سرایداري زندگی می

 
کرد و اجاره آن سرایداري را هم به حساب آموزش و پرورش واریز می کرد. 

عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی از خلق بودجه هاي مختلف براي آموزش و پرورش خبر داد و این بودجه ها

 
را براي این بخش مثمر ثمر خواند. 

 
نهضت مدرسه سازي در استان کرمان با همکاري خیران 

همچنین رئیس اتاق بازرگانی، صنایع، معادن و کشاورزي استان کرمان در سخنانی اظهار داشت: نهضت مدرسه سازي در استان
کرمان با همکاري خیران کلید خورده است و نخستین مدرسه اتاق بازرگانی  رادر دهه فجر گذشته در زادگاه شهید سلیمانی افتتاح



 
کردیم. 

سید مهدي طبیب زاده ادامه داد: مدرسه سازي در راستاي وظایف سازمانی اتاق بازرگانی نیست اما اتاق بازرگانی استان کرمان با

 
توجه به اینکه فضاي آموزشی کرمان کمتر از متوسط کشوري بود با کمک خیران اقتصادي وارد عرصه مدرسه سازي شد. 

وي خاطرنشان کرد: افراد بسیاري با ما همراه شدند و تحول بنیادین در بحث مدرسه سازي در کرمان روي داده است و خواستار توجه

 
ویژه به خیران مدرسه ساز هستیم. 

طبیب زاده ابراز داشت: نظام فنی و حرفه اي در آموزش و پرورش به عنوان یک زیرنظام نیست بلکه به عنوان کارآفرینی و اشتغال

 
است و باید به عنوان یک سیستم در وزارت آموزش و پرورش مدنظر قرار گیرد. 

وي ادامه داد: 7 هزار هنرستان کار و دانش، 12 هزار آموزشگاه فنی و حرفه اي، 300 دانشگاه فنی و حرفه اي و علمی و کاربردي در

 
کشور داریم، اما با فقدان مهارت مواجه هستیم و انبوه فارغ التحصیلان فاقد مهارت را می بینیم. 

طبیب زاده اضافه کرد: اگر بخش خصوصی به عنوان بهره بردار در عرصه هاي مختلف اقتصادي بتواند در تصمیم سازي، تصمیم گیري

 
و اجرا حضور داشته باشد با کمک دولت می تواند نیروهاي آماده کار را تحویل جامعه دهد. 

وي با اشاره به اینکه هر فارغ التحصیل داراي مهارت از 22 درصد شانس شغلی بیشتري برخوردار است، عنوان کرد: طراحی مدل مرکز
استعدادهاي فنی و حرفه اي در مدرسه اتاق بازرگانی به عنوان پایلوت کشوري را انجام داده ایم و می خواهیم، بهترین فضاي آموزشی

 
کرمان را به فنی و حرفه اي اختصاص دهیم و از خبرگان فنی و حرفه اي کشور براي طراحی دوره ها کمک گرفته ایم. 

رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز استان کرمان هم در سخنانی اظهار داشت: خیران انسان هایی هستند که مقام بالایی دارند زیرا از

 
مال خود گذشته اند و بعضی از آنها آنقدر رشد می کنند که از این عالم خاکی جدا می شوند. 

آدینه زاده بیان داشت: آب انبارها و مدارس ساخته شده توسط عطا احمدي پدر مدرسه سازي ایران که کرمانی ست نشان می دهد،

 
خیران در کرمان از گذشته فعالیت زیادي داشته اند. 

وي ادامه داد: ساخت 200 مدرسه، راه اندازي اردوگاه هاي شهید رجایی و شهید باهنر، پرورشگاه بانک توکلی و یک هزار منزل
مسکونی براي محرومان گوشه اي از خدمات عطا احمدي است و وي همچنین منزل مسکونی خود را تبدیل به مدرسه کرد و آن را به

 
نام همسرش نامگذاري کرد. 

انتهاي پیام/80019/ق



حضور مدیرکل و معاونین بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز در میز

خدمت

شماره خبر:  5  |  تاریخ: 1400/10/14
منبع: بنیاد شهید و امور

ایثارگران

مدیرکل و معاونین بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز صبح امروز 14 دي ماه با حضور در میز خدمت بنیاد البرز به
صورت چهره به چهره و تلفنی با ایثارگران البرزي گفتگو کردند.

به گزارش «ایثار، سلیمان رستمیان مدیرکل، به همراه معاونین بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز صبح امروز 14 دي ماه
با حضور در میز خدمت بنیاد البرز به صورت چهره به چهره و تلفنی با ایثارگران البرزي گفتگو و ضمن رسیدگی به مشکلات، به

 
سؤالات و درخواست هاي ایثارگران پاسخ دادند. 

در این برنامه تعدادي از ایثارگران و والدین معظم شهدا به صورت حضوري و تلفنی مسائل و مشکلات خود را مطرح و مجموعه
کارکنان بنیاد با نهایت تکریم و احترام مشکلات مطرح شده ازجمله درمان، مسکن، اشتغال و معیشت را مورد بررسی قرار داده و در

 
هر مورد راهنمایی و دستورات مقتضی جهت اقدام و پی گیري را صادر کردند. 

سلیمان رستمیان در این دیدارها با گرامی داشت یاد و خاطر شهدا و ایثارگران و تسلیت ایام شهادت صدیقه طاهره حضرت فاطمه
زهرا سلام االله علیها خانواده هاي شهدا را ارزشهاي جامعه دانست و گفت: باید نگاه ویژ ه اي به خانواده هاي معظم شهدا و ایثارگران

 
داشته باشیم. 

وي در ادامه تصریح کرد: تمام تلاش بنیاد البرز در راستاي رفع مشکلات ایثارگران است، ایثارگران در راه نظام از بهترین هستی خود

 
گذشتند و مسئولین وظیفه دارند مجاهدانه براي رفاه و آسایش ایثارگران تلاش کنند. 

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان البرز افزود: ایثارگران دین خود را به نظام و انقلاب ادا کردند و امروز وظیفه تمام آحاد

 
جامعه است که از این سمبل ها و تندیس هاي ایثار و مقاومت تجلیل کنند. 

رستمیان تاکید کرد: ما به عنوان سرباز نظام و نوکر خانواده هاي شهدا تمام تلاش خود را براي ترویج فرهنگ ایثار و شهادت و خدمت

 
به ایثارگران انجام خواهیم داد. 

انتهاي پیام/



رییس سازمان امور دانشجویان: باید مرکز ثقل جذب دانشجویان کشورهاي

منطقه و اسلامی باشیم

منبع: ایرناشماره خبر:  6  |  تاریخ: 1400/10/14

تهران- ایرنا- رییس سازمان امور دانشجویان گفت: باید تلاش کنیم با یک برنامه ریزي منسجم و پشتیبانی و همراهی کامل
دولت و مجلس شوراي اسلامی و تمام دستگاه هاي مرتبط جزو کشورهاي برتر در جذب دانشجویان بین المللی و مرکز جذب

دانشجویان کشورهاي منطقه و اسلامی باشیم.

تهران- ایرنا- رییس سازمان امور دانشجویان گفت: باید
تلاش کنیم با یک برنامه ریزي منسجم و پشتیبانی و
همراهی کامل دولت و مجلس شوراي اسلامی و تمام
دستگاه هاي مرتبط جزو کشورهاي برتر در جذب
دانشجویان بین المللی و مرکز جذب دانشجویان کشورهاي

 
منطقه و اسلامی باشیم. 

به گزارش روز سه شنبه گروه علم و آموزش ایرنا از سازمان
امور دانشجویان، هاشم داداش پور در دومین همایش
ادارات کنسولی دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور

افزود: یک از مهمترین مسائلی که از اول حضور در سازمان با آن درگیر شدم، مشکلات مربوط به دانشجویان بین المللی بود که در

 
همین راستا، تلاش کردیم مشکلات را با کمک همکاران شناسایی و رفع کنیم. 

وي افزود: با توجه به تحصیل حدود 93 هزار دانشجوي بین المللی در کشور باید امکانات سخت افزاري و نرم افزاري متناسب با این
جمعیت و قوانین و ضوابط تسهیل کننده حضور این دانشجویان را در کشور فراهم کنیم تا وقتی این دانشجویان پس از فراغت
تحصیل به کشور خودشان بازگشتند سفیر خوبی هاي کشورمان باشند. این کار مستلزم رفع مسائل و مشکلات ریز و درشت آنها در

 
دوران تحصیل توسط دانشگاه ها و دستگاه هاي مختلف کشور است. 

داداش پور تاکید کرد: در زمینه رفت و آمد دانشجویان بین المللی، جلسات خوبی با همکاران نهادهاي مرتبط انتظامی و امنیتی

 
صورت گرفت تا به یک مفاهمه مشترك در این زمینه برسیم. 

معاون وزیر علوم توضیح داد: در این مدت کوتاه اقدامات خوبی توسط نهادهاي مرتبط در خصوص مشکلات دانشجویان صورت گرفت
و نتیجه مذاکرات بسیار امیدوار کننده بود. با عملکرد سریعی که توسط پلیس گذرنامه انجام شد بخشی از مسائل حل شد، اما ادامه

 
این کار مستلزم گام هاي اساسی است که باید توسط دستگاه هاي مختلف برداشته شود. 

 
راه اندازي سامانه جذب دانشجویان غیرایرانی 

رییس سازمان امور دانشجویان گفت: ضرورت دارد این سازمان یک سري اقدامات براي آسان شدن پذیرش دانشجویان بین المللی



انجام دهد که از جمله آنها راه اندازي سامانه جذب دانشجویان غیرایرانی است. کارهاي اولیه براي همین منظور شروع شده و امید

 
است در آینده کل فرآیندهاي مربوطه از طریق سامانه صورت بگیرد. 

وي ادامه داد: در سال هاي گذشته یکی دو بخشنامه خوب در هیات دولت مبنی بر تسهیل ورود دانشجویان غیرایرانی تصویب شد، اما
متأسفانه اقدام خاصی در سطح دستگاهی صورت نگرفت. از همین رو، در مدت کوتاهی با همکاري نهادهاي مرتبط با موضوع مذاکرات

 
خوبی صورت گرفت و شیوه نامه اي تهیه شد تا رفت و آمد دانشجویان تسهیل و براي مدت اقامت دانشجویان ویزا صادر شود. 

داداش پور اظهار داشت: برخی از مشکلات دانشجویان مربوط به زیرساخت هاي قانونی مانند امکان اشتغال هنگام تحصیل، امور

 
مربوط به بیمه و بانک است که این موارد باید از طریق تمامی دستگاه هاي مربوطه حل شود. 

وي با بیان اینکه جذب دانشجوي بین المللی از ابعاد مختلف براي کشور فرصت ایجاد می کند، گفت: حضور دانشجویان غیرایرانی در
کشور از همه ابعاد اقتصادي، سیاسی، فرهنگی و اجتماعی فرصت ساز است و غفلت از آن از سوي هر کسی اعم از کارشناسان و
کارمندان تا مجلس و دولت جبران ناپذیر است، لذا باید زمینه جذب علاقه مندان به تحصیل را در ایران افزایش دهیم و براي این کار
همه دانشگاه هاي کشور زیرساخت هاي بین المللی شدن را فراهم کنند. کسانی که مرتبط با این بخش هستند به یک فهم بین

 
المللی برسند تا مشکلات شناختی این موضوع به حداقل ممکن برسد. 

معاون وزیر علوم ادامه داد: یکی از دلایلی که دانشجویان کشورهاي مختلف ایران را براي تحصیل انتخاب می کنند علاوه بر داشتن
ظرفیت هاي علمی شکل گرفته در دانشگاه ها، به خاطر احترام و نگاه خاصی هست که به جمهوري اسلامی ایران دارند. باید تلاش
کنیم این دانشجویان راضی به کشورشان بازگردند و سفیران خوب ما در کشور خود باشند و بسترساز هم پیوندي هاي گوناگون قرار

 
گیرند. 

داداش پور تصریح کرد: باید تلاش کنیم در عرصه هاي بین المللی ظرفیت دانشگاه هاي کشور را معرفی کنیم و جزو کشورهاي برتر
دنیا در زمینه جذب دانشجویان بین المللی باشیم. هرچه قدر دانشجوي بیشتري از کشورهاي مختلف جذب دانشگاه هاي ایران شوند

 
به همان اندازه پنجره هاي فرصت بیشتري براي کشور ایجاد خواهد شد و این کار به تلاش من و شما در این حوزه بازمی گردد. 

سردار ذوالقدر رییس پلیس مهاجرت و گذرنامه ناجا نیز گفت: از هرگونه تعامل که منجر به تسهیل روند جذب دانشجویان غیرایرانی

 
شود استقبال می کنیم. 

 
باید به سمت سیستمی شدن امور دانشجویان بین المللی برویم 

رییس پلیس مهاجرت و گذرنامه ناجا گفت: باید به سمت سیستمی شدن براي تسریع در روند امور مربوط به دانشجویان بین المللی
برویم و این روند در استان ها به تمامی روساي پلیس مهاجرت ابلاغ خواهد شد که این تعاملات و همکاري ها بیش ار پیش فراهم

 
شود. 

سردار ذوالقدر ادامه داد: در گذشته شاهد بودیم تقاضا براي مداوي پزشکی براي رفتن به خارج کشور بسیار زیاد بود، اما اکنون از
لحاظ تخصص پزشکی و مهندسی پزشکی در جایی قرار گرفتیم که از کشورهاي منطقه براي مداوا به ایران می آیند و باید در تمامی

 
حوزه ها این کار را انجام دهیم. 



وي افزود: باید با تعامل صحیح تمام دستگاه هاي اجرایی، بیش از پیش در جذب دانشجویان بین المللی اقدام کنیم که براي کشور

 
آورده خوبی به همراه خواهد داشت. هر دانشجویی که در کشور حضور پیدا می کند سفیر فرهنگی خوبی براي کشور ما خواهد بود. 

سردار ذوالقدر اظهار داشت: باید در بحث فضاي مجازي هم برنامه خوبی در تولید محتوا براي دانشجویان داشته باشیم و هدف ما

 
ارتقاي نظام جمهوري اسلامی ایران است. 

 
دانشجویان بین المللی یک سرمایه و قدرت نرم براي کشور هستند 

در این جلسه محمدجواد سلمانپور سرپرست معاونت بورس و امور دانشجویان خارج سازمان امور دانشجویان گفت: افرایش دانشجویان

 
بین المللی براي کشور مهم است و دستگاه هاي مختلف براي تحقق این هدف همکاري می کنند. 

وي اظهار داشت: دیپلماسی علمی و همچنین افزایش دانشجویان بین المللی براي کشور مهم است و پیامدهاي و نتایج مختلف

 
فرهنگی و اجتماعی براي کشور دارد. 

معاون بورس و امور دانشجویان خارج سازمان امور دانشجویان ادامه داد: دانشجویان بین المللی براي کشور خودشان یک سرمایه

 
هستند و می توانند براي ما هم یک سرمایه و قدرت نرم باشند؛ به شرطی که با یک ذهنیت مثبت و تعلق قلبی از کشور خارج شوند. 

دومین همایش ادارات کنسولی دانشگاه ها و مراکز آموزش عالی کشور با حضور سردار علی ذوالقدري رییس پلیس مهاجرت و گذرنامه

 
ناجا و مسئولان کنسولی دانشگاه ها به صورت حضوري و برخط در محل این سازمان برگزار شد. 

در این نشست در خصوص بیان اهداف و سیاست هاي سازمان امور دانشجویان و چشم انداز نظام آموزش عالی در حوزه دانشجویان
بین الملل، انتظارات متقابل پلیس و امور کنسولی سازمان امور دانشجویان بحث و تبادل نظر شد و کارگاه آموزشی تخصصی در حوزه

 
کنسولی براي شرکت کنندگان برگزار شد. 

جعفر رازقی سرپرست اداره کل دانشجویان غیرایرانی و رحیمی رئیس امور کنسولی سازمان امور دانشجویان و مسئولان اداره هاي

 
کنسولی دانشگاه هاي سراسر کشور نیز در این نشست حضور داشتند. 

 
برچسب ها 

 
- مجلس شوراي اسلامی 

 
- سازمان امور دانشجویان 

 
- دانشجو 

 
- پلیس مهاجرت و گذرنامه ناجا 

 
- هاشم داداش پور 

- دانشجوي بین الملل



استاندار یزد: آمار بیکاري به هشت درصد کاهش یابد

منبع: ایرناشماره خبر:  7  |  تاریخ: 1400/10/14

یزد- ایرنا- استاندار یزد گفت: از جمله برنامه هاي محوري استان، کاهش آمار بیکاري به هشت درصد است و تمامی تلاش
مسئولان و برنامه ریزان اقتصادي و اجتماعی براي تحقق این امر باید پیگیري و اجرا شود.

یزد- ایرنا- استاندار یزد گفت: از جمله برنامه هاي محوري
استان، کاهش آمار بیکاري به هشت درصد است و تمامی
تلاش مسئولان و برنامه ریزان اقتصادي و اجتماعی براي

 
تحقق این امر باید پیگیري و اجرا شود. 

به گزارش ایرنا، مهران فاطمی روز سه شنبه در نشست
کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان بدون
اشاره به آمار فعلی بیکاري افزود: تمامی برنامه هایی که در
این حوزه اجرا می شود باید منجر به کاهش نرخ بیکاري

 
در چهار سال آینده شود تا به نرخ مطلوب برسیم. 

وي ادامه داد: اشتغال در صدر مسایل یزد قرار دارد، برگزاري جلسه کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري باید بر اساس برنامه زمانبندي

 
مشخص و خروجی هاي اجرایی آن در مصوبه ها و نتیجه تمامی برنامه ها باید تاثیر معناداري بر نرخ اشتغال داشته باشد . 

استاندار یزد با اشاره به ضرورت برنامه هاي اجرایی و قابل توجیه براي پیشرفت روستاها هم بیان کرد: مدل اجرایی و عملیاتی براي

 
تحقق اهداف و سپردن عاملیت به دهیاري ها و حمایت جدي 

 
دستگاه ها و بانک هاي استان بر اساس برنامه زمان بندي مدنظر است . 

فاطمی اظهار کرد: برخی نقاط قوت به نقاط ضعف تبدیل شد که به عنوان نمونه روستاها که یک نقطه قوت بود به دلیل ضعف در

 
برنامه ریزي و استفاده نامناسب ظرفیت روستاها از لحاظ جمعیت در حال کاهش است و باید براي حل مشکل اقدام جدي شود. 

وي به ضرورت حضور تعاونی ها در روستاها و تقویت تعاونی هاي موجود در استان هم اشاره کرد و یادآور شد: روستاهاي استان در هر

 
شهرستان به صورت منظومه و کنار هم قرار دارند و می توان فعالیت هاي اقتصادي و اشتغالزایی را به صورت اشتراکی انجام داد. 

استاندار یزد گفت: اقتصاد پایدار و اشتغال و جمعیت روستایی باید جدي گرفته شود و توجه به آموزش و حوزه بهداشت و درمان در

 
روستاها ضروري است و اگر از این موارد غفلت کنیم هیچ یک از کارهاي انجام شده به نتیجه مطلوب نمی رسد . 

یزد با سه هزار و 600 واحد صنعتی چهارمین استان صنعتی کشور محسوب می شود و 87 درصد از جمعیت یک میلیون و 236 هزار



 
نفري آن در 24 شهر و بقیه در مناطق روستایی آبادي ها و سکونتگاه هاي عشایري زندگی می کنند. 

 
برچسب ها 

 
- بیکاري 

 
- یزد 

 
- اشتغال زایی 

 
- مهران فاطمی 

 
- توسعه روستایی 

- نرخ بیکاري



سهم شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد کشور زیر یک درصد است

منبع: ایرناشماره خبر:  8  |  تاریخ: 1400/10/14

اصفهان- ایرنا - رییس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان گفت: هم اکنون سهم شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد کشور زیر
یک درصد است که تا 4 سال آینده باید به پنج درصد افزایش یابد.

اصفهان- ایرنا - رییس شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان
گفت: هم اکنون سهم شرکت هاي دانش بنیان در اقتصاد
کشور زیر یک درصد است که تا 4 سال آینده باید به پنج

 
درصد افزایش یابد. 

به گزارش خبرنگار ایرنا، جعفر قیصري روز سه شنبه هنگام
بازدید وزیر علوم ، تحقیقات و فناوري از شهرك علمی و
تحقیقاتی اصفهان اظهار داشت: افزایش سهم شرکت هاي
دانش بنیان در اقتصاد کشور با ورود به شرکت هاي بزرگ
خودروسازي، فولادسازي و نفت امکان پذیراست و تبلیغ

 
محصولات این شرکت ها از طریق رسانه هاي جمعی در این مسیر کمک کننده خواهد بود. 

وي از طرح جامع 520 هکتاري شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان خبر داد و افزود: این طرح هم اکنون به تائید شوراي انقلاب

 
فرهنگی رسیده که هدف از آن تأسیس 10 پارك علم و فناوري است که تاکنون 3 پارك علم و فناوري راه اندازي شده است. 

وي راه اندازي هشت مرکز رشد و فناوري، 6 مرکز نوآوري و شکوفایی را از دیگر اهداف طرح جامع شهرك علمی و تحقیقاتی خواند و

 
افزود: هم اکنون 610 شرکت فناور با نرخ موفقیت 75 درصد داریم و 138 شرکت براي تبدیل وضعیت پذیرش کردیم. 

قیصري گفت: نخستین پارك علم و فناوري شیخ بهایی، قیاس الدین کاشانی، مراکز( آي سی تی)، مرکز رشد هنر با همکاري دانشگاه
هنر، مرکز رشد کشاورزي و منابع طبیعی و راه اندازي مراکز رشد در شهرستان هایی مثل آران و بیدگل، اردستان و زرین شهر از طرح
هاي اجرا شده در استان اصفهان است و نیز براي کودکان و نوجوانان پارك تخصصی در شهرك ایجاد و زمینه بازدید دانش آموزان

 
مقاطع مختلف فراهم شده است. 

وي با بیان اینکه پنج مؤلفه اصلی در راستاي اقتصاد مقاومتی مطرح شده که مهم ترین آن دانش بنیان، مردمی بودن، فناوري، برون
گرایی و توسعه به صادرات است، ادامه داد: مأموریت اصلی ما در شهرك ایجاد شرایط لازم براي شکل گیري شرکت هاي دانش بنیان

 
و فناوري، رشد و کسب وکار، رسیدن به اشتغال پایدار، تولید ثروت و علم و فناوري است. 

وي با اشاره به اینکه اجراي مدل سه ضلعی براي کشورهاي پیشرفته است و در کشورهاي درحال توسعه همانند ایران، باید از مدل
توسعه چندضلعی بهره برد، ادامه داد: در این روش توسعه نیاز به ورود جدي دستگاه هاي همچون استانداري و کارگزاران صنعتی،



 
بانک ها و صنایع است. 

شهرك علمی و تحقیقاتی اصفهان به عنوان نخستین سازمان مؤسس مراکز رشد و مانکَ هاي علم و فناوري توانسته با حمایت از راه
اندازي و توسعه شرکت ها و مؤسسات دانش بنیان توانسته گام هاي مؤثري در توسعه تولید و صادرات محصولات دانش بنیان و

 
اشتغال پایدار دانش آموختگان دانشگاهی بردارد. 

وزیر علوم، تحقیقات و فناوري سه شنبه به استان اصفهان سفر و از دانشگاه هاي اصفهان، صنعتی اصفهان و همچنین شهرك علمی ,

 
تحقیقاتی استان بازدید کرد. 

 
برچسب ها 

 
- پاویون شرکت هاي دانش بنیان 

 
- اصفهان 

- پارك علم و فناوري



آقاي وزیر! ایران زندگی می کنید؟

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  9  |  تاریخ: 1400/10/14

پیام سپاهان - آفتاب یزد /متن پیش رو در آفتاب یزد منتشر شده و انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید تمام یا بخشی
از آن نیست آفتاب یزد ...

پیام سپاهان - آفتاب یزد /متن پیش رو در آفتاب یزد
منتشر شده و انتشار آن در آخرین خبر به معناي تایید

 
تمام یا بخشی از آن نیست 

آفتاب یزد در مورد اظهارات وزیر با چند جوان تحصیلکرده

 
بیکار گفتگو کرده است؛ 

 
=سپهر: اگر راست می گویید خودتان وزارت را رها کنید 

 
=نیما: هواپیماي تان الان از فرانکفورت بر زمین نشسته؟! 

=مهشاد: حتی براي فروش الویه هم بیشتر از یک میلیون

 
تومان نیاز است 

آفتاب یزد: « با یک میلیون تومن هم می شود کار تولیدي کرد. حتما می پرسید چگونه؟! حق دارید! آموزش نداده ایم!» این توئیتی
است که حجت عبدالملکی 3 سال پیش منتشر کرد و حالا هم با اینکه بر کرسی وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی تکیه زده اما
همچنان بر گفته هاي پیشین خود پافشاري می کند. البته در طول این 3 سال هیچ وقت عبدالملکی به عینیت مشخص نکرد که
چگونه می توان با یک میلیون تومان کار تولیدي ایجاد کرد اما روز گذشته باز هم بر مضمون توئیت جنجالی خود تاکید کرد و
گفت:«سه سال پیش مطرح کردیم که با یک میلیون تومان هم می شود شغلی ایجاد کرد و اکنون با وجود گذشت چند سال و گرانی
مواد اولیه هنوز هم می توان با یک میلیون تومان شغلی را ایجاد کرد.» بیان چنین مسائلی آن هم از جانب وزیر کار قابل تامل است
اما سوال اینجاست که چرا عبدالملکی هیچ وقت توضیح نمی دهد که چگونه می توان این کار را انجام داد؟ با این همه باید دید نظر

 
جوانان در این خصوص چیست؟ 

 
>بیکاري افسار گسیخته 

براساس آمار وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی تعداد کل بیکاران کشور 2.5 میلیون نفر است که از این تعداد 678 هزار نفر زنان
هستند و نرخ بیکاري آن ها 28 درصد است. نرخ بیکاري جوانان 15 تا 29 سال 15.6 و نرخ بیکاري فارغ التحصیلان دانشگاهی 14.3
است، همچنین یک میلیون فارغ التحصیل بیکار در کشور وجود دارد.در حال حاضر جمعیت کشور 84 میلیون و 100 هزار نفر است
که 62 درصد جمعیت در سن کار هستند یعنی 15 تا 65 سال دارند و بقیه هم افرادي هستند که یا کم تر از 15 سال سن دارند و یا

 
بیش تر از 65 سال هستند و در سن کار کردن قرار ندارند. 

جمعیت در سن کار در دو دسته فعال و غیرفعال قرار می گیرند جمعیت فعال افرادي هستند که در سن کار قرار دارند و آمادگی کار
کردن دارند که یا سر کار می روندیا بیکار هستند. دسته دوم جمعیت غیر فعال در سن کار هستند، اما محصل یا خانه دارند و
متقاضی کار نیستند.جمعیت فعال کشور 26 میلیون نفر هستند و 2.5 میلیون نفر بیکار مطلق وجود دارد. یعنی یک ساعت کار در
هفته هم ندارند، 23 میلیون نفر افراد شاغل داریم که در بین آن ها برخی وضعیت شغلی مناسبی ندارند یا اشتغال ناقص دارند، یعنی
44 ساعت در هفته کار نمی کنند،یا اشتغال ناپایدار، شغل هاي فصلی و اشتغال غیررسمی دارند که بیمه، بازنشستگی و از کار
افتادگی ندارند و از نظر عبدالملکی وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی شبه بیکار نام دارند.در جمعیت غیر فعال 2.5 میلیون نفر ناامید از
یافتن شغل هستند و واقعا بیکارند یعنی دنبال شغل رفته اند، اما نتوانسته اند شغل پیدا کنند و دیگر متقاضی شغل نیستند و جزو



نرخ مشارکت هم به حساب نمی آیند. نکته قابل توجه این است که 2.5 میلیون نفر نرخ بیکاران رسمی است اگر بخواهیم نرخ واقعی

 
بیکاري را بگوییم نا امیدان از کار باید اضافه شوند که در آن صورت حدود 5 میلیون بیکار در کشور وجود دارد. 

نکته حائز اهمیت این است که آمار ارائه شده توسط وزارت کار، تعاون و رفاه اجتماعی در تناقض کامل با گفته هاي سکاندار این
وزارتخانه است و حال سوال اینجاست که اگر به همین راحتی و با یک میلیون تومان می توان کار تولیدي ایجاد کرد چرا وزیر کار از
صندلی وزارتش پایین نمی آید تا در حکم یک معلم، راه هاي ایجاد کار تولیدي با یک میلیون تومان را به 5 میلیون بیکاري که در
کشور وجود دارد آموزش بدهد؟ مگر غیر از این است که مهم خدمت به مردم است؟ مگر ایشان معتقد نیستند که دلیل اینکه ما نمی
توانیم با یک میلیون تومان شغل ایجاد کنیم این است که آموزش لازم را در این خصوص ندیده ایم؟ چرا خودشان در نقش آموزگار

 
حاضر نمی شوند؟ با این همه باید دید نظر جوانان به ویژه جوانان بیکار در خصوص صحبت هاي وزیر کار چیست؟ 

 
>وزارت را رها کنید و با یک میلیون کار کنید 

سپهر، 25 ساله و فارغ التحصیل رشته مهندسی آي تی است. او در باره صحبت هاي وزیر کار به آفتاب یزد گفت:«اگر آقاي
عبدالملکی واقعا به حرفی که می زند اعتقاد دارد چرا خودش وزارتخانه را رها نمی کند و با یک میلیون تومان یک کار تولیدي راه
نمی اندازد تا ما هم از ایشان یاد بگیریم؟ انگار اصلا ایران زندگی نمی کنند. من همین الان براي اینکه یک سیستم معمولی جمع کنم

 
باید 

بیش از 10 میلیون هزینه کنم آن وقت چطور ایشان می خواهند با یک میلیون تومان کار تولیدي راه بیندازند؟ چه چیزي می
خواهند تولید کنند؟شما در این زمانه اگر می خواهید دزد هم بشوید باید حداقل پول خرید یک موتور داشته باشید که خیلی بیشتر

 
از یک میلیون تومان است آن وقت چطور آقاي عبدالملکی از راه اندازي یک کار تولیدي با یک میلیون تومان صحبت می کنند؟» 

 
>خودشان چرا وزیر شدند؟ 

مهشاد، 26 ساله و فارغ التحصیل رشته معماري است. در حال حاضر چند سالی است که بیکار است. او در این باره به آفتاب یزد
گفت:« من اگر بخواهم مواد اولیه سالاد الویه بخرم، در خانه درست کنم و در خیابان بفروشم باز هم به بیش از یک میلیون تومان
هزینه اولیه نیاز دارم. برایم جالب است که چطور آقاي عبدالملکی از راه اندازي یک کسب و کار تولیدي با یک میلیون تومان حرف
می زند! آن هم این روزها که هر هزار تومانی را از زیر سنگ باید بیرون کشید.یک حساب سر انگشتی نشان می دهد اگر بخواهم
خیاطی هم بکنم بیشتر از این ها هزینه اولیه نیاز دارم. در واقع هر چقدر فکر می کنم هیچ کاري نیست که با یک میلیون هزینه اولیه
بتوان آن را شروع کرد. من نمی دانم ایشان چطور فکر می کنند که نتیجه تفکراتشان این می شود اما سوال من این است که اگر واقع
این طور است خودشان چرا میلیون ها هزینه کرده و درس خوانده وزیر شدند؟ با همان یک میلیون، کار راه اندازي می کردند راحت

 
تر نبود؟» 

 
>کاش نمک روي زخم مان نمی ریختند 

نیما، جوان 22 ساله دانشجو است که در به در به دنبال شغلی می گردد تا بتواند هزینه هاي تحصیلش را فراهم کند. او در باره این
ادعاي آقاي وزیر می گوید:« میدانید واقعیت این است که هواپیماي وزیر از فرانکفورت تازه به زمین نشسته و ایشان اصلا شرایط ایران
را نمی دانند.» میخندد و ادامه می دهد:« آخر یکی نیست به او بگوید مرد مومن! اگر به همین راحتی بود که این همه گدا و بدبخت
الان نداشتیم. آقاي وزیر خبر دارند فوق لیسانسه ها همگی راننده اسنپ شده اند؟ یا آن را هم در آمار مشاغل جا می دهند و بیکار به

 
حسابشان نمی آورند؟ کاش حالا که بلد نیستند کارشان را به درستی انجام بدهند نمک هم روي زخم مان نمی ریختند!» 

با این حال باید دید نظر کارشناسان درباره این موضوع چیست؟ آیا از نظر علم اقتصاد، در شرایط فعلی می توان با یک میلیون تومان

 
یک کار تولیدي راه اندازي کرد؟ 

هادي حق شناس،کار شناس اقتصادي در این خصوص به آفتاب یزد گفت:« سه سال پیش که آقاي عبدالملکی چنین توئیتی کرد در
قالب یک کارشناس اقتصادي آن را بیان کرد و امروز که این حرف را دوباره تکرار می کند، به عنوان متولی بزرگترین وزارتخانه اي که
اتفاقا متولی کار است این موضوع را مطرح می کند.طبیعتا انتظار این است که کسی که هم به لحاظ تئوري و هم به لحاظ
سیاستگذاري معتقد به چنین کاري است باید کارنامه اش مورد ارزیابی قرار بگیرد. به فرض اینکه وزراي فعلی تا پایان دولت سیزدهم
آقاي رئیسی را همراهی می کنند، خیلی سخت نیست که یک سال دیگر هم منتظر ماند و دید چه کسانی با یک میلیون تومان



 
توانسته اند شغل، آن هم شغل پایدارایجاد کنند.» 

وي تصریح کرد:« دستفروشی در مترو هم یک شغل است اما قطعا منظور آقاي عبدالملکی دستفروشی واشتغال کاذب نیست بلکه
شغل با ثبات و پایدار است. از سوي دیگر ایشان معتقدند چون مردم آموزش ندیده اند نمی توانند با یک میلیون تومان شغل ایجاد
کنند! در حالی که بزرگترین سازمانی که در حال حاضر متولی آموزش هاي فنی و حرفه اي است زیر مجموعه وزارتخانه کار، تعاون و
رفاه اجتماعی است و سازمان فنی حرفه اي داراي معلمان و اساتید حرفه اي است که در رشته هاي مختلف آموزش می دهند! همین
موضوع برگزاري آموزش هاي فنی و حرفه اي قطعا بیش از یک میلیون تومان هزینه دارد اما با فرض اینکه آموزش ها به درستی
برگزار می شود، جذب آموزش دیده ها در بازار کار سرمایه دیگري می طلبد که این سرمایه قطعا بیش از عدد یک میلیون تومان

 
است.» 

این کارشناس اقتصادي افزود:« صحبت هاي آقاي وزیر دو رو دارد؛ یک رو این است که باید صبر کرد و دید عملکرد وزیر در طول
وزارتش چگونه است و چقدر شغل با یک میلیون تومان ایجاد خواهد کرد؟ روي دیگر آن هم این است که بر اساس اطلاعات موجود و
با توجه به فضاي کسب و کار کشور قطعا هزینه ایجاد اشتغال بیش از یک میلیون تومان است. یعنی از نظر تئوري گفته هاي آقاي
وزیر به طور کلی رد می شود و از نظر عملی هم باید منتظر ماند و دید که در دولت سیزدهم چند نفر با یک میلیون تومان می توانند

براي خودشان شغل ایجاد کنند.»



میزان عیدي معلمان مشخص شد

منبع: صبحانه آنلاینشماره خبر:  10  |  تاریخ: 1400/10/14

وزارت آموزش وپرورش فرایند پرداخت عیدي به کارکنان این وزارتخانه را اعلام کرد.

به گزارش صبحانه،پرداخت پاداش آخر سال (عیدي)
مطابق مصوبه هیئت وزیران به میزان 10 میلیون ریال
«یک میلیون تومان» به کارمندان (رسمی، ثابت، پیمانی،
خرید خدمت، قراردادي و موقت ) به نسبت خدمت تمام
وقت با رعایت تبصره هاي یک و دو بند یک و بند سه

 
مصوبه مذکور و سایر مقررات بلامانع است. 

 
میزان عیدي معلمان حق التدریس 

در اجراي ماده سه مصوبه مذکور، معلمان حق التدریس به
نسبت ساعات تدریس می توانند از پاداش مربوط بهره  مند شوند؛ به عنوان مثال معلم حق التدریس که به میزان 18 ساعت در هفته

 
به تدریس اشتغال دارد به نسبت ساعت مزبور 18٫24 می  تواند از پاداش مورد نظر بهره مند شود. 

عیدي معلمان حق التدریس تمام وقت «24 ساعت» که از ابتداي سال تحصیلی جاري مشغول به خدمت شده اند چنانچه تا پایان
سال 97 اشتغال به کار داشته باشند به میزان کارکرد آنان قابل پرداخت است براي مثال پاداش عیدي براي آنها به میزان یک دوم

 
قابل پرداخت است. 

عیدي معلمان حق التدریس تمام وقت «24 ساعت» که از ابتداي سال جاري ( فروردین، اردیبهشت و خردادماه 1397 ) و اول مهر
97 لغایت اسفندماه 1397 اشتغال به تدریس داشته  اند به طور کامل پرداخت می شود بدیهی است معلمان حق التدریس کمتر از 24

 
ساعت به نسبت کارکرد از پاداش آخر سال برخوردار می شوند. 

 
میزان عیدي کارکنان خرید خدمات و قراردادي 

در اجراي تبصره 2 ماده 1 مصوبه فوق الذکر، پرداخت پاداش آخر سال به کارکنان خرید خدمت، قراردادي وموقت به نسبت خدمت

 
تمام وقت آنان در سال 1397 خواهد بود. در هرحال میزان عیدي این افراد از50 درصد رقم مذکور کمتر نخواهد بود. 

پرداخت عیدي به مستخدمینی که در اجراي ضوابط و مقررات از کار برکنار شده اند و همچنین تارکین خدمت، مجوزي نخواهد

 
داشت. 

 
نحوه پرداخت عیدي دانشجومعلمان 



دانشجویان متعهد خدمت که ایام تحصیل آنان خاتمه یافته است از تاریخ شروع به کار ( استخدام رسمی _ قطعی) می توانند به
نسبت خدمت تمام وقت در سال 1397 از عیدي برخوردار شوند. ضمناً دانشجویان متعهد خدمت (مشغول به تحصیل) به لحاظ عدم

 
اشتغال بکار و مشمولین تبصره دو ماده واحده قانون ممنوعیت بکارگیري بازنشستگان، شامل مفاد مصوبه مذکور نخواهند بود. 

کارکنانی که با حفظ پست سازمانی و پرداخت حقوق از مبدأ از سایر دستگاه  هاي اجرایی به اداره کل آموزش و پرورش استان ها و
مناطق مأمور شده اند، پاداش آخر سال آنان از محل اعتبار مبدأ قابل پرداخت است./تسنیم



اخبار عملکرد بانک هاي اردبیل در پرداخت تسهیلات اشتغالزا رصد می شود

منبع: سپاهان نیوزشماره خبر:  11  |  تاریخ: 1400/10/14

پیام سپاهان - سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل گفت: عملکرد دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي عامل در
جذب و پرداخت اعتبارات اشتغالی در جوزه نهادهاي حمایتی رصد می شود.

پیام سپاهان - سرپرست تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان
اردبیل گفت: عملکرد دستگاه هاي اجرایی و بانک هاي
عامل در جذب و پرداخت اعتبارات اشتغالی در جوزه

 
نهادهاي حمایتی رصد می شود. 

به گزارش روابط عمومی اداره کل تعاون، کار و رفاه
اجتماعی استان اردبیل، جلسه پیگیري پرداخت تسهیلات
خود اشتغالی بهزیستی به ریاست مدیرکل امور اقتصادي
استانداري و با حضور مدیرکل تعاون، کار و رفاه اجتماعی،

 
مدیرکل بهزیستی و نمایندگان بانک هاي عامل در محل استانداري اردبیل برگزار شد. 

بهروز رحیم زاده در ابتداي این نشست با اشاره به نام گذاري سال جاري مبنی بر تولید، مانع زدایی و پشتیبانی گفت: پرداخت

 
تسهیلات منجر به تولید و اشتغالزا باید در اولویت سیستم بانکی قرار بگیرد. 

سرپرست اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان اردبیل هدف از برگزاري این نشست را بررسی مشکلات و موانع جذب اعتبارات
اشتغالزاي نهادهاي حمایتی اعلام کرد و گفت: عملکرد دستگاه ها و بانک هاي دخیل در ایجاد اشتغال رصد و در جلسات کارگروه

 
تخصصی اشتغال با حضور استاندار بررسی می شود. 

وي با عنوان اینکه هدف این فعالیت ها کمک به درآمد خانوارها و ایجاد مشاغل مکمل جهت بهبود رفاه خانوارهاي تحت پوشش نهاد
هاي حمایتی است، گفت: بررسی میزان استقبال و تمایل مددجویان نسبت به طرح هاي اشتغالزا می تواند منجر به اثربخشی چنین

 
طرح هایی در راستاي توسعه کارآفرینی اقشار فقیر جامعه شود. 

بهروز رحیم زاده با تاکید بر لزوم تسهیل شرایط پرداخت تسهیلات اشتغالزا اظهار کرد: با توجه به اینکه فرصت کمی تا پایان سال
براي جذب کامل تسهیلات باقیمانده است از مدیران بانک هاي درخواست داریم همکاري هاي لازم را در پرداخت تسهیلات ارزان

 
قیمت اشتغالی در استان داشته باشند. 

در ادامه جلسه مدیرکل امور اقتصادي استانداري اردبیل با بیان اینکه اعطاي تسهیلات اشتغالزا تکلیف اجتماعی براي بانک ها است،
گفت: سختگیري خارج از قانون در پرداخت تسهیلات حمایتی به هیچ عنوان قابل قبول نبوده و بانکها با تسهیل شرایط زمینه حمایت

 
از ایجاد و تثبیت اشتغال افراد تحت پوشش بهزیستی را فراهم کنند. 

علی انصاري با تاکید بر اینکه هیچگونه تسهیلات حمایتی و اشتغالی نباید از استان برگردد، افزود: بانک ها مکلف هستند موانع موجود

 
در پرداخت تسهیلات را از مرکز پیگیري کرده و موضوع را با استانداري در میان بگذارند. 

وي با تاکید بر لزوم نظارت بر استفاده تسهیلات در محل مورد نظر گفت: با توجه به اینکه تسهیلات اعطایی به صورت قرض الحسنه و

 
ارزان قیمت است، عدم بکارگیري اینگونه تسهیلات در حوزه مورد نظر قطعا منجر به ایجاد تورم خواهد شد. 

مدیرکل امور اقتصادي استاندار اردبیل با اشاره به اینکه بخش قابل توجهی از این فرصت هاي شغلی به کارگیري نیروها در قسمت
هاي مختلف تولیدي، اصناف، کارخانه جات و شرکت ها در بخش هاي غیردولتی است، ادامه داد: بخش مشخصی از فرصت هاي



شغلی ایجاد شده در سال گذشته مربوط به طرح هاي خود اشتغالی است و این افراد در قالب مشاغل خانگی و یا غیر خانگی که
کوچک هستند، ضمن ارائه طرح هاي خود درخواست دریافت تسهیلات را ارائه می دهند و بعد از دریافت تسهیلات مربوطه فعالیت

 
خود را آغاز می کند. 

وي درباره مبلغ تسهیلات تخصیصی به جامعه هدف بهزیستی براي اشتغال زایی، گفت: تسهیلاتی که سازمان بهزیستی به مددجویان
و جامعه هدف خود در حوزه اشتغال می دهد در قالب تسهیلات بانکی است که قانون تعیین کرده و قانون براي اشتغال هر یک نفر از
افراد تحت پوشش سازمان بهزیستی سقف 50 میلیون تومان را به عنوان وام 4 درصد و با بازپرداخت 7 ساله در قانون بودجه تصویب

 
کرده است و بانک مرکزي این را به بانک هاي عامل ابلاغ کرده است و حدود 16 بانک عامل این تسهیلات را توزیع می کند. 

انصاري وظیفه بهزیستی ارائه خدمات به ضعیف ترین بخش جامعه و افرادي است که دچار نقصان، ناتوانی و یا ضعف در عملکرد شدند
لذا این خدمات بهزیستی باید براي مردم خوب و صحیح معرفی شود تا در به جا آوردن تکلیف و کمک به نیازمندان حمایت عملکرد

 
بهتري داشته باشیم. 

وي افزود: بانک ها با هماهنگی اداره کل بهزیستی افرادي که صلاحیت دریافت تسهیلات را ندارند و یا پیگیر دریافت تسهیلات

 
نیستند در کوتاه ترین زمان با سایر متقاضیان جایگزین شوند. 

در پایان جلسه مدیرکل بهزیستی استان اردبیل عنوان کرد: سهم استان از این تسهیلات مبلغ 41 میلیارد و 400 میلیون تومان می

 
باشد که در حال حاضر مبلغ نزدیک به 27 میلیارد تومان از آن تخصیص یافته است. 

بهزاد ستاري عنوان کرد: تا کنون 684 نفر جهت دریافت تسهیلات به 16 بانک عامل معرفی شده و با توجه به نوع طرح حداکثر مبلغ

 
پرداختی به متقاضیان 100 میلیون تومان است. 
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سجادي: ادغام بودجه وزارت و کمیته، دخالت دولت نیست/ رئیس جمهور

براي واگذاري دستور اکید داد

منبع: ایسناشماره خبر:  12  |  تاریخ: 1400/10/14

وزیر ورزش و جوانان می گوید رئیس جمهور براي واگذاري استقلال و پرسپولیس دستور اکید داده است.

به گزارش ایسنا، حمید سجادي وزیر ورزش و جوانان در
حاشیه مسابقا انتخابی تیم ملی اسکی ایران براي حضور در
بازي هاي المپیک 2022 گفت: مهمان فدراسیون اسکی
هستم و این فدراسیون در حال برگزاري رقابت هاي
انتخابی تیم ملی جهت اعزام به المپیک است. امیدوارم
المپیک پیش رو با کیفیت خوبی درحال برنامه ریزي و
اجرا خواهد بود. تیم ایران هم همچون دوره هاي گذشته
مراحل آماده سازي خود را پشت سر گذاشته است. از
فدراسیون و مشاور ورزش هاي زمستانی وزارت تشکر می
کنم. فردا ظاهرا روز پایانی این رقابتهاست اما از آنجایی که

 
فردا باید در هیات دولت حاضر شوم، امروز قسمت شد که در خدمت همکارانم باشم. 

او افزود: از کیفیت برگزاري رقابت ها صحبت شد و ما هم شاهد بودیم. از دست اندارکاران و برگزارکنندگان این رویداد تشکر می کنم
و امیدوار م آغاز فصل مناسبی باشد. خبرهاي خوبی براي پیست شمشک پیش رو داریم. ان شاءاالله فدراسیون در شمشک مستقر می
شود و به صورت آزمایشی قرار است این پیست در اختیار فدراسیون قرار بگیرد. در حال برنامه ریزي هستیم که علاوه بر اسکی اگر
بتوانیم براي ورزش هاي زمستانی در کشور برنامه ریزي کنیم. سالن 12 هزار نفري استادیوم آزادي زیرساخت ورزش هاي زمستانی را
دارد. در حال بررسی و مطالعه هستیم تا با هزینه اندك موقتا در فصل زمستان میزبان ورزشکاران و علاقه مندان باشیم. در بخش
خصوصی هم چند قسمت دیگر در حالت استاندارد و غیراستاندارد در کشور داریم که در حال برنامه ریزي با بخش خصوصی هستیم
تا شاهد فعالیت ورزش هاي زمستانی در سایر بخش هاي کشور هم باشیم. امیدوارم آغاز فصل مناسبی باشد و بلا دور باشد و همه

 
ورزشکاران صحیح و سالم به مسابقات بروند و با روحیه اي مضاعف به آغوش خانواده برگردند. 

وزیر ورزش در مورد کمک وزارت ورزش و جوانان براي کسب یک سهمیه دیگر براي المپیک زمستانی پکن که فدراسیون در حال
رایزنی براي کسب آن است، گفت: ما تنها نقش حمایتی از فدراسیون را داریم. ما وظیفه داریم حامی باشیم و زیرساخت ها را تهیه
کنیم و هماهنگ کننده خوبی باشیم و به همکارانمان روحیه بدیم و از آنچه حکومت و فضاي دولتی در اختیار ما قرار داده در اختیار

 
فدراسیون هایمان قرار بدهیم و کمک کنیم. 

او افزود: این موهبت الهی و ظرفیت طبیعی در کشور وجود دارد و از هموطنان دعوت می کنم که این فرصت را از دست ندهند و با

 
رعایت پروتکل ها بیایند و از این ورزش مفرح و زیبا استقبال کننند. 

او در مورد پیست شمشک گفت: با هماهنگی شرکت توسعه و اهالی خوب شمشک و فدراسیون اسکی در نظر داریم که به زودي در



روزهاي آینده قرارداد فدراسیون اسکی با شرکت توسعه منقعد شود. خواهش کرده ام با شرایط بسیار خوبی در اختیار فدراسیون قرار
بگیرد تا پیست شمشک بعد از سال ها تعطیلی امسال باز شود و کمکی به رونق آن منطقه کنیم. مشکلات حقوقی در آن منطقه وجود
دارد و مواردي مد نظر است که من خواسته ام از یک بزرگتر تا در آنجا پادرمیانی کند. من هم در کنار فدراسیون اسکی حضور دارم.

 
امیدوارم همه با هم دست به دست هم بدهیم و پیست شمشک را بازگشایی کنیم و دیگر اجازه ندهیم تعطیل شود. 

سجادي در مورد شرکتش در انتخابات کمیته ملی المپیک گفت: این ها شایعه است اما علاقه مندیم که انتخابات به بهترین شکل
برگزار شود. ما چند برنامه خوب براي ورزش داریم. ما به زودي کمیته اقتصادي براي ورزش تشکیل می دهیم و در حال بررسی و
انتخاب نفرات بودیم تا به نحو احسن از فرصت هاي ورزشی منابع خوب درآمدي کسب کنیم تا قدري کمک حال منابع دولتی ما
باشد. کار خوب دیگري که شروع کرده ایم واگذاري پرسپولیس و استقلال است که خوشبختانه مراحل خوبی طی کرده است و دولت

 
خیلی خوب کمک کرده است. 

او افزود: اجازه بدهید به عنوان ورزشکاري قدیمی تر و اکنون به عنوان خادم ورزش از رئیس جمهور محترم تشکر کنم که از هفته اول
شروع کار که خواهش کردم اقدامات را انجام بدهیم و مسیر را براي واگذاري این دو باشگاه ادامه بدهیم، استقبال کردند و دستور اکید
دادند که موافق هستند و گفتند راه را ادامه بدهید. در معاونت حقوقی کار ایشان ادامه پیدا کرد و از آقاي دهقان تشکر می کنم. دو،
سه هفته مراحل حقوقی کار انجام شد و مجددا گزارشی خدمت رئیس جمهور تقدیم شد و جناب دکتر رئیسی به وزیر اقتصادي
دستور دادند. در حال حاضر عزیران در سازمان خصوصی سازي در حال برنامه ریزي هستند تا طبق قولی که من مکتوب امضا و

 
خدمت دبیر کل اي اف سی ارسال کرده ام، این اتفاق بیفتد. 

سجادي ادامه داد: در ادامه مکاتبات دیگري انجام شد و اعلام آمادگی کردیم همکارانم در این دو باشگاه و سایر باشگاه ها اگر علاقه
مند به ادامه راه خصوصی سازي و حرفه اي شدن باشند، در کنار این عزیزان هستم. من به همراه مدیران عامل استقلال و پرسپولیس
آماده حضور و مذاکره و دفاع از مستنداتمان هستیم. خوشبختانه این رابطه خوب و مثبت بین ما و کنفدراسیون فوتبال آسیا شروع
شده است و مکتوب هم قول داده ایم که در فوریه (بهمن ماه) مقدمات واگذاري دو باشگاه براي خصوصی سازي را آغاز خواهیم کرد.
این نویدبخش اطلاعات خوب، آینده خوب و خبرهاي خوب براي حضور این دو باشگاه در بازار سرمایه و بورس است. من مطمئنم و
کارشناسان به من گفته اند یکی از موفق ترین اتفاقات بازار بورس و سهام هاي بازار بورس، سهام این دو باشگاه خواهد بود که
پیشاپیش این نوید را خدمت علاقه مندان و جامعه می دهم که براي استقبال از حضور این دو باشگاه در بازار سرمایه آماده باشیم. من

 
هم مطمئن هستم اتفاقات خوبی در پیش است. 

او در ادامه به ارتباط بین کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش و جوانان اشاره و بیان کرد: برنامه ریزي خوبی کرده ایم تا پروژه هاي
ورزشی نیمه تمام را با استفاده از یکسري منابع تمام کنیم. پیش بینی کرده ایم منابعی را کمتر از یک سال آینده داشته باشیم. در هر
صورت کارهاي کلان و بزرگی پیش روي ورزش است. وظیفه می دانم به اتفاق همکارانم و فدراسیون ها کارهاي بزرگی را دنبال کنیم
اما برخی اوقات در کوران این کارهاي بزرگ شایعه می کنند که سجادي به کمیته ملی المپیک می آید. ما نگاهمان به کارهاي بزرگ
دیگري است و امیدواریم انتخاب کمیته ملی المپیک سر موعد و طبق چیزي که هیات اجرایی کمیته ملی المپیک و ریاست محترم،
برادر عزیزم آقاي صالحی امیري برنامه ریزي کرده اند، به بهترین شکل برگزار شود و بهترین فرد انتخاب شود. هر موقع بین کمیته و
وزارت ورزش تعامل و ارتباط خوبی وجود داشته، ورزش کشور بهره آن را برده است. در حال حاضر هم بسیار ارتباط خوب و تعامل
مثبت و سازنده اي بین وزارت و کمیته وجود دارد و امیدوارم سال هاي پیش رو، سالهاي خوبی براي ورزش کشور باشد. امیدوارم من
و همکارانم قدردان توفیقی باشیم که براي خدمت داریم و تا زمانی که توفیق خدمت داریم آنقدر خوب عمل کنیم که جامعه ورزش

 
راضی باشد. 



سجادي در مورد ادغام بودجه کمیته ملی المپیک و وزارت ورزش در لایحه بودجه گفت: در سال هاي قبل هم اینطور بود و همه
بودجه ورزش کشور و کمیته و پارالمپیک به وزارت ورزش می آمد و اتفاقات بعدي با هماهنگی وزارت ورزش می افتاد. ما چهار ماه
است که آمده ایم اما برنامه ریزي براي بودجه از ماه هاي قبل هم بوده است و در خواست ما نبوده که این اتفاق بیفتد. براي ما هیچ
فرقی نمی کند. الان هم اگر بودجه از طریق ما باشد، بودجه می آید و با تمام احترام و به راحتی از طریق وزارت ورزش در اختیار
کمیته ملی المپیک و پارالمپیک قرار می گیرد. هیچ اتفاق عجیب و غریب و خاصی نیست چون هماهنگی و تعامل وجود دارد. این
برنامه ریزي بوده که در تغییر ردیف هاي بودجه براي سال 1401 براي کل کشور در نظر گرفته اند. الان ردیف ها زیر 100 ردیف در
نظر گرفته و تجمیع شده است. این برنامه ریزي و نوع نگاه سازمان برنامه و بودجه براي بودجه بوده است و من و همکارانم در وزارت

 
ورزش نقشی در این تغییر نداشته ایم. 

او در پاسخ به این سوال که مسئولان کمیته ملی المپیک معتقدند IOC ادغام بودجه کمیته المپیک با وزارت ورزش را دخالت دولت
تشخیص می دهد که براي ورزش تبعاتی دارد، بیان کرد: من چنین چیزي نخوانده و در عمرم نشنیده ام. در ورزش بزرگ شده ام و
تار و پودم ورزشی است و به شما می گویم چنین چیزي نیست. کمیته ملی المپیک برخی از کشورها اصلا منابع دولتی ندارند. این
منابع دولتی نوعی کمک است. به طور مثال ما براي فدراسیون ها بودجه نداریم، بلکه در عرف مان می گوییم بودجه براي یک
فدراسیون. در واقع این کمک دولت به فدراسیون هاست. دولت ها کمک می کنند. این کمک است که در عرف می گوییم بودجه. من
تا به حال چیزي نشنیده ام. این کمکی است که به هر طریقی می تواند انجام شود. چنین اتفاقی نخواهد افتاد، مگر اینکه خودمان
دوست داشته باشیم پرونده درست کنیم و مثل خیلی از کارهاي دیگر از داخل کشور خودمان به بیرون پالس بدهیم. بیرون چکار می
خواهد بکند؟ می گوید چرا پول می دهید یا نمی دهید یا از این طریق می دهید؟ دولت می خواهد کمک کند چه ارتباطی به

 
کشورهاي دیگر دارد. ما ورزشی هستیم و زیر بار این حرف ها نمی رویم. 

وزیر ورزش در مورد ممنوعیت فعالیت زنان در بدنسازي که در روزهاي اخیر اتفاق افتاد، گفت: ممنوعیتی وجود ندارد. من از معاون
ورزش زنان هم سوال کردم و پیگیر این قضیه بودم. یکسري از رشته هاي ورزشی براي زنان در فدراسیون پرورش اندام و بدنسازي
شروع به کار کرده بود که هنوز براي زنان مجوز و دستورالعمل هاي لازم را کسب نکرده بود. دارند کار می کنند اما معاونت ورزش
زنان با هماهنگی فدراسیون به این نتیجه رسیدند که ابتدا رسما استاندارد بشود و مجوز فعالیت آن رشته براي زنان صادر شود تا زنان

 
وقتی در باشگاه ها و محافلی که این رشته ها را دارند، حاضر می شود خیالشان راحت باشد که این رشته ها براي زنان مجاز است. 

او در پاسخ به این سوال که قول داده اید مطالبات برخی از بازیکنان چون محمد انصاري پرداخت شود اما الان برخی افراد به عنوان
دلال ورود می کنند تا این کار انجام شود، گفت : من قول داده ام؟ مگر من مسئول پرداخت مطالبات هستم؟ من شخصا قولی نداده ام
اما اگر باشگاه ها قول داده اند، بالاخره به مدیریت اجرایی خود باشگاه ارتباط دارد و باید به قول خود عمل کنند و حتما باید حساب و
کتاب هاي مالی شان مشخص باشد. اگر به سمت حرفه اي شدن و خصوصی سازي می رویم یکی از موارد، عبور از این مسائل مالی و
شفافیت مالی است. اینکه واسطه ها به این موضوع ورود می کنند، من چیزي نشنیده ام. وقتی خودم در باشگاه ها کار می کردم اجازه

 
نمی دادم هیچ واسطه اي به باشگاه ورود کند. این به مدیریت داخلی هر باشگاه ارتباط دارد. 

وزیر ورزش در مورد پرداخت 750 هزار دلاري کالدرون از صندوق کارآفرینی امید گفت: در مورد این پرونده به اندازه کافی صحبت و

 
شفاف سازي شد. این خبر براي قبل است و گفتن ندارد. دنبال چه می گردید. 

انتهاي پیام



بانک ایران زمین حامی صنعت و توسعه

منبع: اکونا پرسشماره خبر:  13  |  تاریخ: 1400/10/14

یکی از اقدامات موثر بانک ایران زمین در حوزه بانکداري داخلی توسعه صنعتی کشور در جهت کمک به سرمایه گذاري در
بخش غیر دولتی است.

یکی از اقدامات موثر بانک ایران زمین در حوزه بانکداري داخلی توسعه صنعتی کشور در جهت کمک به سرمایه گذاري در

 
بخش غیر دولتی است. 

به گزارش اکونا پرس، بانکداري داخلی و بانکداري بین الملل دو وجه اساسی
بانکداري محسوب می شوند که بانک ها بر این اساس به پیاده سازي
عملیات بانکی می پردازند. تمامی عملیاتی که بانک در بازار مالی با ارز انجام
می دهد از قبیل اعطاي انواع تسهیلات ارزي در زمره بانکداري بین الملل
قرار می گیرد که با هدف گسترش دامنه فعالیت ارزي کمک به توسعه
اقتصادي و گسترش صادرات و واردات کالا در اختیار صادرکنندگان و

 
تولیدکنندگان قرار می گیرد. 

بانک ها در راستاي حمایت و تامین مالی تمام یا قسمتی از نیازهاي ارزي تولیدکنندگان، صادرکنندگان و واردکنندگان بخش هاي
مختلف اقتصادي از جمله بخش خصوصی و تعاونی، تسهیلات مختلف ارزي در اختیار آنان قرار می دهند. هریک از انواع تسهیلات

 
ارزي در چارچوب مقرارات و ضوابط از پیش تعیین شده به این بخش ها واگذار خواهد شد. 

تسهیلات بابت واردات کالا و خدمات از محل منابع ارزي بانک ها اعطا شده که این نوع از تسهیلات با هدف گسترش صادرات، توسعه
اقتصادي و ایجاد اشتغال در قالب عقود مرتبط با عملیات بانکی بدون ربا در اختیار تولیدکنندگان قرار گرفته و موارد مصرف این نوع
تسهیلات شامل تسهیلات پرداختی بابت خرید مواد اولیه با سررسید یکساله و تسهیلات مربوط به خرید ماشین آلات و تجهیزات

 
تولیدي و خدماتی و یا تکمیل طرح هاي نیمه تمام با سررسید چهار ساله می شود. 

همچنین، پرداخت این تسهیلات بر اساس آیین نامه تامین مالی صادرات به منظور افزایش توان رقابتی صادرکنندگان کالاها و خدمات
آنها در جهت تقویت توسعه صادرات کشور صورت پذیرفته که در این حالت بانک ها با استفاده از منابع ارزي خود، حساب ذخیره
ارزي، تسهیلات دریافتی از سایر بانک ها و موسسات خارجی و سایر منابع ارزي اقدام به اعطاي تسهیلات در چارچوب این آیین نامه

 
بصورت انفرادي و سندیکایی می نمایند. 

روابط عمومی صندوق توسعه ملی گزارش تجمیعی عملکرد تسهیلات ارزي و ریالی از محل منابع صندوق توسعه ملی را از ابتداي
تاسیس تا پایان سال 1399 نشان می دهد که بانک ایران زمین واحدهاي صنعتی و معدنی را تا حد توان تامین مالی کرده و جدول
توزیع بانکی مبالغ و میزان جذب قراردادهاي سپرده گذاري ریالی این صندوق حکایت از این موضوع دارد که تامین مالی 12 طرح در

 
بخش صنعت و معدن توسط این بانک صورت گرفته است. 



همه این منابع به منظور تامین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي تخصیص یافته است. سرمایه در گردش، مهمترین نیاز بنگاه هاي
اقتصادي در دوره کنونی است. بر این اساس، بانک ایران زمین سهم خود از منابع مربوط به مناطق کمتر توسعه یافته به طور کامل

 
جذب و تخصیص داده است. 

 
ضرورت حمایت از تولید براي گذر از شرایط کنونی 

عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین، با تاکید بر حمایت از تولید به عنوان راهی براي گذر از شرایط کنونی گفت: چندین
سال است که تولید کشور با شرایط سخت دست و پنجه نرم می کند، به طوري که بسیاري از واحدهاي تولیدي امکان تولید را از

 
دست داده اند و یا با ظرفیت هاي پایین به ادامه مسیر می پردازند. 

پور سعید افزود: به گفته رهبر معظم انقلاب که تولیدکنندگان را فرماندهان، پیشروان، خط شکنان و صفوف مقدم عرصه حیاتی
«تولید داخلی، رونق اقتصادي و گسترش رفاه عمومی» خواندند، در شرایط کنونی حمایت از تولید و تخصیص اعتبار به واحدهاي

 
تولیدي می تواند نقش اساسی در پیشبرد اهداف کشور و گذر از شرایط کنونی داشته باشد. 

مدیرعامل بانک ایران زمین با اشاره به نقش کلیدي بانک ها در گذر از شرایط کنونی اظهار داشت: انتظاري که از بانک ها به عنوان
یکی از اساسی ترین بخش هاي تامین مالی و اقتصادي می رود، قرار گرفتن در کنار تولید و تامین بخش مهمی از اعتبار حوزه تولید

 
کشور است. 

وي افزود: به نظر می رسد تنها راه گذر از شرایط فعلی حمایت از کالاي داخلی توسط همه آحاد جامعه است. حوزه هاي اقتصادي باید
سعی کنند با حمایت هاي درست، استفاده از ظرفیت هاي داخلی و کنترل واردات چرخ هاي تولید را به حرکت درآورند و مردم نیز در

 
راستاي حمایت از تولید باید تولیدات داخلی را خریداري و حمایت کنند. 

پورسعید ضمن تاکید بر مشارکت بانک ها در تامین مالی شرکت هاي تولیدي گفت: بانک ها در سال هاي اخیر بسیاري از منابع خود
را به این امر اختصاص داده اند. ما نیز برنامه ریزي هاي خاصی را انجام و از مدیران منطقه اي خود خواسته ایم براساس خط مشی
هاي تنظیم شده نسبت به حمایت از شرکت هاي تولیدي استان هاي خود اقدام کنند که در این راستا اقدامات بسیاري انجام که

 
اخبار آن منتشر شده است. 

گفتنی است، عملکرد بانک زمین می تواند در توسعه صنعتی کشور، ثبات اقتصادي، نقدشوندگی سریع و آسان، کمک به سرمایه
گذاري و فعال نمودن بخش غیردولتی در امور صنعتی و کارآفرینی، جلوگیري از نوسانات درآمدهاي نفتی، پشتوانه اعتباري کشور در
عرصه هاي بین المللی و اقتصادي، موثر باشد. از دیگر اقدامات این بانک می توان به کاهش مطالبات غیرجاري طی سال هاي گذشته
و بر اساس گزارش بانک مرکزي اشاره کرد که از زمستان سال 97 تا پایان سال 1399 نسبت تسهیلات غیرجاري به کل تسهیلات

(ریالی و ارزي) از 10 درصد به 8٫5 درصد کاهش را نشان می دهد که این میزان براي بانک ایران زمین حدود 5٫2 درصد است.



160 هزار میلیارد تومان تسهیلات تکلیفی براي اشتغال در نظر گرفته شد

منبع: چابک آنلاینشماره خبر:  14  |  تاریخ: 1400/10/14

براساس اعلام وزیر کار، شوراي عالی اشتغال مبلغ 160 هزار میلیارد تومان از محل تسهیلات تکلیفی براي اشتغال و کسب و
کارها در نظر گرفته که پس از تصویب در لایحه بودجه 1401 از فروردین ماه اجرایی خواهد شد.

براساس اعلام وزیر کار، شوراي عالی اشتغال مبلغ 160
هزار میلیارد تومان از محل تسهیلات تکلیفی براي اشتغال
و کسب و کارها در نظر گرفته که پس از تصویب در لایحه

 
بودجه 1401 از فروردین ماه اجرایی خواهد شد. 

به گزارش چابک آنلاین، موضوع صیانت از نیروهاي کار و
حمایت از کارفرمایان و حفظ اشتغال بنگاههاي اقتصادي از

 
جمله وظایف وزارت کار به شمار می رود. 

بی تردید نقش بانکها در حمایت از تولید و بنگاههاي
تولیدي نیز حایز اهمیت است؛ اگر بانکها به نقش خود در قبال تولید عمل کنند، زمینه رونق تولید و بهبود فضاي کسب و کار فراهم

 
شده و بازار اشتغال نیز متحول می شود. 

حجت االله عبدالملکی ـ وزیر تعاون، کار و رفاه اجتماعی ـ ضمن اشاره به اقدامات وزارت صنعت، معدن و تجارت در احیاي کارخانه
هاي نیمه تعطیل می گوید: در بخش صنعت، فعالیت هاي خوبی براي راه اندازي کارخانه هاي جدید و احیاي کارخانه هاي نیمه

 
تعطیل و تعطیل شروع شده است. 

به گفته وي در شوراي عالی اشتغال 160 هزار میلیارد تومان براي تقویت و اشتغال کسب و کارها از محل تسهیلات تکلیفی در بودجه

 
در قالب تبصره 16 و 18 در نظر گرفته شده که بعد از تصویب در بودجه 1401، از فروردین ماه اجرایی می شود. 

عبدالملکی معتقد است: قوانین مختلفی براي اعطاي تسهیلات از وام هاي خرد تا چند صد میلیون تومانی بر اساس شرایط شوراي

 
پول و اعتبار وجود دارد. 

در همین راستا، علی حسین رعیتی فرد ـ معاون روابط کار وزیر کار ـ بر ضرورت حمایت از تولید داخل تاکید کرده و می گوید: تلاش

 
ارکان وزارت مردم این است که چرخ تولید هیچ کارخانه اي از کار نیفتد و به وضعیت معیشت کارگران رسیدگی شود. 

وي رسیدگی به وضعیت معیشت کارگران را مورد اشاره قرار داده و می افزاید: دولت به دنبال رفع دغدغه حقوق و دستمزد و معیشت

 
جامعه کارگري است و با تصمیم سازي در نشست هاي شوراي عالی کار این معضلات را به حداقل خواهیم رساند. 

آنطور که معاون وزیر کار گفته در حوزه اشتغال ظرفیت ها، شناسایی شده است تا ایجاد اشتغال مهارت محور، طبق زمان بندي به



 
مرحله اجرا برسد. 

دولت سیزدهم از زمان استقرار تا کنون در راستاي حفظ اشتغال موجود و بقاي بنگاههاي اقتصادي، در جهت تسهیل کار و تولید گام
برداشته است و به همین منظور رئیس جمهور در سفرهاي استانی خود بازدید از کارخانه ها و واحدهاي اقتصادي و دیدار با

 
کارآفرینان و صاحبان کسب و کارها را در برنامه خود قرار داده است. 

وي ضمن انتقاد از تعطیلی واحدهاي تولیدي اعلام کرده است :"" هیچ بانکی حق ندارد واحد تولیدي را تعطیل کند و موجب بیکاري

 
کارگران شود. "" 

رئیس جمهور همچنین در این سفرها دستورات لازم را به جهت احیاي مجدد بنگاههاي راکد و تعطیل شده و راه اندازي واحدهاي

 
تولیدي صادر کرده است. 

به نقل از ایسنا، تشکیل کارگروه هاي رفع موانع تولید در استانها، تنظیم روابط کارفرمایان و کارگران در چارچوب قانون کار و اجراي
طرح طبقه بندي مشاغل، از جمله اقداماتی است که هم اکنون در وزارت تعاون، کار و رفاه اجتماعی به منظور حمایت از کارگران و

جلوگیري از ریزش نیروهاي کار و تقویت بنگاههاي تولیدي در حال پیگیري است



قرص جوشان عناب در خراسان جنوبی ثبت اختراع شد

منبع: ایرناشماره خبر:  15  |  تاریخ: 1400/10/14

بیرجند- ایرنا- رییس جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی گفت: «قرص جوشان آرام بخش و ضد افسردگی عناب» توسط
پژوهشگران مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاد دانشگاهی استان در سامانه مالکیت فکري ثبت اسناد و املاك کشور با

شماره 104661 ثبت شد.

بیرجند- ایرنا- رییس جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی
گفت: «قرص جوشان آرام بخش و ضد افسردگی عناب»
توسط پژوهشگران مجتمع تحقیقات گیاهان دارویی جهاد
دانشگاهی استان در سامانه مالکیت فکري ثبت اسناد و

 
املاك کشور با شماره 104661 ثبت شد.  

جلال الدین صادقی روز سه شنبه در جمع خبرنگاران
اظهار داشت: خام فروشی محصولات کشاورزي یکی از
چالش ها و معضلات استان است و می تواند یکی از علل

 
ناکامی صادرات تلقی شود. 

وي گفت: ایجاد و توسعه صنایع تبدیلی و تولید فرآورده هاي غذایی دارویی از محصولات استراتژیک استان می تواند از خام فروشی
محصولات ارزشمند استان مانند زرشک، زعفران و عناب جلوگیري کند و یکی از بهترین راهکارهاي توسعه اشتغال پایدار، ایجاد ارزش

 
افزوده محصولات و توسعه اقتصادي، جلوگیري از مهاجرت بی رویه و کاهش ضایعات محصولات کشاورزي است. 

رییس جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی افزود: میوه عناب با توجه به خواص تغذیه اي و دارویی بالا، پتانسیل بسیار خوبی براي فرآوري

 
دارد و می توان از این محصول فرآورده هاي متعدد غذایی و دارویی تولید کرد. 

وي بیان کرد: جهاد دانشگاهی استان از سال 1396 براي کاهش خام فروشی و صادرات خام محصولات استراتژیک استان و ایجاد
فرآورده هاي متنوع تر و باکیفیت تر از این محصولات اقدام به تولید دانش فنی فرآورده هاي متعدد و متنوعی بر پایه محصولات
استراتژیک استان کرده که از جمله آن می توان به بیسکویت عناب، کیک عناب، چیپس عناب، شکلات عناب، سرکه عناب، سرکه
زرشک و گل محمدي ،کوکی عناب، مرباي پري بیوتیک عناب، سس زرشک، سس عناب و آبنبات زرشک داراي خاصیت تصفیه خون

 
اشاره کرد. 

 
صادقی گفت: جدیدترین محصول ثبت اختراع شده در این نهاد، فرآورده «قرص جوشان آرام بخش و ضد افسردگی عناب» است. 

وي یادآور شد: قرص هاي جوشان معمولا یک فرم ایده آل در بین بیماران، کودکان و سالمندانی هستند که به دلایل مختلف
فیزیولوژیکی توانایی بلع قرص را ندارند. 



رییس جهاد دانشگاهی خراسان جنوبی تصریح کرد: فرمولاسیون قرص جوشان آرام بخش عناب قابلیت تولید صنعتی را داشته و فاقد

 
ساکارز و گلوتن است و به همین دلیل استفاده از آن براي افراد مبتلا به سلیاك و دیابت بلامانع است. 

 
وي ادامه داد: این محصول فاقد نگهدارنده هاي شیمیایی و سنتزي بوده و یک محصول فراسودمند به شمار می آید. 

 
برچسب ها 

 
- سازمان جهاد دانشگاهی 

 
- پژوهشگر 

 
- خراسان جنوبی 

- فصلنامه تولید و فرآوري محصولات زراعی و باغی



راه اندازي اولین کارخانه داروسازي دامپزشکی در اردبیل تا چند ماه دیگر

منبع: ایلناشماره خبر:  16  |  تاریخ: 1400/10/14

مدیر کل دامپزشکی استان اردبیل از افتتاح و راه اندازي اولین کارخانه دارو سازي دامپزشکی تا چند ماه آینده در اردبیل خبر
داد.

مدیر کل دامپزشکی استان اردبیل از افتتاح و راه اندازي
اولین کارخانه دارو سازي دامپزشکی تا چند ماه آینده در

 
اردبیل خبر داد. 

به گزارش ایلنا، بهلول تکلوي در جریان بازدید از این
کارخانه با بیان اینکه در حال حاضر 89 مرکز درمانی
دامپزشکی، 44 مرکز مایه کوبی، 91 داروخانه دامپزشکی،
5 باب آزمایشگاه تخصصی دامپزشکی و 11 باب شرکت
هاي پخش دارو، واکسن و مواد بیولوژیک تحت نظارت

اداره کل دامپزشکی استان مشغول فعالیت و خدمات رسانی به دامداران، دامپروران و روستائیان هستند افزود: از ابتداي سالجاري

 
تاکنون نزدیک به یک هزار و 100 مورد بازدید از این مراکز انجام شده است. 

وي با تاکید بر اینکه با افزایش این مراکز امکانات بیشتري در جهت مبارزه و پیشگیري از بیماري هاي دامی فراهم آمده و سطح
ایمنی در واحدهاي مختلف دامی روز به روز افزایش می یابد اذعان کرد: کارخانه داروسازي دامپزشکی در زمینی به مساحت 6 هزار
مترمربع و زیر بنایی به مساحت یک هزار و 500 مترمربع در حال احداث است که شامل بخش هاي مختلف آزمایشگاه بخش
میکروبی، شیمیایی، بیو شیمیایی و مولکولی می باشد. سایت تولید این کارخانه داروسازي کاملا منطبق بر جی ام پی و سایت

 
آزمایشگاه هاي آن منطبق بر جی ال پی است. 

گفتنی است این کارخانه با ظرفیت اشتغال 70 نفر امکان تولید 150 قلم انواع داروهاي دامپزشکی در اشکال مختلف مایع، شربت،

 
پودر، قرص، پماد و تزریقی دامپزشکی را دارد که می تواند با توسعه تولیدات خود ظرفیت اشتغال به 150 نفر ارتقاء یابد. 

انتهاي پیام/



کارخانه داروسازي دامپزشکی در اردبیل به بهره برداري می رسد

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  17  |  تاریخ: 1400/10/14

اردبیل-مدیرکل دامپزشکی استان اردبیل از بهره برداري از اولین کارخانه داروسازي دامپزشکی تا چند ماه آینده در اردبیل
خبر داد و گفت: این کارخانه با سرمایه گذاري 300 میلیارد ریال احداث می شود.

اردبیل-مدیرکل دامپزشکی استان اردبیل از بهره برداري از
اولین کارخانه داروسازي دامپزشکی تا چند ماه آینده در
اردبیل خبر داد و گفت: این کارخانه با سرمایه گذاري 300

 
میلیارد ریال احداث می شود. 

به گزارش خبرنگار مهر، بهلول تکلوي ظهر سه شنبه در
بازدید از مراحل افتتاح این کارخانه در اردبیل اظهار کرد:
این کارخانه با پیشرفت فیزیکی 70 درصد و با سرمایه

گذاري بالغ بر 300 میلیارد ریال توسط سرمایه گذار بخش خصوصی و با ظرفیت تولید 150 قلم انواع داروهاي دامپزشکی در اردبیل

 
احداث می شود. 

وي خاطرنشان کرد: در حال حاضر 89 مرکز درمانی دامپزشکی، 44 مرکز مایه کوبی، 91 داروخانه دامپزشکی، 5 باب آزمایشگاه
تخصصی دامپزشکی و 11 باب شرکت هاي پخش دارو، واکسن و مواد بیولوژیک تحت نظارت این اداره کل مشغول فعالیت و خدمات

 
رسانی به دامداران و روستاییان استان هستند. 

مدیرکل دامپزشکی استان اردبیل وي با اشاره به اینکه از ابتداي امسال نزدیک به یک هزار و 100 مورد بازدید از این مراکز انجام شده
است، تصریح کرد: با افزایش این مراکز امکانات بیشتري در راستاي مبارزه و پیشگیري از بیماري هاي دامی فراهم آمده و سطح ایمنی

 
در واحدهاي مختلف دامی روز به روز افزایش می یابد. 

تکلوي گفت: با توسعه این مراکز خدماتی دامپزشکی نظارت هاي لازم بر فعالیت هاي مربوط به بهداشت و درمان دام افزایش یافته و
حفظ و حراست از سرمایه هاي دامی و بالا بردن سطح بهداشت عمومی جامعه، اشتغالزایی در مراکز بخش خصوصی دامپزشکی، کم

 
کردن تصدي نیروي انسانی در بخش ستادي و فنی و کیفیت بخشی به فعالیت هاي دامپزشکی تقویت می شود. 

وي ادامه داد: کارخانه داروسازي دامپزشکی در زمینی به مساحت 6 هزار مترمربع و زیر بنایی به مساحت یک هزار و 500 مترمربع در

 
حال احداث است که شامل بخش هاي مختلف آزمایشگاه بخش میکروبی، شیمییایی، بیوشیمیایی و مولکولی است. 

مدیرکل دامپزشکی استان اردبیل با بیان اینکه سایت تولید این کارخانه داروسازي کاملاً منطبق بر GMP و سایت آزمایشگاه هاي آن
منطبق بر GLP است، افزود: این کارخانه با ظرفیت اشتغال 70 نفر امکان تولید 150 قلم انواع داروهاي دامپزشکی در اشکال مختلف
مایع، شربت، پودر، قرص، پماد و تزریقی دامپزشکی را دارد که می تواند با توسعه تولیدات خود ظرفیت اشتغال به 150 نفر ارتقا یابد.



6800 واحد معدنی کشور فعال است

6800 واحد معدنی کشور فعال است

منبع: روزنامه روزگار معدنشماره خبر:  18  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش روزگارمعدن، رضا محتشمی پور در نشست بررسی مسائل و مشکلات حوزه معدن استان بوشهر افزود: بیش از 60
تا 70 درصد از عوامل غیرفعال بودن برخی از واحدهاي معدنی کشور وجود معارضان محلی یا دستگاهی است که منجر شده

تا سرمایه گذار امکان فعالیت نداشته باشد. وي یادآورشد: چنانچه یک فعالیت معدنی به محیط ...

معاون امور معادن و فرآوري مواد وزیر صنعت، معدن و تجارت: 6800 واحد معدنی
کشور فعال است معاون امور معادن و فرآوري مواد وزارت صنعت، معدن و تجارت

 
گفت: 11 هزار و 800 واحد معدنی در کشور وجود دارد که از این شمار 6 هزار و 800 واحد فعال و مابقی آن غیر فعال است. 

به گزارش روزگارمعدن، رضا محتشمی پور در نشست بررسی مسائل و مشکلات حوزه معدن استان بوشهر افزود: بیش از 60 تا 70
درصد از عوامل غیرفعال بودن برخی از واحدهاي معدنی کشور وجود معارضان محلی یا دستگاهی است که منجر شده تا سرمایه گذار

 
امکان فعالیت نداشته باشد. 

وي یادآورشد: چنانچه یک فعالیت معدنی به محیط زیست منطقه خسارت وارد کرد پس از شناسایی میزان خسارت توسط دستگاه

 
ذیربط باید این خسارت از محل یک درصد از درآمدهاي واحدهاي معدنی جبران شود. 

محتشمی پور ادامه داد: درصد موافقت با درخواست هاي اکتشاف به یک درصد رسیده به نحوي که در برخی از استان کمی کمتر از

 
یک و در برخی بیشتر از یک درصد با درخواست هاي اکتشاف معدنی موافقت می شود. 

وي عنوان کرد: موانعی که براي اصل اکتشاف وجود دارد بسیار زیاد است که این موضوع بدون مشارکت متولیان و نماینده عالی دولت

 
در استان ها حل نمی شود. 

معاون وزیر صنعت، معدن وتجارت ادامه داد: شوراي عالی معادن ظرفیت خوبی است که با توجه به حضور استانداران در این شورا باید

 
در راستاي پیشبرد امور استفاده مطلوب کرد. 

 
وي گفت: موانع اکتشافی باید در مناطق برداشته شود تا از ظرفیت معدنی کشور بخوبی استفاده شود. 

محتشمی پور عنوان کرد: درحال حاضر متوسط عمق اکتشاف منابع زیرزمینی در کشور پنج متر، دنیا 75 و کشورهاي پیشرفته بالاتر

 
از 200 متر است، با این حال در برخی از مناطق کشور نیز به صورت نقطه اي عمق اکتشاف به 300 تا 400 متر رسیده است. 

معاون امور معادن وزیر صنعت، معدن و تجارت گفت: براي نمونه در استان بوشهر عمده سرمایه گذاران ورود کرده به حوزه معدنی

 
کسانی بودند که از توانایی اکتشاف بالایی براي دسترسی به مواد معدنی موجود در عمق هاي بسیار پایین برخوردار نبودند. 

محتشمی پور ادامه داد: در راستاي توسعه پایدار نیاز است نگاه همزمان به حوزه هاي منابع طبیعی و محیط زیست، رفاه و توجه به

 
نیازهاي مردم و اقتصاد کشور صورت گیرد چراکه افراط و تفریط در هرکدام از این بخش ها منجر به رشد و توسعه ناپایدار می شود. 



وي گفت: توجه به حوزه محیط زیست خط قرمز در حوزه فعالیت هاي معدنی محسوب شده و باید از تحمیل هر نوع خسارتی به

 
محیط زیست به طور جد جلوگیري شود. 

وي ادامه داد: برخی وقت ها دستگاه ها تنها نگاه بخشی به حوزه معدن دارند که در راستاي بهره برداري از منابع نیاز است نگاه بین

 
بخشی به حوزه معدن شود. 

محتشمی پور اظهار کرد: براساس ظرفیت قانونی، 15 درصد حقوق دولتی معادن در مناطق هزینه می شود که این ظرفیتی براي

 
توسعه زیرساخت هاي حوزه معدن است. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود گفت: در حوزه حمل ونقل اتصال بوشهر به شبکه ریلی کشور بسیار حائز اهمیت است و این

 
یک مطالبه مهم براي سایر استان ها نیز محسوب می شود چرا که به رونق اقتصادي و صادرات مواد معدنی کمک شایانی می کند. 

محتشمی پور افزود: استان بوشهر در حوزه هاي مختلفی و به ویژه انرژي در کشور پیشتاز است که این پیشتازي براي سایر حوزه ها و

 
به ویژه بخش معدن نیز قابلیت تحقق دارد. 

معاون امور معادن و فرآوري مواد سازمان صنعت، معدن و تجارت گفت: از ابتداي راه اندازه سامانه مجوزها، تاکنون 2 هزار درخواست

 
واردات ماشین آلات حوزه فعالیت هاي معدنی ثبت شده که از این میزان تاکنون براي واردات 500 دستگاه موافقت شده است. 

محتشمی پور افزود: براي تامین ماشین آلات معدنی یک مشکل عمومی در کشور وجود دارد که برخی شرکت ها با فضاسازي رسانه

 
اي در تلاش هستند تا مانع از واردات این وسلیه شوند. 

وي یادآور شد: براي واردات ماشین آلات معدنی ممانعت  هایی ایجاد شده که در این زمینه خود معدن داران نیز باید با مطالبه گري

 
خود این موضوع را تبیین کنند. 

محتشمی پور ادامه داد: براي ماشین آلات کوچک نیز تلاش بر داخلی شدن آن است تا زمینه استفاده از توان متخصصان داخلی در

 
این بخش فراهم شود. 

معاون وزیر صنعت، معدن وتجارت اظهارکرد: تکلیف حقوق دولتی واحدهاي معدنی باید هر چه زودتر مشخص شود در این زمینه تا

 
دو هفته آینده با تشکیل شوراي عالی معادن موضوع تعیین تکلیف حقوق دولتی واحدها پیگیري خواهد شد. 

وي بیان کرد: با هدف حل مشکلات مالکان واحدهاي معدنی راه اندازي پنجره واحد زمین در دستور کار قرار گرفته و همه دستگاه ها

 
مکلف شدند تا نقشه هاي خود را در این پنجره بارگذاري کنند. 

محتشمی پور ادامه داد: براساس بررسی ها 45 درصد نقشه هاي منابع طبیعی و معدنی در کشور تداخل دارند که سعی بر پیدا کردن

 
راهکاري سریع تر براي حل این موضوع است. 

وي اضافه کرد: دادگاه تخصصی معدن در کشور وجود ندارد که با توجه به اینکه این مهم مطالبه جدي معدن کاران است به طور جد



 
پیگیري خواهد شد. 

وضعیت احداث پایانه صادرات موادمعدنی سید حسین حسینی، رئیس سازمان صنعت، معدن و تجارت استان بوشهر گفت: در ارتباط

 
با واحد معدنی کربنات کلسیم استان بوشهر واقع در شهرستان دشتی تلاش می شود تا امسال افتتاح شود. 

وي افزود: امسال نخستین پروانه بهره برداري بیتومین در شهرستان دشتی به میزان 8.5 میلیون تن و همچنین نخستین پروانه بهره

 
برداري دولومیت نیز بتازگی صادر شده است. 

وي عنوان کرد: یک سري فعالیت هاي اکتشافی در زمینه فسفات و عناصر نادر خاکی نیز با همکاري سازمان ایمیدرو در شهرستان

 
جم در حال انجام است که امیدواریم منجر به نتایج مثبتی شود. 

حسینی ادامه داد: در حوزه معدن نیز با دعوت استاندار بوشهر گروهی از سرمایه  گذاران از ظرفیت  هاي استان بازدید کردند که مقرر

 
شد نتیجه بازدیدهاي خود را پس از بررسی اعلام کنند. 

وي در بخش دیگري از صحبت هاي خود اظهار کرد: در تامین مواد اولیه واحدهاي صنایع پایین دست معدنی در گذشته کارشناس

 
محور بود و سهمیه واحدهاي پایین دستی تقسیم می  شد ولی در روش جدید بر مبناي فعالیت و عرضه به حلقه هاي بعدي است. 

حسینی در ارتباط با احداث پایانه صادرات موادمعدنی عنوان کرد: در این زمینه مطالعاتی خوبی انجام شده که در صورت وجود

 
مشارکت از سوي بخش خصوصی زمینه براي سرعت بخشی در روند احداث این پایانه فراهم می شود. 

چشم انداز بخش معدن بوشهر ترسیم شود احمد محمدي زاده، استاندار بوشهر هم در این نشست گفت: در حوزه فعالیت معدنی باید
با طراحی چشم انداز یکساله رسالت دستگاه ها در سطح استانی و ملی مشخص شود تا از این طریق زمینه براي رونق هر چه بیشتر

 
حوزه معدنی این بوشهر فراهم شود. 

وي افزود: استانداري بوشهر در این زمینه آماده هرگونه همکاري است تا بتوان با ترسیم افقی روشن، رونق فعالیت هاي حوزه معدن را

 
در این استان فراهم کرد. 

وي بیان کرد: استان بوشهر ظرفیت هاي معدنی بالایی در خود جایی داده که باید با حفظ نگاه ویژه به محیط زیست شرایط براي

 
شکوفایی ظرفیت هاي معدنی استان فراهم شود. 

محمدي زاده ادامه داد: ظرفیت هاي معدنی استان بوشهر تاکنون بخوبی شناخته نشده که عمده دلیل آن نیز وجود ظرفیت هاي

 
عرصه هاي تجارت دریایی و صنعت نفت، گاز و پتروشیمی است. 

وي با اشاره به اینکه استان بوشهر در مقطعی به عنوان مرکز تجارت ایران شناخته می شد، گفت: اکنون بیش از 2 هزار شناور سنتی و
فلزي در عرصه تجارت دریایی فعالیت می کنند و امرار معاش شمار قابل توجهی از ساحل نشینان استان بوشهر از راه دریا و بازرگانی

 
تامین می شود. 

استاندار بوشهر از سرمایه گذاري 100 میلیارد دلاري در عرصه صنعت نفت، گاز و پتروشیمی در منطقه جنوبی استان بوشهر خبر داد



 
و بیان کرد: فعالیت معدنی چون نسبت به دیگر فعالیت ها قدري سخت تر و زمان بر است کمتر به آن توجه شده است. 

محمدي زاده تصریح کرد: شناخت معادن نیاز به اجراي طرح هاي مطالعاتی و اکتشافی دارد و اکنون ظرفیت مهم و بزرگ در حوزه

 
معدن آهک با خلوص 99 درصد در استان بوشهر شناسایی شده است. 

وي عنوان کرد: استان بوشهر در عرصه مواد معدنی و توسعه صنایع فرآوري معدنی از قابلیت مهمی برخوردار است که باید زمینه براي

 
شکوفایی آنها فراهم شود. 

 
استاندار بوشهر افزود: توسعه صنایع فرآوري معدنی و جلوگیري از خام فروشی از اولویت هاي استان بوشهر است. 

محمدي زاده با اشاره به نقش مهم توسعه صنایع فرآوري معدنی در افزایش درآمد و اشتغال زایی تصریح کرد: استفاده از ظرفیت هاي
معدنی براي توسعه صادرات به کشورهاي حوزه جنوبی خلیج فارس یکی دیگر از برنامه هاي استان در عرصه مقابله با جنگ اقتصادي

 
است. 

وي توسعه اجراي طرح هاي اکتشافی، صنایع فرآوري و صادرات مواد معدنی را مورد تأکید قرار داد و تصریح کرد: مقابله با جنگ

 
اقتصادي دشمن یکی از راهبردهاي مهم است که امید می رود با پیروزي در این جنگ، دستیابی به استقلال اقتصادي محقق شود. 

استاندار بوشهر در بخش دیگري از صحبت هاي خود با گرامیداشت یاد و خاطره سردار قاسم سلیمانی، 9 دي را یکی از جلوه هاي

 
حضور مردم در خنثی سازي ترفند دشمنان و فتنه داخلی دانست. 

وي بیان کرد: 9 دي یکی از جلوه هاي پاسداري از انقلاب اسلامی است که ترفند و دسیسه هاي دشمنان داخلی و مزدوران خارجی را
خنثی کرد.



اشتغال زندانیان را توسعه خواهیم داد

منبع: بازار کارشماره خبر:  19  |  تاریخ: 1400/10/14

رئیس سازمان زندان ها با اشاره به اقدامات حمایتی از خانواده زندانیان گفت: در بحث اشتغال مولدّ و اشتغال نشسته
مددجویان، باید حداقل ها را محقق سازیم تا هم شرایط اصلاحی و تربیتی آنان فراهم و هم با درآمدزایی بخشی از مشکلات

خانواده آنان رفع شود.

رئیس سازمان زندان ها با اشاره به اقدامات حمایتی از خانواده زندانیان گفت: در بحث اشتغال مولدّ و اشتغال نشسته مددجویان،
باید حداقل ها را محقق سازیم تا هم شرایط اصلاحی و تربیتی آنان فراهم و هم با درآمدزایی بخشی از مشکلات خانواده آنان رفع

 
شود. 

به گزارش بازارکار به نقل از پایگاه اطلاع رسانی سازمان زندان ها و اقدامات تأمینی و تربیتی کشور، غلامعلی محمدي رئیس سازمان
زندان ها در ادامه نشست ها و جلسات خود براي ارتقاء سطح علمی در زندان ها، در دیداري به گفت وگو با اعضاي انجمن حمایت

 
زندانیان پرداخت. 

محمدي در این نشست با تأکید بر اینکه در ساختار حاکمیتی نظام کشورمان، زندانبانی یکی از خطیرترین مسئولیت ها در امور
خدمتی است، گفت: افرادي که ما در زندان ها متکلّف امور اجرایی آنها هستیم، صرف نظر از شرایطی که آنها را در این شرایط قرار
داده است، باید با استفاده از ظرفیت ها و قابلیت هاي موجود تمام تلاش خودمان را بکاربگیریم تا این دسته از افراد حیات طیبه
خودشان را بدست آورند و به زندگی سعادتمندانه بعد از آزادي از زندان دست یابند. نقش انجمن حمایت از زندانیان نیز درجهت

 
حمایت مادي و معنوي بسیار تأثیرگذار و محوري است. 

رئیس سازمان زندان ها خاطرنشان ساخت: تمام هم و غم مان را روي تغییر فکر زندانیان و اهداف والاي سازمان خصوصا هدف نهایی
یعنی امر اصلاح و تربیت مددجویان قرار داده ایم. اگر معتقدیم برخی افراد به دلیل ضعف در فکر مرتکب عملیات مجرمانه شده اند، ما

 
باید بر تعلیم، تربیت و تغییر فکر آنان متمرکز شویم. 

محمدي تصریح کرد: منتهاي آمال و آرزوي ما در اداره زندان ها باید این باشد که زندانیان را به صراط صحیح و صواب هدایت کنیم.
اگر تلاش ما سبب شود که مصداق آیه شریفه "وَ مَنْ أحَْیَاهَا فَکَأَنَّمَا أحَْیَا النَّاسَ جَمِیعًا" شویم، بهترین چیزي است که خداوند براي ما

 
رقم خواهد زد. همچنان که معتقدم از مهمترین وظایف انجمن حمایت زندانیان، تهذیب فکر و اخلاق زندانیان است. 

رئیس سازمان زندان ها نقش انجمن حمایت زندانیان را در توجه به خانواده زندانیان واجد اهمیت دانست و گفت: ما در حقوق جزا سه
اصل را براي مبحث جرم و جزا درنظر می گیریم که یکی از آنان "اصل شخصی بودن مجازات" است و در کنار اصول "قانونی بودن" و

 
"تساوي در مجازات" مطرح می شود. این اصل موید این نکته است که صرفا فرد مرتکب جرم باید تاوان بپردازد و نه دیگري. 

وي ادامه داد: در شرایط اقتصادي کشور اگر به خانواده زندانیان بی توجه باشیم، مطمئنا بیش از زندانی، این خانواده اوست که مجازات

 
می شود. پس منطبق با اصل شخصی بودن مجازات ها، باید خانواده آنان تحت حمایت ویژه قرار گیرند. 

محمدي توضیح داد: زندانی در زندان طبق آئین نامه و مقررات از امکاناتی برخوردار است اما آیا همین امکانات نسبی براي خانواده او
نیز مهیاست؟ اینجا چه کسی تاوان جرم را پس می دهد؟ باید تدابیري اتخاذ کرد که مشقت و آسیب هاي جرم ناشی از سرپرست

 
خانواده، نسبت به خانواده او کم و کمتر شود. این از مأموریت هاي مادي و معنوي خاص انجمن حمایت زندانیان است. 

رئیس سازمان زندان ها با اشاره به وجه اشتراك سیستم کیفري سایر کشورها یادآور شد: همه جوامع بدور از هر مناسبت مذهبی و
حاکمیتی، نسبت به زندانی و خانواده او یک درك مشترك دارند و آن اینکه زندانیان باید تحت اقدامات اصلاحی و تربیتی باشند تا

 
زمینه بازسازگاري اجتماعی آنان فراهم شود و خانواده زندانیان نیز تحت حمایت قرار گیرند. 

وي همچنین گفت: حضرت امام (ره) می فرمایند با زندانی هر که باشد رفتار انسانی و اسلامی داشته باشید؛ این نگاه امام بزرگوار است



که منشور زندانبانی را براي ما تبیین می کنند. همچنان که مقام معظم رهبري در بعد اصلاحی و تربیتی نیز می فرمایند که زندان

 
باید به آموزشگاه نیکی ها تبدیل شود؛ ما هم چنین نگاهی را بر زندانبانی حاکم می دانیم. 

محمدي به حقوق و امتیازات ساکنین در زندان ها اشاره داشت و توضیح داد: حقوق زندانیان شامل آن دسته از اقداماتی می شود که
صرف نظر از جنس، سن، نوع جرم، میزان مجازات و باید بین زندانیان یکسان و عادلانه برقرار شود مثل حق برخورداري از خوراك،
پوشاك، بهداشت و درمان و نظایر آن اما ارائه "امتیازات" مثل برخورداري از مرخصی و آزادي مشروط و غیره صرفا برحسب مولفه

 
هاي تعریف شده در مقررات زندانبانی برقرار است. 

وي این چنین خاطرنشان ساخت: در زندان ها بین حقوق و امتیازات مرز قائل هستیم؛ حقوق کاملا عادلانه و یکسان براي همه اعمال
می شود ولی امتیاز صرفا براساس مولفه ها تعلق می گیرد. یکی از این حقوق که منطبق است با آموزه هاي دینی همین تربیت روح،

 
روان و نفس زندانی است. 

محمدي درباره اقدامات جدید حمایتی قابل اجرا عنوان کرد: زمانی صرفا بازداشت موقت به اجرا درمی آمد و جز آن هیچ راه دیگري
براي نگهداري زندانی جز در یک محیط بسته مثل زندان نداشتیم درحالیکه الان می توان از سامانه هاي الکترونیکی استفاده کرد و

 
بجاي زندان، او را حتی در منزلش با دستبند یا پابند الکترونیکی تحت کنترل گذاشت. 

وي با یادآوري رویکرد جدید سازمان در اداره زندان ها برپایه مبانی علمی، گفت: یکی از شروط اجراي اداره علمی زندان ها، تحقق
طبقه بندي علمی است که خود نیازمند تناسب بین ظرف و مظروف است که می توان با بهره مندي از سامانه هاي الکترونیک بجاي

 
اینکه برخی زندانیان را در زندان حبس کنیم، آنان را خارج از زندان با تضمین هاي لازم حفظ نمائیم. 

رئیس سازمان زندان ها تصریح کرد: با کاهش تعداد زندانیان در زندان، قطعا شاهد افت آسیب هاي زندان بر مددجو و حتی بهبود بار
مالی سازمان خواهیم بود.در این زمینه با شرکت هاي دانش بنیان وارد تعامل شده ایم تا در آینده اي نزدیک تعداد قابل توجهی از

 
زندانیان تحت سامانه الکترونیکی و اجراي مجازات حبس در خارج از زندان قرار گیرند. 

وي همچنین اعلام کرد: با قضات هم تعامل داشته ایم بنحوي که براي صدور آراء مجازات جایگزین حبس پاي کار آمده اند و حتی از

 
ما هم جلو زده اند. تخلیه همین تعداد زندانی با استفاده از پابندها و عفوها، می تواند جمعیت بسیاري از زندان ها را کاهش دهد. 

محمدي با اشاره به رویکرد جدي سازمان زندان ها در مورد اشتغال زندانیان نیز گفت: در بحث اشتغال چه مولدّ و چه اشتغال نشسته،
باید حداقل ها را درمورد مددجویان محقق سازیم تا هم شرایط اصلاحی و تربیتی آنان فراهم و هم با درآمدزایی بخشی از مشکلات

 
خانواده آنان رفع شود. این امر در راستاي توجه جدي به خانواده زندانیان در دوره جدید مدیریتی خواهد بود. 

وي اضافه کرد: تمام همتمان را به کار خواهیم گرفت که انجمن حمایت زندانیان را از آنچه هست یک قدم جلوتر ببریم. آرمانگرا و
کمالگراي مطلق نیستیم که همه مشکلات را یک شبه حل کنیم اما می توان با تعیین ظرف زمانی، وضعیت موجود را ارتقا داد و تعداد

 
بیشتري از خانواده ها را زیر چتر حمایت مادي و خصوصا معنوي برد. 

ئیس سازمان زندان ها در پایان گفت: سبد کالا قطعا خوب و لازم است اما خیلی از خانواده ها نیازمند مالی نیستند بلکه از نظر فکري
باید تحت حمایت قرار گیرند. ضمن اینکه همه کمک هایی که از خیریه و کمک هاي مردمی به انجمن حمایت زندانیان داده می

شود، باید صرفا در استاي وظایف انجمن هزینه شود.



طنین دوباره کار و تولید پس از 15 سال تعطیلی
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چرخ هاي چندین واحد تولیدي و صنعتی و از جمله یک واحد صنعتی پس از 15 سال تعطیلی دوباره به چرخش درآمد.

 
چرخ هاي چندین واحد تولیدي و صنعتی و از جمله یک واحد صنعتی پس از 15 سال تعطیلی دوباره به چرخش درآمد. 

با از سرگیري فعالیت این واحدهاي تعطیل که به مدد اعطاي تسهیلات ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و تزریق نقدینگی امکان پذیر

 
شد، صدها کارگر و نیروي فنی این واحدها به سر کارهاي خود بازگشتند. 

به دنبال حمایت ها و پیگیري هاي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید و همراهی بانک هاي استان، شرکت یاران هم افزاي کویر،
تولیدکننده انواع دسته سیم و قطعات الکترونیکی خودرو، پس از 15 سال تعطیلی و 12 سال تملک بانک به چرخه تولید

 
بازگشت.طنین دوباره کار و تولید پس از 15 سال تعطیلی 

با احیاي این واحد تولیدي 37 نفر جذب بازار کار شده و هیاهوي کار و اشتغال بعد از 15 سال در سالن هاي این واحد تولیدي طنین

 
انداز شد. 

همچنین پس از دوسال تعطیلی، 45 کارگر شرکت پرنده طلایی قومس که به تولید و پرورش بلدرچین می پردازد، به بازار کار

 
برگشتند. 

علاوه بر این با پیگیري استاندار و اعضاي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان سمنان، یک واحد تولیدکننده کیک و کلوچه در

 
سمنان پس از سه سال تعطیلی به چرخه تولید برگشت. 

شرکت خوشه طلایی صفا با دریافت 44 میلیارد تومان اعتبار از محل تسهیلات رونق تولید، احیا و براي 100 نفر اشتغالزایی ایجاد

 
کرد. 

 
همچنین با تلاش ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان، بار دیگر چرخ هاي تولیدي شرکت هیوا درب به گردش درآمد. 

 
با احیاي دوباره این واحد تولیدي که پس از 8 سال به چرخه تولید برگشت، براي 36 نفر اشتغال جدید ایجاد شد. 

علاوه بر این با پیگیري و تلاش استاندار و دیگر اعضاي ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان به سال ها تملک بانک بر ""پاکران

 
خودرو پارسیان"" پایان داده شد و هیاهوي تولید و اشتغال به سالن هاي این کارخانه بازگشت. 

با احیاي شرکت پاکران خودرو پارسیان، واحد تولیدکننده ""سیلندر گاز، باك اتوبوس و تزریق فوم صندلی"" در این مجموعه صنعتی

 
براي 90 هم استانی جویاي کار، شغل ایجاد شد. 

استاندار سمنان با ابراز خرسندي از به گردش درآمدن چرخه تولید در این واحدها گفت: با تلاش هاي انجام شده برخی واحدهاي

 
صنعتی و تولیدي دیگر ، طی هفته آینده راه اندازي خواهد شد. 

رئیس ستاد تسهیل و رفع موانع تولید استان با بیان اینکه اجازه نخواهیم داد واحد دیگري تعطیل شود اظهار کرد: تلاش خواهیم کرد

 
که واحدهاي راکد نیز به چرخه تولید بازگردند. 

وي ادامه داد: از سرگیري کار و تولید در این واحدها، با کمک دستگاه قضایی، دستگاه هاي نظارتی استان، بانک ها، بخش خصوصی،

 
کارگروه تسهیل و دیگر دستگاه هاي مسوول در استان، میسر شد. 

استاندار سمنان با بیان اینکه می کوشیم واحدهاي راکد دیگر نیز به چرخه تولید بازگردند اضافه کرد: برخی از بانک ها در استان

 
بسیار خوب و فراتر از میانگین کشوري عمل کرده اند. 

هاشمی با بیان اینکه امید می رود در آینده نزدیک شرایطی حاکم شود که دیگر واحد تعطیل شده در استان وجود نداشته باشد
تصریح کرد: با همدلی و وفاقی که در استان سمنان وجود دارد امید می رود با کمک یکدیگر در زمینه بهبود وضعیت معیشتی مردم

به نتایج مطلوبی برسیم.





راه هاي هدایت نقدینگی به سمت تولید

منبع: سرمد نیوزشماره خبر:  21  |  تاریخ: 1400/10/14

نقدینگی در آخرین آمار رسمی که توسط بانک مرکزي منتشر شده رقم 4067 هزار میلیارد تومان را پشت سر گذاشته است.
این رشد از آن جهت حائز اهمیت است که به عنوان یکی از مهم ترین عوامل ایجاد تورم در کشور شناخته می شود. ازاین رو،

بسیار حیاتی است تا به آن توجه شده و مسیرهاي مهار آن شناسایی شود

نقدینگی به طور معمول به جمع پول و شبه پول اطلاق می شود. پول همان سکه و اسکناس در دست مردم و سپرده هاي
دیداري آن ها است و به سپرده هاي مدت دار و قرض الحسنه افراد نزد بانک ها هم شبه پول است. پایه پولی و ضریب فزاینده
نقدینگی به عنوان دو عامل مهم در ایجاد نقدینگی مطرح می شوند. پایه پولی که از ترازنامه بانک مرکزي بدست می آید، همان پول
پرقدرت است که در مکانیزم بانکی به نقدینگی تبدیل می شود. این متغیر انباره از چهار بخش تشکیل می شود که تحولات هرکدام از

 
آن ها باعث تغییر پایه پولی می شود و در نهایت اثر خود را در نقدینگی منعکس می کند. 

 
1. خالص دارایی هاي خارجی 

 
2. خالص مطالبات بانک مرکزي از دولت 

 
3. مطالبات بانک مرکزي از بانک ها 

 
4. خالص سایر منابع 

روند رشد پایه پولی و عوامل تشکیل دهنده از فروردین 1396 تا شهریور 1400، مبین این است که خالص دارایی هاي خارجی بانک
مرکزي بخش بزرگی از پایه پولی را تشکیل می دهد و افزایش آن در سال هاي اخیر، بزرگ ترین عامل رشد پایه پولی در کشور بوده
که طبق آمار ترازنامه شهریور 1400 بانک مرکزي، 495.6 هزار میلیارد تومان از پایه پولی را به خود اختصاص داده است. خالص
مطالبات بانک مرکزي از دولت که از ابتداي سال روند افزایشی داشت و در تیرماه به اوج خود رسید و بعد از آن روند کاهنده به خود
گرفت و حتی در شهریورماه به 3.7 هزار میلیارد تومان کاهش یافت. دلیل این اتفاق در کاهش بدهی ها و افزایش سپرده هاي دولت

 
نزد بانک مرکزي است. 

بدهی بانک ها به بانک مرکزي که از اواخر سال 1397 روند نزولی به خود گرفته بود، با وقوع بیماري کویید 19، دوباره مسیر افزایشی
به خود گرفت و تا اواسط سال 1399 این روند را ادامه داد. البته در 6 ماه نخست سال 1400 این عامل رشد پایه پولی، روند تقریباً

 
ثابتی داشته است و در شهریور 1400 به 127.3 هزار میلیارد تومان رسیده است. 



 
 

عامل چهارم مربوط به خالص سایر دارایی هاي بانک مرکزي است. این متغیر که همواره مقدار منفی داشته و تا حدودي مانع رشد
شدید پایه پولی شده است، در سال هاي اخیر روند کاملا نوسانی داشته است. مقدار قدرمطلق آن با روي کار آمدن دولت جدید
کاهش یافته (طبق آخرین آمار منفی 107.7 هزار میلیارد تومان) و موجب تشدید افزایش پایه پولی شده است. با همه این تفاسیر،
نقدینگی کشور در آخرین آمار رسمی (شهریورماه 1400) رقم 4067 هزارمیلیارد تومان را پشت سر گذاشت تا نشان دهد همچنان
روند صعودي خود را حفظ کرده است و سیاست هاي دولت جدید هم (اگر در راستاي کاهش رشد نقدینگی می بود) حداقل در دو

 
ماه اول، عملکرد خاصی نداشت. 

 
 

نکته جالب و قابل توجه در مورد تحولات پولی تابستان 1400، مربوط به تغییرات پایه پولی و نقدینگی است. همان طور که از
اطلاعات جدول یک قابل مشاهده است، در مردادماه 1400 نسبت به تیرماه، مقدار مطلق پایه پولی کاهش یافته است؛ اما این کاهش

 
با افزایش ضریب فزاینده نقدینگی جبران و در نهایت به افزایش نقدینگی منجر شده است. 

این افزایش در ضریب فزاینده نقدینگی در شهریورماه هم ادامه داشته و نتیجه آن بیشترین نقدینگی ماهانه خلق شده در سال جاري

 
بوده است. این موضوع بیانگر پیچیدگی هاي ایجاد شده در مسیر خلق نقدینگی و تورم هاي ناشی از آن است. 

نمودار زیر به وضوح نقدینگی اضافه شده در هر ماه از سال را نمایش می دهد. رشد نقدینگی در شهریور 1400، بالاترین میزان در

 
سال جاري بوده است و در مقایسه با آمار سال گذشته، در مقام دوم قرار می گیرد. 



 
 

از لحاظ علمی و مبتنی بر مطالعات انجام شده، مقداري از تورم براي اقتصاد مفید است. سیاست هدف گذاري تورمی که توسط بانک
هاي مرکزي دنبال می شود، در جهت نیل به این هدف، همواره مقدار مثبتی را براي تورم در نظر می گیرند. بنابراین اثرات مخربی که

 
براي تورم مطرح است، متوجه تورم هاي بالا و پرنوسان است. 

شبکه بانکی به عنوان بازوي اصلی خلق نقدینگی، نقش اساسی و مهمی را ایفا می کنند. کیفیت وام هایی که توسط شبکه بانکی اعطا
می شوند، نقش اساسی در تعیین کارایی نقدینگی خلق شده دارند. افزایش سرمایه گذاري، تقویت تولید، افزایش اشتغال و در نهایت
افزایش رفاه افراد جامعه، از نتایج یک سیستم کارا در تخصیص تسهیلات بانکی است که نقش درست خود را در اقتصاد ایفا کرده اند؛

 
اما شواهد اقتصاد ایران به وضوح نشان می دهد که هیچ یک از اهداف مذکور تداعی نشده است. 

قابل ذکر است که اگر نقدینگی خلق شده، مسیر خود به سمت تولید را طی نکند، در بازارهایی وارد می شود که تاثیري در رشد و

 
تولید کشور ندارد و صرفا از مسیر افزایش قیمت ها و نوسان، عایدي متوجه سرمایه گذاران آن می شود. 

کیفیت بد نقدینگی خلق شده، نتیجه اي جز گسترش دلالی و فقر نداشته است. تسهیلات کلان در اختیار افرادي قرار گرفت که به
جاي سرمایه گذاري و تولید، با ورود به بازارهایی همچون طلا، ارز، خودرو و مسکن، به افزایش قیمت در آن ها و ایجاد تنش مبادرت

 
کردند. در این بخش سعی در ارائه راهکارهایی براي هدایت اعتبار، هدایت نقدینگی و افزایش کیفیت نقدینگی موجود شده است. 

 
هدایت اعتبار 

افراد در تصمیم گیري خود در خصوص تخصیص منابع و دارایی ها، به دنبال بازدهی بیشتر هستند. این موضوع به وضوح در رفتار
جمعی سال هاي اخیر مردم کشور قابل مشاهده است. بازارهاي پرسودي همچون طلا، ارز و خودرو با بازدهی هاي غیرمنطقی، روز به
روز رونق یافته و حجم مبادلات آن بالا رفته است و رشد نقدینگی که انتظار می رفت همچون نقش خون در رگ هاي بدن، اقتصاد

 
کشور را از رکود نجات دهد، رونق دلالی و سفته بازي را نتیجه داده است. 

براي تغییر دادن این شرایط باید اقداماتی صورت پذیرد تا بازدهی بخش تولیدي کشور از بازارهاي نامولد فراتر رود. این اقدام هزینه
هاي کمتري براي سیاست گذار به همراه دارد؛ چراکه مسیر جایگزین که از طریق نظارت دقیق بر تسهیلات اعطایی تداعی می یابد،

 
نه تنها رانت و فساد را گسترده تر می کند بلکه حتی شکست خورده و پول دوباره به سمت بازارهاي با بازدهی بیشتر خواهد رفت. 



یکی از روش هاي نیل به این هدف مالیات است. با تمرکز بر نقش توزیعی مالیات، می توان با افزایش هزینه مبادلات غیرمولد و
تخصیص همزمان عایدي حاصل از آن به فعالیت هاي مولد و تولیدي، مسیر حرکت نقدینگی خلق شده را تغییر داد. البته در این
مسیر شفافیت، نکته بسیار کلیدي و مهم است. از آن جایی هزینه نقدینگی خلق شده (تورم قیمت ها) بر دوش تمام مردم کشور
است، شفافیت مسیرهاي هزینه کرد این نقدینگی هم حق آن هاست. بنابراین باید به گونه اي عمل شود که تسهیلات اعطایی، در
اختیار صاحبان رانت قرار نگیرد و فساد در این زمینه کاملا کاهش یابد. خاندوزي، وزیر اقتصاد وقت، در جدیدترین مطالبه خود از
بانک مرکزي، تقاضاي رسمی براي انتشار اسامی بدهکاران کلان شبکه بانکی ارسال کرده است. این اقدام می تواند رانت و فساد را تا

 
حد زیادي کاهش دهد. 

از سوي دیگر شفافیت تسهیلات اعطایی و انتشار عمومی آن، ورود بانک ها به بازارهاي غیرمولد همچون سفته بازي در ارز و طلا را به
شدت پرهزینه می کند. نظارت عمومی بر این آمار تا حد زیادي زمینه فساد و رانت را کاهش می دهد و کوچکترین انحراف از اهداف

 
را پیگیري می کند. 

کیفیت تسهیلات اعطایی بانک ها، معیار قابل سنجشی است که در صورت هاي مالی بانک ها نمود پیدا می کند. افزایش حجم
مطالبات غیرجاري مبین کیفیت پایین تسهیلات اعطایی بانک هاست. این موضوع دو دلیل عمده می تواند داشته باشد. اول اینکه
بانک در اعطاي تسهیلات، بررسی کامل و جامعی انجام نداده و ضمانت هاي کافی براي بازگشت تسهیلات تعریف نکرده است. دوم
اینکه بخشی از تسهیلات هم به دلیل شرایط نامناسب کلان اقتصادي، بازپرداخت نمی شوند. شرایط رکود تورمی و تحریم ها، ریسک
هرگونه فعالیت اقتصادي را تا حد زیادي افزایش داده است و صدمات بزرگی به بخش تولیدي کشور وارد کرده و توانایی بازپرداخت

 
تعهدات آن ها را کاهش داده است. 

بنابراین باید این موارد نیز مورد توجه باشد تا نقش دولت و شرایط سیاسی در افزایش مطالبات غیرجاري نادیده گرفته نشود. به
منظور کنترل و کاهش مطالبات غیرجاري بانک ها که اثرات تورمی شدیدي دارد، باید قیدهایی در تسهیلات دهی بانک ها اعمال شود

 
و بانک هایی که کیفیت خوبی در تسهیلات اعطایی ندارند، محدود شوند و حتی در مواردي جریمه نیز گردند. 

مورد دیگري که در آمارهاي بخش قبلی مشاهده شد، افزایش نسبت پول به شبه پول در سال هاي اخیر بوده است که سرعت گردش
پول را افزایش داده و باعث تشدید تورم در کشور شده است. براي تبدیل سپرده هاي دیداري به شبه پول که درجه نقدشوندگی
کمتري دارد، کاهش سود سپرده هاي کوتاه مدت و حذف سود براي سپرده هاي کوتاه مدتی که عملا مثل پول نقد است، توصیه می
گردد. این اقدامات جهت تشویق به تجمیع سپرده ها در شبه پول است که نقدشوندگی پایینی دارد و از ورود پول به فعالیت هاي

 
سفته بازانه (که نیاز به منابع فوري و نقد دارد) تا حدي جلوگیري می کند. 

 
2. هدایت نقدینگی 

نقدینگی خلق شده بعد از ورود به یک بازار، در صورتی که ظرفیت کافی در آن بازار وجود داشته باشد، تقاضاي موثر ایجاد می کند و
باعث رونق می شود. اگر تولیدکننده بتواند محصولات تولیدي خود را به فروش برساند، کسب و کار خود را توسعه می دهد که این
خود سبب کاهش هزینه هاي تولید و افزایش سودآوري می شود. نتیجه اي که این اتفاقات براي اقتصاد دارد، افزایش اشتغال و تولید

 
است که سطح رفاهی جامعه را بالا می برد. 



 
 

اما نقدینگی در بازارهایی که ظرفیت فزاینده ندارند، تنها قیمت ها را افزایش می دهد. مثال ملموس آن بازار ارز و طلا است که با
افزایش در ارزش مواجه شده اند. این اتفاق آورده کلان اقتصادي مثبتی ندارد (اگرچه در حوزه ارز تا حدودي با ارزان تر شدن کالاهاي
داخلی، مزیت رقابتی براي آن ها ایجاد شده است) و صرفا ارزش دارایی صاحبان سرمایه را بیشتر می کند و فقر و نابرابري را در

 
جامعه گسترش می دهد. 

از طرفی، منابع اقتصادي مفهومی را در قالب «هدایت نقدینگی» معرفی نمی کنند و بیشتر بر بحث مشوق ها تاکید دارند. مشوق هاي
مالیاتی (یا در نقطه مقابل مالیات ستانی) در بازارهاي مختلف، باعث تغییر رفتار افراد و نحوه تخصیص منابع مالی در آن ها می شود.
بنابراین بحث هدایت نقدینگی بیشتر ناظر به تاثیرگذاري بر رفتار سپرده گذار یا سرمایه گذار است. حداکثر کردن مطلوبیت در طول
سال هاي زندگی، هدف هر فرد عقلایی است؛ از این رو سپرده گذار به دنبال کسب حداکثر بازدهی از دارایی هاي مالی خود است و
بدون شک در بازارهایی حضور خواهد داشت که بازدهی بیشتري دارند. بنابراین براي تغییر و اثرگذاري در این رفتار باید بازدهی
بازارهاي نامولد را با مالیات ستانی کاهش داد و در بازارهاي هدف با انواع مشوق ها و حمایت ها، زمینه را براي حضور سرمایه گذاران

 
ایجاد نمود. 

باید توجه کرد که رشد اقتصادي کشور مقادیر بسیار پایینی را تجربه می کند و در نقطه مقابل نقدینگی رشدهاي بزرگی را تجربه می
کند. این موضوع بیانگر ورود نقدینگی در بخش هایی غیر از تولید بوده است. بنابراین یک سیاست مناسب باید در جهت تغییر این
روند باشد. جذابیت بازارهاي مولد، به طور مثال صنعت نساجی، با افزایش حمایت ها و انواع مشوق ها، افزایش می یابد. این افزایش
اگر با کاهش جذابیت بازارهاي غیرمولد و سفته بازانه همچون بازار طلا یا خودرو همراه باشد، مسیر سرمایه گذاري در کشور را تغییر

 
داده و نقدینگی اضافه شده را به سمت تولید هدایت می کند. 

مشوق هاي سرمایه گذاري چرخه بلوغ کسب وکارها را کوتاه تر می کند و نرخ بازگشت سرمایه را کاهش می دهد. این مشوق ها باید
به صورت کاملا هدفمند انجام شود. توجه به سیاست هاي حمایتی که کشورهاي مختلف آن ها را همگام با برنامه توسعه صنعتی خود
اجرا کرده اند؛ نقشه راه خوبی را در اختیار سیاست گذاران قرار می دهد. کشور تایلند یکی از موارد موفق در اجراي هدفمند مشوق

 
هاي سرمایه گذاري است. 



 
 

با توجه به شکل بالا، در کشور تایلند تمامی سیاست هاي حمایتی و مشوق ها، متناسب با اهداف برنامه توسعه تدوین شده و تمامی
اولویت ها در آن مشخص است. نگاهی به آمار رشد سرانه این کشور و مقایسه آن با ایران، افزایش رفاه شهروندان این کشور در دو دهه
اخیر را نشان می دهد. در سال 2020 طبق اعلام بانک جهانی، تولید ناخالص سرانه در کشور تایلند، بیش از 3 برابر ایران بوده است.

 
این آمار اسف بار، میزان عقب ماندگی کشور در سال هاي اخیر را به خوبی به تصویر می کشد. 

از این رو بدون داشتن یک استراتژي و برنامه منسجم براي توسعه، نمی توان اولویت ها را مشخص نمود و آن ها را محقق ساخت. به
علاوه، داشتن برنامه، مانع جدي بر مسیر تخصیص سلیقه اي منابع محدود کشور ایجاد می کند و از شروع پروژه هاي متعدد در حوزه

 
هاي مختلف جلوگیري می کند که این خود در نهایت منجر به تخصص گرایی و افزایش تولید هدفمند می شود. 

مثال عینی این موضوع، صنعت نساجی ترکیه است. صنعت نساجی ترکیه با پیشرفت هاي بی نظیر خود که مدیون حمایت هاي
هدفمند در سال هاي گذشته است، این کشور را به چهارمین عرضه کننده بزرگ محصولات نساجی در جهان تبدیل کرده است. طبق
آخرین آمار، صادرات ترکیه در این حوزه به بیش از 30 میلیارد دلار در سال رسیده است؛ بیش از 50 هزار شرکت نساجی در این
کشور فعال هستند و براي حدود 2/5 میلیون نفر شغل مستقیم و غیرمستقیم ایجاد کرده است. اهمیت این صنعت در ترکیه زمانی

 
مشخص تر می شود که به سهم 10 تا 15 درصدي آن از تولید ناخالص و سهم 20 درصدي از صادرات کل این کشور، اشاره گردد. 

مورد دیگري که در خصوص هدایت نقدینگی می توان ارائه کرد، بحث «صندوق هاي سرمایه گذاري» است. دولت می تواند با استفاده
از ظرفیت بازار بورس، نسبت به تامین مالی پروژه هاي کلان ملی اقدام کند. شهرك سازي، احداث جاده، توسعه حمل و نقل ریلی و
هر نوع پروژه دیگري که براي تامین مالی به منابع زیادي نیاز دارند، می تواند از طریق صندوق هاي مخصوصی تامین مالی شود و

 
منافع آن مستقیماً به افراد سرمایه گذار پرداخت گردد. 

در صورت اجراي این سیاست، دو اتفاق مهم رخ خواهد داد؛ اول اینکه دولت منابع زیادي براي اجراي پروژه هاي کلان و سودده
بدست می آورد. دوم اینکه، بخشی از منابع که می توانستند در بازارهاي موازي و نامولد وارد شده و منجر به رونق بیشتر آن ها شود،
از این طریق به سمت تامین مالی بخش هاي زیرساختی و مولد کشور خواهد رفت؛ البته اثرات متعدد دیگري نیز می توان براي آن

 
برشمرد. مطالعه تجربه کشورها در اجراي سیاست هاي مشابه، اطلاعات مفیدي براي اجراي آن در دسترس قرارخواهد داد. 

مورد سوم در مورد کنترل و هدایت نقدینگی موجود، بحث «ترکیب سپرده ها» است. ترکیب پول و شبه پول در چند سال اخیر، دچار
تغییر شده است. افزایش نسبت پول به شبه پول باعث افزایش سرعت گردش آن می شود که این خود اثراتی بر تورم کشور دارد. از



این رو باید تدابیري اندیشه شود تا ترکیب سپرده ها به حالت بهینه برسد. کاهش سود سپرده هاي سرمایه گذاري کوتاه مدت که
عملا کارکرد پول نقد را دارند، افزایش جذابیت سپرده هاي بلندمدت از طریق ایجاد سپرده هاي بلندمدت سه ساله و پنج ساله با
بازدهی جذاب، تعریف سپرده هاي متنوع و جدید براي نیازهاي مختلف و توسعه بانکداري الکترونیک، از جمله مسیرهاي اثرگذاري بر

 
ترکیب سپرده هاست که می توان آن ها را در کشور اجرا کرد. 

 
محو نقدینگی 

در خصوص کاهش نقدینگی موجود باید به مطالبات غیرجاري بانک ها توجه شود. مطالبات غیرجاري شامل مواردي است که
تسهیلات اعطایی در موعد مقرر به بانک بازنمی گردد. از این رو عملیات خلق پول بانکی با محو پول همراه نمی شود. در راستاي
بهبود این وضعیت، پیشنهادهاي متعددي همچون ارتقاء کیفیت وثایق، اعتبارسنجی دقیق دریافت کنندگان تسهیلات، تسویه بدهی با
استفاده از منابع موجود در حساب هاي بانکی دیگر افراد (که از مسیر اتصال حساب هاي بانکی مختلف افراد قابلیت اجرا می یابد) و
حتی تملک دارایی هاي سرمایه اي فرد بدهکار، ارائه شده است. از این رو اصلاح ساختار بانکی کشور و بهبود کیفیت تسهیلات
اعطایی امري ضروري است. همچنین بانک مرکزي موظف است با اعمال محدودیت هاي جدي، وام دهی بانک هایی که وضعیت

ترازنامه اي مناسبی ندارند را کنترل کند تا متوجه ضرر بیشتري نشوند.



موقوفه دانش سلامت «کوثر» فارس نقطه عطفی در حوزه سرمایه گذاري و

بهره وري اقتصادي موقوفات است

منبع: شبستانشماره خبر:  22  |  تاریخ: 1400/10/14

حجت الاسلام موسوي گفت: موقوفه دانش سلامت «کوثر» فارس نقطه عطفی در حوزه سرمایه گذاري و بهره وري اقتصادي
موقوفات است که با راه اندازي این شرکت هم مردم از منابع وقف استفاده می کنند و هم سودآوري آن براي شرکت و

موقوفات خوب است.

حجت الاسلام موسوي گفت: موقوفه دانش سلامت «کوثر»
فارس نقطه عطفی در حوزه سرمایه گذاري و بهره وري
اقتصادي موقوفات است که با راه اندازي این شرکت هم
مردم از منابع وقف استفاده می کنند و هم سودآوري آن

 
براي شرکت و موقوفات خوب است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شیراز، حجت
الاسلام «سید عباس موسوي»، امروز (سه شنبه 14 دي)

در نشست خبري در حاشیه بازدید از بزرگترین کارخانه تولید ایمپلنت هاي ارتوپدي در کشور و خاورمیانه گفت: شرکت موقوفه دانش

 
سلامت «کوثر» فارس، اولین شرکت دانش بنیان در کشور است که از محل موقوفات سرمایه گذاري و شروع به کار کرده است. 

مدیر کل اوقاف و امور خیریه استان فارس با بیان اینکه افتتاحیه رسمی این شرکت در روز 21 دي با حضور مسئولان کشوري و
استانی است، گفت: این شرکت در جهت بهره وري و سرمایه گذاري از محل موقوفات و همچنین در جهت تولید و اشتغال و حمایت از

 
شرکت هاي دانش بنیان و صنایع داخلی راه اندازي شده است. 

وي اظهار داشت: یکی از راه هاي برون رفت مشکلات اقتصادي و خروج از تحریم ها با دریافت کمک از شرکت هاي موقوفه همچون

 
وقف و امور خیریه و سایر امور چنین مراکزي را جهت خدمات بیشتر به کشور ایجاد کرد. 

حجت الاسلام موسوي ادامه داد: موقوفه دانش سلامت «کوثر» فارس نقطه عطفی در حوزه سرمایه گذاري و بهره وري اقتصادي
موقوفات است که با راه اندازي این شرکت هم مردم از منابع وقف استفاده می کنند و هم سودآوري آن براي شرکت و موقوفات خوب

 
است. 

وي ادامه داد: شرکت دانش سلامت «کوثر» فارس یکی از موقوفاتی است که از محل سرمایه گذاري هاي وقف شکل گرفته و
دستاوردهاي بزرگ این شرکت به برکات حسنه وقف به نحوي که سرمایه هاي وقف به مردم و افرادي که نیازمند هستند ارائه می

 
شود. 



مدیر کل اوقاف و امور خیریه فارس با بیان اینکه اصل راه اندازي موقوفات در جهت رفع نیاز نیازمندان و مردم بوده است و وقف می
شده است، گفت: امروز نیز در راستاي رفع نیازهاي مردم و بیمارانی که در بیمارستان ها بستري هستند و نیازمند چنین تولیداتی

 
هستند این شرکت در تامین تجهیزات پزشکی ویژه ایجاد شده است. 

حجت الاسلام موسوي به ویژگی هاي این شرکت اشاره کرد و افزود: توانایی رقابت محصولات این شرکت با نمونه هاي خارجی یکی از
این ویژگی ها می باشد و با توجه به اینکه تجهیزاتی همچون ایمپلنت هاي ارتوپدي، ستون فقرات، طب ورزشی و دندانی از جمله
کالاهایی است که در لیست تحریم ظالمانه کشورهاي غربی قرار گرفته است، لذا تنها راه برون رفت از این اقدامات راه اندازي این
دسته از شرکت ها است که کیفیت تولیدات آن به گونه اي است که کشور را در این حوزه به خودکفایی برساند و نسبت به واردات

 
کالاهاي خارجی بی نیاز باشیم. 

وي تاکید کرد: این کارخانه در زمینی به وسعت سه هزار متر مربع و زیربنایی به مساحت 6 هزار متر مربع در شهرك صنعتی فارس

 
احداث شده است و گسترش خط تولید این شرکت موقوفه از جمله اهداف احداث این کارخانه است. 

مدیر کل اوقاف و امور خیریه فارس در پایان اضافه کرد: تولیدات بیش از 500 عنوان کالا با ظرفیت 230 هزار قطعه پزشکی اعم از
قطعات مربوط به مهره هاي کمر، فک و صورت و انواع نیل هاي ارتوپدي از جمله ظرفیت هاي این کارخانه جدید الاحداث است.



برخی اوقات نام تحریم کلید واژه اي براي گران کردن اجناس است

منبع: شبستانشماره خبر:  23  |  تاریخ: 1400/10/14

محمدي با اشاره به اینکه کیفیت تولیدات به گونه ایست که می تواند کشور را از ورود کالاهاي خارجی بی نیاز کند، گفت:
برخی اوقات نام تحریم کلید واژه اي براي گران کردن اجناس است.

محمدي با اشاره به اینکه کیفیت تولیدات به گونه ایست
که می تواند کشور را از ورود کالاهاي خارجی بی نیاز کند،
گفت: برخی اوقات نام تحریم کلید واژه اي براي گران

 
کردن اجناس است. 

به گزارش خبرنگار خبرگزاري شبستان از شیراز،
«حمیدرضا محمدي»، امروز (سه شنبه 14 دي) در جمع

خبرنگاران با اشاره به اینکه این مجموعه براي اولین بار در خاورمیانه ظرف کمتر از هفت ماه راه اندازي شد، گفت: براي اولین بار

 
مجموعه آموزشی تشریح جنازه انجام می شود. 

مدیر عامل موقوفه دانش سلامت «کوثر» فارس با یادآوري این مطلب که کالا را از بدو تولید تا استفاده، آموزش و فرآیند کارگزاري در
این مجموعه دیده شده است، اظهار کرد: این مجموعه جزء بزرگترین کارخانه هاي تولید ایمپلنت ها است و کالاهایی که تولید می
کند براي اولین بار در ایران تولید شده است، یکی از کارهاي اساسی که تنها در پنج کشور تولید می شد، براي اولین بار در کشور پیچ

 
هاي جذبی فکی توسط این مجموعه تولید می شود. 

وي با اشاره به اینکه 85 نفر در این مجموعه هم اکنون حضور دارند و تا راه اندازي شرکت، 150 نفر را استخدام خواهیم کرد، اضافه
کرد: موضوع آموزش و کنترل کیفیت جز قوانین و اهداف این شرکت است و نیازمندي و اشتغال را در نظر گرفته ایم و به صورت غیر
مستقیم 680 نفر مشغول به کار هستند و تولیدات این مرکز در بیمارستان هاي «شهید چمران»، «نمازي» شیراز و «امام خمینی

 
(ره) تهران استفاده می شود و تا امروز یکصد هزار قطعه در این موسسه تولید شده است. 

محمدي با اشاره به اینکه اولین «کلین روم» (اتاق تمیز) براي موارد خاص راه اندازي شده است، افزود: یکصد میلیارد تومان از محل
موقوفات براي این مجموعه در نظر گرفته شده است و این مجموعه داراي همه استانداردهاي معتبر است و در خصوص صادرات عراق

 
و سوریه در فرایند صادرات قرار گرفته اند و نمونه هم براي کشور عمان نمونه ها ارسال شده است. 

وي با اشاره به اینکه با توجه به اینکه نیاز داخل در اولویت است، صادرات با حجم بالا نیست، تاکید کرد: 21 دي ماه افتتاح بخش

 
دندانی است و در این مراسم وزیر بهداشت حضور می یابد. 

محمدي تاکید کرد: 2 میلیارد و 800 میلیون تومان هزینه شده است تا استاندارد CE اتحادیه اروپا را دریافت کنیم و شرکت کوثر



تنها مجموعه اي است که محصولات خود را بیمه کرده است و بیمه اي متفاوت که اگر محصول دچار مشکل شد تمام خسارات را

 
پرداخت می کند. 

وي با اشاره به اینکه جنس تمام کالاها تیتانیوم و وارداتی است، اضافه کرد: شرکت «کوثر» جز پنج کشور اول دنیا در تولید پیچ ها
است و با هدف جلوگیري از خروج ارز از کشور فعالیت می کند و براي فعالیت هاي این شرکت از منابع دولتی هزینه نشده است اما

 
تمام مواد اولیه از خارج وارد می شود. 

محمدي با اشاره به اینکه کیفیت تولیدات به گونه ایست که می تواند کشور را از ورود کالاهاي خارجی بی نیاز کند، اضافه کرد: برخی
اوقات نام تحریم کلید واژه اي براي گران کردن اجناس است.



گام بلند بانک پارسیان براي محرومیت زدایی / 2٫700 میلیارد ریال تسهیلات

اشتغال زایی روستایی پرداخت شد

منبع: کیوسک خبرشماره خبر:  24  |  تاریخ: 1400/10/14

کیوسک خبر ـ در حال حاضر اقتصاد در شرایط ویژه اي به سر می برد. فشارهاي ناشی از تحریم هاي یک دهه گذشته و
رکود حاصل از شرایط کرونایی موجب شده که اقتصاد کشور در وضعیتی قرار گیرد که تقریباً در 10 سال گذشته هیچ گاه آن

را تجربه نکرده است. بسیاري از کارشناسان بر این باورند که گذر (...)

کیوسک خبر ـ در حال حاضر اقتصاد در شرایط ویژه اي به سر می برد. فشارهاي ناشی از تحریم هاي یک دهه گذشته و رکود
حاصل از شرایط کرونایی موجب شده که اقتصاد کشور در وضعیتی قرار گیرد که تقریباً در 10 سال گذشته هیچ گاه آن را تجربه

 
نکرده است. بسیاري از کارشناسان بر این باورند که گذر (...) 

کیوسک خبر ـ در حال حاضر اقتصاد در شرایط ویژه اي به سر می برد. فشارهاي ناشی از تحریم هاي یک دهه گذشته و رکود حاصل
از شرایط کرونایی موجب شده که اقتصاد کشور در وضعیتی قرار گیرد که تقریباً در 10 سال گذشته هیچ گاه آن را تجربه نکرده است.
بسیاري از کارشناسان بر این باورند که گذر از این شرایط بحرانی تنها با رشد اقتصادي، رفاه اجتماعی و البته ثبات محقق می شود.
این ها 3 ضلع مثلث بازسازي اقتصاد ایران است که بانک پارسیان در راستاي رسیدن به هرکدام از آن ها در طول سال هاي گذشته
تلاش زیادي کرده است. جالب است که بدانید طی دو سال گذشته تاکنون بیش از 3٫507 میلیارد ریال تسهیلات براي کمک به

 
رونق و توسعه استان هاي خراسان رضوي، شمالی و جنوبی از سوي بانک پارسیان پرداخت شده است. 

حامد عابدینی می گوید ؛ بانک پارسیان در طول سال هاي گذشته از هیچ حمایتی براي داشتن ایرانی آباد دریغ نکرده است . از
پرداخت وام به کسب وکارهاي متضرر از کرونا و ایجاد رونق در مناطق محروم و توسعه کارآفرینی گرفته تا تأمین مالی پروژه هاي
کلان اقتصادي و طرح هاي ملی و زیربنایی ، توسعه صادرات و توانمندسازي صنایع داخلی ، این تنها بخشی از اقدامات انجام شده در

 
بانک مردمی پارسیان است که مدیر شعب استان هاي خراسان رضوي ، شمالی و جنوبی بانک پارسیان به آن اشاره می کند . 

این مقام مسئول دربانک پارسیان معتقد است ؛پارسیان از پیشگامان مانع زدایی در بخش تولید و محرك چرخه هاي اقتصاد و تجارت

 
کشور است . 

 
متن کامل گفت وگو با حامد عابدینی، در رابطه با جزییات عملکردي این بانک را در ادامه می خوانید: 

طی دو سال گذشته در راستاي کمک به توسعه این استان ها و افزایش اشتغال زایی چه اقداماتی انجام داده اید و به چند طرح

 
صنعتی و به چه میزان تسهیلات پرداخت کرده اید؟ 

بانـک پارسـیان بـا درك درسـت دربـاره پیش نیازهاي پایـداري اقتصـاد بـا اسـتفاده از ظرفیت سیاست هاي اقتصـاد مقاومتـی ،
تـلاش کـرده اسـت تا مأموریت هاي خـود را به عنوان یـک بانـک در عرصـه اقتصـاد ملـی و توسـعه صـادرات به عنوان دو بـال در
پایـداري و مقاومـت اقتصـادي طـی سال هاي اخیـر به درستی بـه انجـام رسـانده و در همیـن راسـتا دسـتاوردها و تجربه هاي
ارزشـمندي را کسـب کـرده و با حمایت از تولید داخلی و ثبات در اقتصاد ملی با مشـارکت و تأمین مالی طرح توسعه اي و هدایت
تسـهیلات به سـمت بخش حقیقی اقتصاد ، توانسته نقش مؤثري در توسعه کشور ایفا کند. بر این اساس طی دو سال گذشته این
بانک در استان هاي خراسان رضوي، شمالی و جنوبی به تعداد 1109 طرح صنعتی بیش از 3٫507 میلیارد ریال تسهیلات به منظور

 
توسعه این استان ها پرداخت کرده است . 

این بانک در راستاي حمایت از واحدهاي تولیدي ، کشاورزي و خدماتی مبلغ 3٫051 میلیارد ریال تسهیلات در استان خراسان رضوي



 
، 200 میلیارد ریال در استان خراسان شمالی و حدود 256 میلیارد ریال تسهیلات در استان خراسان جنوبی پرداخت کرده است . 

 
در حوزه اشتغال زایی روستایی از زمان اجراي طرح تاکنون چه تعداد طرح عملیاتی و چه میزان تسهیلات پرداخت شده است ؟ 

بانک پارسیان در راستاي تحقق اهداف اقتصاد مقاومتی به ویژه در حوزه توسعه و تعمیق اشتغال در مناطق روستایی، محرومیت زدایی
و همچنین ارتقاي عدالت اجتماعی، کمک به محرومین و اقشار آسیب پذیر و ایجاد فرصت هاي شغلی مولد در مناطق روستایی از
طریق انعقاد تفاهم نامه هاي مختلف با ارگان ها ، اقدامات ارزنده و حمایت هاي مؤثري داشته است. بر این اساس این بانک در این

 
استان ها بالغ بر 137 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده است. 

در حوزه اشتغال زایی روستایی بنیاد برکت از زمان اجراي طرح تاکنون چه تعداد طرح عملیاتی و چه میزان تسهیلات پرداخت شده

 
است؟ 

به موجب تفاهم نامه منعقده فی مابین بنیاد برکت ، معاونت توسعه روستایی و مناطق محروم ریاست جمهوري ، با عاملیت بانک
پارسیان ، این بانک در حوزه اشتغال زایی و فراهم کردن زیرساخت هاي لازم براي طرح هاي عمرانی و روستایی مشارکت چشمگیري
داشته و با ارائه تسهیلات اشتغال زایی روستایی تاکنون کمک هاي بسیاري براي طرح هاي کشاورزي ، دامداري و حتی طرح هاي
کوچک روستایی انجام داده و توانسته است در کمک به اشتغال زایی مناطق محروم و رونق اقتصاد کشور نقش مهمی ایفا نماید. بر
این اساس این بانک در استان هاي خراسان رضوي، جنوبی و شمالی از ابتداي طرح تاکنون به تعداد 6720 پرونده و به مبلغ بیش از

 
2٫552 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده است. 

مبلغ تسهیلات پرداختی در استان خراسان رضوي 1٫911 میلیارد ریال، در استان خراسان شمالی 233 میلیارد ریال و در استان

 
خراسان جنوبی 408 میلیارد ریال بوده است. 

طی سال هاي گذشته بانک پارسیان عملکرد درخشانی در حوزه مسئولیت هاي اجتماعی از خود نشان داده است. این بانک در این

 
استان ها در چه طرح هایی مشارکت داشته است؟ 

حمایت از اقشار کم درآمد به خصوص در مناطق و شهرهاي محروم همواره در اولویت بانک پارسیان قرار داشته است. از اقدامات
صورت گرفته در راستاي مسئولیت هاي اجتماعی و مشارکت هاي مردمی می توان به پرداخت تسهیلات به کسانی که تحت پوشش
کمیته امداد امام خمینی (ره) و سازمان بهزیستی هستند، اشاره کرد. جالب است که بدانید این بانک در استان هاي خراسان رضوي ،

 
شمالی و جنوبی به 248 پرونده بیش از 64 میلیارد ریال تسهیلات قرض الحسنه پرداخت کرده است. 

پاندمی کرونا مشکلات بسیاري براي کسب وکارها ایجاد کرد؛ اما به مدد حمایت هاي نظام بانکی گذر از این بحران براي فعالین
اقتصادي راحت تر شد. بانک پارسیان در استان هاي خراسان رضوي ، شمالی و جنوبی چه کمکی به صاحبان مشاغل و بخش

 
خصوصی ارائه داده است؟ 

در پی شیوع بیماري کرونا و آسیب جدي به اصناف و کسب وکارها، این بانک بر اساس دستورالعمل صریح بانک مرکزي و به منظور
اجراي سیاست هاي ابلاغی دولت مبنی بر حمایت از اقشار و اصناف آسیب دیده در اثر شیوع بیماري کرونا، بانک پارسیان با اعطاي
تسهیلات به صاحبان کسب وکار آسیب دیده ناشی از کرونا، نقش مؤثري ایفا کرده است و بر این اساس تنها در استان خراسان رضوي

 
تعداد 331 کسب وکار را موردحمایت قرار داده و بیش از 121 میلیارد ریال تسهیلات پرداخت کرده است. 

با توجه به کاهش قدرت خرید مردم در دو سال گذشته پرداخت تسهیلات ودیعه مستأجران و تسهیلات ازدواج در بین خانوارها و زوج

 
هاي جوان اهمیت بالایی دارد. بفرمایید در هرکدام از این بخش ها چقدر وام پرداخت شده است؟ 

بانک پارسیان علاوه بر پرداخت تسهیلات حمایت از کسب وکارهاي آسیب دیده، تسهیـلات کمک ودیعه مسکـن به مستأجران و
ازدواج را نیز در قالب برنامه هاي حمایتی خود داشته و دارد و درخواست هاي متقاضیان این تسهیلات را بررسی و نسبت به پرداخت
آن اقدام کرده است که در استان هاي خراسان رضوي، جنوبی و شمالی تعداد 1110 پرونده جمعاً حدود 586 میلیارد ریال تسهیلات

 
ازدواج پرداخت شده است. 

همچنین بانک پارسیان در قالب تسهیلات ودیعه مستاجرین نیز در استان خراسان رضوي تعداد 559 فقره تسهیلات جمعاً به میزان
153میلیارد ریال پرداخت کرده است .



راه اندازي اولین کارگروه اشتغال دیجیتال کشور در یزد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  25  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش خبرگزاري فارس در یزد، مهران فاطمی پیش از
ظهر امروز در کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري
استان با اشاره به اهمیت اجرایی 100 درصدي مصوبات
سفر مقام معظم رهبري به استان یزد، اظهار کرد: اشتغال
یکی از مسائل صدر استان به شمار می رود و تشکیل
جلسات به صورت منظم و مرتب در سطح استان و
شهرستانها با خروجی هاي اجرایی و تعیین زمان و تاثیر

 
مشهود و معنادار بر نرخ بیکاري مورد انتظار است. 

وي به کاهش نرخ بیکاري از 11 به هشت درصد را از جمله اولویت هاي اجرایی در استان یزد دانست و افزود: باید هدفگذاري شود که

 
در این چهار ساله سیماي اشتغال استان یزد چه باشد. 

استاندار یزد با بیان این که باید کارآفرینان موفق خصوصا جوانان نیز در کارگروه استانی اشتغال عضو شوند، تصریح کرد: نباید حضور

 
این افراد در این کارگروه ها نادیده گرفته شود. 

فاطمی در ادامه بحث اشتغال بانوان را یادآور شد و گفت: باید کارگروهی در این باره شکل بگیرد و جلسه نهایتا در سطح دولت

 
تشکیل شده و اتفاقات خوبی را رقم بزنیم. 

وي با بیان این که ما باید به عنوان اولین استان کارگروه اشتغال دیجیتال را راه اندازي کنیم، تصریح کرد: پارك علم و فناوري،

 
دانشگاه ها، آموزش و پرورش و…  نیز حاضر باشند. 

استاندار یزد با بیان این که مباحث فرهنگی حوزه اشتغال و کارآفرینی امروز کمتر به آن پرداخته می شود، گفت: ما روي فرهنگ کار

 
باید سرمایه گذاري کنیم و باید ذیل کارگروه اشتغال باید به فرهنگ کار پرداخته شود. 

فاطمی در خصوص مشاغل خانگی تصریح کرد: باید در این حوزه آسیب شناسی شود چرا که اهمیت زیادي دارد و مهم است اما باید

 
نسخه و نقشه راهی براي آن دیده شود. 

وي از لازمه 100 درصدي برگزاري و حمایت 100 درصدي از نمایشگاه کار یاد کرد و گفت: میدانی را با هم اندیشی شهردار در هر

 
شهرستانی باید با عنوان کارآفرینی ایجاد کنیم تا رویدادهاي کارآفرینی را در هر شهرستان داشته باشیم. 



استاندار یزد البته با بیان این که برنامه اي منسجم و دقیق باید براي اشتغال روستاها تدوین شود، اظهار کرد: بحث تعاونی ها مسئله

 
دیگر مطرح شده به شمار می رود که ایجاب کرده تعاونی هاي روستاها ایجاد شوند. 

وي با بیان اینکه روستاها مانند یک منظومه کنار هم هستند، گفت: باید روستاها و ظرفیت هایشان به سرمایه گذاران معرفی شوند و

 
خود روستاییان هم هم مقومی براي سرمایه گذاري شوند. 

 
استاندار یزد با بیان اینکه مدلها و الگوهاي موفق در کشور استخراج شود، گفت: این الگوها باید در یزد پیاده و بومی سازي شود. 

وي از لزوم طراحی نهادهاي پشتیبان تعاونی ها یاد کرد و گفت: باید بتوانیم یک روستا با اشتغال و درآمدي پایدار ایجاد کردیم و بعدا

 
به سایر روستاها نیز تعمیم دهیم تا الگویی موفق و خروجی درستی داشته باشیم. 

فاطمی مسئله آموزش و بهداشت و درمان را در روستاها اساسی و مهم دانست و گفت: صرفا دلیل مهاجرت روستاییان فقط اشتغال
نیست بلکه چنین عوامل مهمی نیز جزو مسائل مطرح شده براي روستاییان است پس لازم است زیرساخت هایی علاوه بر زیرساخت

 
هاي اشتغال نیز شکل بگیرد. 

استاندار یزد در پایان از لزوم تشکیل کارگروه براي روستاي پایلوت فاز مطالعات اشتغال روستاها یاد کرد و از سازمان مدیریت خواستار

 
پیگیري این مسئله شد. 

انتهاي پیام/ر



حمید رضا اکبري: قرارگاه جهادي شهید همت خوزستان آمادگی دارد طرح هاي تسهیل گري

استانداري خوزستان در حوزه آسیب هاي اجتماعی را اجرایی کند

منبع: بصیرت نو خوزستانشماره خبر:  26  |  تاریخ: 1400/10/14

بصیرت نو خوزستان : گزارش روابط عمومی قرارگاه جهادي شهید همت خوزستان حمید رضا اکبري مدیر این قرارگاه در
نشست هم اندیشی عوامل اجرایی این قرارگاه با اشاره به هم اندیشی گروه هاي جهادي با مجموعه حاکمیت در استان

خوزستان اظهار داشت:اردوهاي جهادي بزرگترین ظرفیت را در ایجاد مواسات ایجاد می کند لذا  ...

بصیرت نو خوزستان : گزارش روابط عمومی قرارگاه جهادي
شهید همت خوزستان حمید رضا اکبري مدیر این قرارگاه
در نشست هم اندیشی عوامل اجرایی این قرارگاه با اشاره
به هم اندیشی گروه هاي جهادي با مجموعه حاکمیت در
استان خوزستان اظهار داشت:اردوهاي جهادي بزرگترین
ظرفیت را در ایجاد مواسات ایجاد می کند لذا  اردوهاي
جهادي می تواند با رویکرد آسیب شناسی و ارائه راهکار و

 
زدودن محرومیت در تمامی ابعاد فرهنگی،معیشتی، ارتقاي بهداشت جسمی و روانی و کارآفرینی و ایجاد اشتغال موثر باشد. 

وي ضمن قدردانی از همکاري هاي دستگاه هاي دولتی در برنامه هاي این قرارگاه جهادیر به تشریح اقدامات و عملکرد درگاه جهادي
شهید همت در حوزه هاي مختلف پرداخت و تداوم همکاري دستگاه هاي اجرایی را گام مهمی در راستاي خدمت رسانی به جامعه

 
هدف عنوان کرد 

وي در ادامه با بیان اینکه اردوهاي جهادي یکی از طرح هاي موفق در راستاي محرومیت زدایی در جامعه است افزود: برگزاري این
اردوها می تواند علاوه بر محرومیت زدایی و توسعه مناطق کم برخوردار در انسجام بخشی مباحث فرهنگی،پیشگیري از آسیبهاي

 
اجتماعی و خدمات پزشکی نقش بسزایی ایجاد کند . 

وي در پایان ضمن قدردانی از فعالیتهاي مجموعه عوامل در این قرارگاه جهادي در خصوص خدمت به جامعه هدف گفت : این قرارگاه
آمادگی خود را نسبت به خدمات اردوهاي جهادي در زمینه هاي پیشگیري از آسیب هاي اجتماعی، فرهنگی در راستاي اجراي برنامه

هاي تسهیل گري استانداري خوزستان ابراز داشت .



بانک ایران زمین حامی صنعت و توسعه

منبع: رصد اقتصاديشماره خبر:  27  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش رصد اقتصادي و به نقل از افق سرمایه: بانکداري
داخلی و بانکداري بین الملل دو وجه اساسی بانکداري
محسوب می شوند که بانک ها بر این اساس به پیاده سازي
عملیات بانکی می پردازند. تمامی عملیاتی که بانک در بازار
مالی با ارز انجام می دهد از قبیل اعطاي انواع تسهیلات
ارزي در زمره بانکداري بین الملل قرار می گیرد که با
هدف گسترش دامنه فعالیت ارزي کمک به توسعه

 
اقتصادي و گسترش صادرات و واردات کالا در اختیار صادرکنندگان و تولیدکنندگان قرار می گیرد. 

بانک ها در راستاي حمایت و تامین مالی تمام یا قسمتی از نیازهاي ارزي تولیدکنندگان، صادرکنندگان و واردکنندگان بخش هاي
مختلف اقتصادي از جمله بخش خصوصی و تعاونی، تسهیلات مختلف ارزي در اختیار آنان قرار می دهند. هریک از انواع تسهیلات

 
ارزي در چارچوب مقرارات و ضوابط از پیش تعیین شده به این بخش ها واگذار خواهد شد. 

تسهیلات بابت واردات کالا و خدمات از محل منابع ارزي بانک ها اعطا شده که این نوع از تسهیلات با هدف گسترش صادرات، توسعه
اقتصادي و ایجاد اشتغال در قالب عقود مرتبط با عملیات بانکی بدون ربا در اختیار تولیدکنندگان قرار گرفته و موارد مصرف این نوع
تسهیلات شامل تسهیلات پرداختی بابت خرید مواد اولیه با سررسید یکساله و تسهیلات مربوط به خرید ماشین آلات و تجهیزات

 
تولیدي و خدماتی و یا تکمیل طرح هاي نیمه تمام با سررسید چهار ساله می شود. 

همچنین، پرداخت این تسهیلات بر اساس آیین نامه تامین مالی صادرات به منظور افزایش توان رقابتی صادرکنندگان کالاها و خدمات
آنها در جهت تقویت توسعه صادرات کشور صورت پذیرفته که در این حالت بانک ها با استفاده از منابع ارزي خود، حساب ذخیره
ارزي، تسهیلات دریافتی از سایر بانک ها و موسسات خارجی و سایر منابع ارزي اقدام به اعطاي تسهیلات در چارچوب این آیین نامه

 
بصورت انفرادي و سندیکایی می نمایند. 

روابط عمومی صندوق توسعه ملی گزارش تجمیعی عملکرد تسهیلات ارزي و ریالی از محل منابع صندوق توسعه ملی را از ابتداي
تاسیس تا پایان سال 1399 نشان می دهد که بانک ایران زمین واحدهاي صنعتی و معدنی را تا حد توان تامین مالی کرده و جدول
توزیع بانکی مبالغ و میزان جذب قراردادهاي سپرده گذاري ریالی این صندوق حکایت از این موضوع دارد که تامین مالی 12 طرح در

 
بخش صنعت و معدن توسط این بانک صورت گرفته است. 

همه این منابع به منظور تامین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي تخصیص یافته است. سرمایه در گردش، مهمترین نیاز بنگاه هاي
اقتصادي در دوره کنونی است. بر این اساس، بانک ایران زمین سهم خود از منابع مربوط به مناطق کمتر توسعه یافته به طور کامل

 
جذب و تخصیص داده است. 

ضرورت حمایت از تولید براي گذر از شرایط کنونی عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین، با تاکید بر حمایت از تولید به
عنوان راهی براي گذر از شرایط کنونی گفت: چندین سال است که تولید کشور با شرایط سخت دست و پنجه نرم می کند، به طوري

 
که بسیاري از واحدهاي تولیدي امکان تولید را از دست داده اند و یا با ظرفیت هاي پایین به ادامه مسیر می پردازند. 



پور سعید افزود: به گفته رهبر معظم انقلاب که تولیدکنندگان را فرماندهان، پیشروان، خط شکنان و صفوف مقدم عرصه حیاتی
«تولید داخلی، رونق اقتصادي و گسترش رفاه عمومی» خواندند، در شرایط کنونی حمایت از تولید و تخصیص اعتبار به واحدهاي

 
تولیدي می تواند نقش اساسی در پیشبرد اهداف کشور و گذر از شرایط کنونی داشته باشد. 

مدیرعامل بانک ایران زمین با اشاره به نقش کلیدي بانک ها در گذر از شرایط کنونی اظهار داشت: انتظاري که از بانک ها به عنوان
یکی از اساسی ترین بخش هاي تامین مالی و اقتصادي می رود، قرار گرفتن در کنار تولید و تامین بخش مهمی از اعتبار حوزه تولید

 
کشور است. 

وي افزود: به نظر می رسد تنها راه گذر از شرایط فعلی حمایت از کالاي داخلی توسط همه آحاد جامعه است. حوزه هاي اقتصادي باید
سعی کنند با حمایت هاي درست، استفاده از ظرفیت هاي داخلی و کنترل واردات چرخ هاي تولید را به حرکت درآورند و مردم نیز در

 
راستاي حمایت از تولید باید تولیدات داخلی را خریداري و حمایت کنند. 

پورسعید ضمن تاکید بر مشارکت بانک ها در تامین مالی شرکت هاي تولیدي گفت: بانک ها در سال هاي اخیر بسیاري از منابع خود
را به این امر اختصاص داده اند. ما نیز برنامه ریزي هاي خاصی را انجام و از مدیران منطقه اي خود خواسته ایم براساس خط مشی
هاي تنظیم شده نسبت به حمایت از شرکت هاي تولیدي استان هاي خود اقدام کنند که در این راستا اقدامات بسیاري انجام که

 
اخبار آن منتشر شده است. 

گفتنی است، عملکرد بانک زمین می تواند در توسعه صنعتی کشور، ثبات اقتصادي، نقدشوندگی سریع و آسان، کمک به سرمایه
گذاري و فعال نمودن بخش غیردولتی در امور صنعتی و کارآفرینی، جلوگیري از نوسانات درآمدهاي نفتی، پشتوانه اعتباري کشور در
عرصه هاي بین المللی و اقتصادي، موثر باشد. از دیگر اقدامات این بانک می توان به کاهش مطالبات غیرجاري طی سال هاي گذشته
و بر اساس گزارش بانک مرکزي اشاره کرد که از زمستان سال 97 تا پایان سال 1399 نسبت تسهیلات غیرجاري به کل تسهیلات

(ریالی و ارزي) از 10 درصد به 8٫5 درصد کاهش را نشان می دهد که این میزان براي بانک ایران زمین حدود 5٫2 درصد است.



نظام فنی و حرفه اي، نظام اشتغال و کارآفرینی است

منبع: ایسناشماره خبر:  28  |  تاریخ: 1400/10/14

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان بیان کرد: نظام فنی و حرفه اي در آموزش و پرورش یک زیر نظام نیست بلکه نطام
کارآفرینی و اشتغال است و به عنوان سیستم در وزارت آموزش و پرورش تعریف شود.

مهدي طبیب زاده عصر امروز 14 دي ماه در آئین تجلیل از
خیرین و فعالان اقتصادي مدرسه ساز استان کرمان گفت:
مدرسه سازي در راستاي وظایف اتاق بازرگانی نیست اما به
عنوان مسئولیت اجتماعی خود در این مسیر گام برداشته

 
ایم. 

وي سرانه فضاي آموزشی استان کرمان را کمتر از میانگین
کشوري دانست و اظهار کرد: افراد زیادي با ما همراه شدند
تابتوانیم تحولی در مدرسه سازي استان کرمان ایجاد کنیم.

رئیس اتاق بازرگانی استان کرمان بیان کرد: نظام فنی و حرفه اي در آموزش و پرورش یک زیر نظام نیست بلکه نطام کارآفرینی و

 
اشتغال است و به عنوان سیستم در وزارت آموزش و پرورش تعریف شود. 

وي با بیان این مطلب که هر فارغ التحصیل داراي مهارت از 22 درصد فرصت شغلی بیشتر برخوردار است و در ادامه با تاکید برآنکه
باید به هنرستان ها توجه ویژه شود، اظهار کرد: مرکز استعدادهاي فنی و حرفه اي در اتاق بازرگانی طراحی شده است و این مهم را به
عنوان پایلوت کشوري انجام دادیم به طوري که بهترین فضاي آموزشی استان به این موضوع اختصاص خواهیم داد و از خبرترین

 
اساتید براي طراحی دوره هاي هنرستان دعوت کرده ایم. 

به گزارش ایسنا، آدینه زاده رئیس مجمع خیرین مدرسه ساز استان کرمان نیز در این آئین گفت: مقام خیرین از سایر انسان ها بالاتر

 
است زیرا آنها از مال خود گذشته اند. 

وي با بیان اینکه در کرمان از دیرباز خیرین فعالیت داشته اند، ادامه داد: احداث 200 مدرسه، راه اندازي اردوگاه هاي شهید رجایی و
شهید باهنر، ساخت پرورشگاه بانک توکلی، ساخت هزار واحد مسکونی براي محرومین و تبدیل کردن منزل مسکونی خود به مدرسه

 
از جمله اقدامات "عطا احمدي" پدر مدرسه سازي ایران در استان کرمان بوده است. 

محمدمهدي زاهدي عضو کمیسیون آموزش و تحقیقات مجلس شوراي اسلامی نیز در این جلسه گفت: اگر خیرین نبودن کار آموزش

 
و پرورش راه نمی افتاد. 

زاهدي با اشاره به روح بزرگ خیرین ادامه داد: عطا احمدي که پدر مدرسه سازي خانه خود را نیز وقف کرد و در سرایه داري آن



 
مدرسه زندگی می کرد و اجاره آن را نیز پرداخت می کرد. 

انتهاي پیام



طرح هدفمندي مرکز خدمات حوزه؛ آغاز تحول در حمایت از طلاب و

روحانیون

منبع: رساشماره خبر:  29  |  تاریخ: 1400/10/14

حجت الاسلام و المسلمین میرمحمدي گفت: طرح هدفمندي مرکز خدمات حوزه هاي علمیه آغاز تحول در حمایت از طلاب
و روحانیون است.

حجت الاسلام و المسلمین میرمحمدي گفت: طرح هدفمندي مرکز خدمات

 
حوزه هاي علمیه آغاز تحول در حمایت از طلاب و روحانیون است. 

به گزارش سرویس حوزه و روحانیت خبرگزاري رسا، حجت الاسلام والمسلمین
سید جمال الدین میرمحمدي، در آئین تکریم خانواده هاي موفق طلاب و
روحانیون ضمن تسلیت ایام سوگواري حضرت فاطمه زهرا(س)، یاد و خاطره
شهید حاج قاسم سلیمانی و آیت االله مصباح یزدي و خروش انقلابی ملت علیه

 
فتنه در 9 دي سال 88 را گرامی داشت. 

وي برگزاري مراسم تجلیل از خانواده هاي موفق حوزوي را ارزشمند دانست و از معاونت معیشت و خانواده مرکز خدمات براي

 
برگزاري این مراسم قدردانی کرد. 

رییس مرکز خدمات طرح هدفمندي مرکز خدمات حوزه هاي علمیه را آغاز تحول در حمایت از طلاب و روحانیون دانست و تکمیل
آن را تا سطح خانواده نوید داد به صورتی که موفقیت هاي علمی، هنري، فرهنگی، کارآفرینی و ... خانواده نیز متناسب با گستره آن در

 
هدفمندي حمایت ها تأثیرگذار است. 

وي در ادامه با اشاره به ویژگی هاي سردار سلیمانی گفت: یکی از ویژگی هاي برجسته سردار شهید سلیمانی داشتن اخلاص بود و این

 
ویژگی از دلایل موفقیت ایشان در دفاع مقدس، برخورد با اشرار و حوزه هاي برون مرزي بود. 

حجت الاسلام والمسلمین میرمحمدي با بیان اینکه در روایات براي اخلاص سه رتبه قائل شده اند، تصریح کرد: گاهی انسان اخلاص
دارد و با خدا معامله می کند و گاهی اخلاص رتبه بالاتري دارد و چیزي را می بخشد و هبه می کند و گاهی اخلاص به درجه اعلی

 
می رسد و چیزي را بذل می کند. 

رییس مرکز خدمات حوزه هاي علمیه گفت: بذل کردن غیر از هبه و بخشش است. وقتی چیزي را هبه می کنی قسمتی را براي
خودت نگه می داري و قسمتی از آن را می بخشی ولی وقتی بذل می کنی هر آنچه را داري می بخشی؛ اخلاص حاج قاسم از نوع

 
سوم بود و هر آنچه را داشت بذل کرد و چیزي را براي خودش قائل نبود. 

وي ابراز داشت: آرامش خاصی در وجود حاج قاسم حاکم بود که شاید کمتر در میان دیگران مشاهده می شود؛ خداوند اجر اخلاص

 
شهید سلیمانی را داد که به دست شقی ترین افراد ترور شد. 



حجت الاسلام والمسلمین میرمحمدي داشتن باور و اعتقاد به آنچه عمل می کند را ویژگی دیگر حاج قاسم عنوان کرد و گفت: حاج

 
قاسم تربیت شده حضرت امام (ره) و مقام معظم رهبري بود و به مأموریتی که انجام می داد اعتقاد داشت. 

وي گفت: وقتی انسان ایمان داشته باشد خداوند در دل دشمن رعب او را قرار می دهد و این ایمان و اعتقاد باعث شد که شهید

 
سلیمانی افتخارات بسیاري را در جهان اسلام ایجاد کند. 

رییس مرکز خدمات حوزه هاي علمیه مطیع ولایت بودن را ویژگی بارز دیگر شهید سلیمانی دانست و افزود: سردار شهید سلیمانی هر

 
آنچه را حضرت آقا می فرمودند اجرا می کرد و کاملاً مطیع ولایت بود. 

وي گفت: گاهی کسی می گوید من تبعیت می کنم ولی نظرش را هم می گوید ولی گاهی کسی می گوید من تبعیت می کنم و نظر

 
خودم اصلاً مهم نیست که نشان از تبعیت محض است. 

حجت الاسلام والمسلمین میرمحمدي ادامه داد: سردار سلیمانی در سبک و سیاق برخورد با جناح هاي سیاسی نیز از رهبري تبعیت

 
می کرد و همین موضوع باعث شد که همه جناح ها براي تشییع پیکر مطهرش حاضر شوند. 

وي گفت: شهید سلیمانی اعتقاد داشت اگر در سوریه و عراق با داعش مقابله نکنیم باید در خاك خودمان با چندین برابر هزینه مقابله

 
کنیم که نشان از دوراندیشی آن شهید بود. 

رییس مرکز خدمات حوزه هاي علمیه، بیان کرد: حرکتی که مردم در 9 دي سال 88 انجام دادند واقعاً یک انقلابی دیگر براي نظام
اسلامی بود که نشان از هوشیاري مردم در مقابل فتنه و فتنه گران بود.



معماي حداقل دستمزد و اشتغال در ایران +فیلم

منبع: اقتصاد نیوزشماره خبر:  30  |  تاریخ: 1400/10/14

با این ایده موافق هستید که حداقل دستمزد در ایران که حدود 70٪-80٪ میانگین دستمزد نیروي کار است، بسیار بالاست
و باید حداقل براي چند سال کاهش یابد یا حذف شود؟

با این ایده موافق هستید که حداقل دستمزد در ایران که حدود 70٪-80٪ میانگین دستمزد نیروي کار است، بسیار بالاست و
باید حداقل براي چند سال کاهش یابد یا حذف شود؟

<[[



ایمیدرو با مشارکت بخش خصوصی به دنبال توسعه منطقه چابهار است

منبع: میهن صنعتشماره خبر:  31  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، وجیه ا... جعفري در جلسه پایش طرح فولاد چابهار ضمن بیان این مطلب
اظهار داشت: ایمیدرو با تمرکز بر سیاست توسعه مناطق کم برخوردار، با همکاري شرکت هاي بزرگ بخش معدن و صنایع

معدنی، طرح احداث فولاد را در چابهار اجرا می کند. وي افزود: منطقه سیستان و بلوچستان...

 معاون وزیر صمت و رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: ایمیدرو با مشارکت بخش خصوصی به دنبال توسعه منطقه چابهار

 
است. 

 
   

به گزارش پایگاه خبري تحلیلی «میهن صنعت»، وجیه ا... جعفري در جلسه پایش طرح فولاد چابهار ضمن بیان این مطلب اظهار
داشت: ایمیدرو با تمرکز بر سیاست توسعه مناطق کم برخوردار، با همکاري شرکت هاي بزرگ بخش معدن و صنایع معدنی، طرح

 
احداث فولاد را در چابهار اجرا می کند. 

وي افزود: منطقه سیستان و بلوچستان ظرفیت هاي معدنی قابل توجهی دارد و ایمیدرو با اکتشافات انجام شده تاکنون به ذخایر

 
بسیار مطلوبی در حوزه مس دست یافته و امیدواریم در حوزه سنگ آهن نیز به معادن مناسبی دست یابیم. 

رئیس هیات عامل ایمیدرو تصریح کرد: ما به عنوان دست اندرکاران بخش هاي دولتی و خصوصی نسبت به توسعه منطقه کم
برخوردار سیستان و بلوچستان مسئول هستیم و بدون شک، تصمیم هاي کنونی ما در اجراي طرح هاي سرمایه گذاري در این منطقه،

 
افزایش امنیت و رفاه را علاوه بر مردم منطقه، براي کل کشور نیز به همراه دارد. 

ایجاد اشتغال 10 هزار نفر با اجراي طرح فولاد چابهارمرتضی هاشم پور، مجري طرح احداث فولاد چابهار نیز در این جلسه گفت: طرح
یاد شده در 3 فاز (فاز نخست تا 1405، فاز دوم تا 1409 و فاز سوم تا 1412) اجرا و در آن واحدهاي گندله، کنسانتره، ذوب،

 
محصولات فولادي، یوتیلیتی ها و زیرساختی احداث می شود. 

 
وي ادامه داد: با اجراي کامل این طرح، براي 10 هزار نفر از مردم منطقه اشتغال ایجاد خواهد شد. 

هاشم پور با اشاره به اقدامات انجام شده در این طرح تصریح کرد: تاکنون اقداماتی همچون دریافت افزایش سرمایه شرکت، مجوز
زیست محیطی، تضمین خرید آب، تحویل موقت زمین به مساحت 2320 هکتار در منطقه کجو انجام شده و همچنین موافقت نامه

 
هاي مورد نیاز دیگر براي احداث طرح نیز دریافت شده است. 

وي افزود: انتخاب مشاور براي انجام خدمات جنبی (نقشه برداري و ژئوتکنیک)، انجام تشریفات مناقصه انتخاب مشاور تخصصی براي

 
احداث گندله سازي و نیروگاه 500 مگاواتی، بخشی دیگر از اقدامات انجام شده در طرح مذکور است. 

در این نشست، ایمان عتیقی، مدیرعامل شرکت گل گهر، ناصر تقی زاده، مدیر عامل شرکت چادرملو و محمدیاسر طیب نیا، مدیرعامل

 
شرکت فولاد مبارکه به عنوان سهامداران طرح احداث فولاد چابهار توضیحاتی درباره روند اجراي طرح ارایه کردند. 

 
انتهاي پیام/ 



    



20 میلیارد دلار درآمد شرکت هاي پتروشیمی در سال 1400

منبع: افکارنیوزشماره خبر:  32  |  تاریخ: 1400/10/14

رئیس کمیسیون انرژي مجلس با بیان اینکه محصولات پتروشیمی یکی از منابع اصلی تامین مالی و ارزآوري کشور محسوب
می شوند، گفت: در بودجه 1401 به موضوع سرمایه گذاري…

رئیس کمیسیون انرژي مجلس با بیان اینکه محصولات پتروشیمی یکی از منابع اصلی تامین مالی و ارزآوري کشور محسوب می
شوند، گفت: در بودجه 1401 به موضوع سرمایه گذاري براي ایجاد زیرساخت ها و تامین خوراك براي واحدهاي پتروشیمی توجه

 
شده است. 

 
 

فریدون حسنوند درباره وضعیت صنایع پتروشیمی در کشور، گفت: به یقین پتروشمی ها نقش بسیاري در ارزآوري براي کشور دارند
چراکه امروز صادرات محصولات پتروشیمی یکی از منابع اصلی تامین مالی و ارز کشور محسوب می شوند، ضمن آنکه ذخایر نفت و
گاز در کشور فرصت توسعه صنایع پتروشیمی را به ما می دهد لذا می توان با تامین خوراك این صنایع ضمن ایجاد اشتغال، ارزآوري

 
نیز کرد. 

نماینده مردم اندیمشک در مجلس شوراي اسلامی با بیان اینکه تاکنون بیش از 20 میلیارد دلار درآمد شرکت هاي پتروشیمی در
سال 1400 بوده است، افزود: برآوردها از این درآمد در سال 1404 حدود 37 میلیارد دلار است و در سال 1406 درآمد ما از
پتروشیمی ها می تواند به 50 میلیارد دلار ارتقاء پیدا کند، درواقع پتروشیمی ها می توانند معادل تمامی تولید در حوزه و نفت و گاز

 
براي کشور ارزآوري داشته باشد، ضمن آنکه اشتغال فراوان و تامین محصولات مورد نیاز داخلی را نیز به همراه دارد. 

وي با اعتقاد به اینکه توسعه مجتمع هاي پتروشیمی باید با نگاه به آینده صورت بگیرد، ادامه داد: اگرچه در حوزه تولید و مصرف گاز
یک ناترازي وجود دارد، اما این ناترازي را با کاهش مصرف و واردات جبران کرده ایم البته در تامین خوراك پتروشیمی ها مشکلاتی
وجود دارد به همین دلیل در بودجه 1401 به موضوع سرمایه گذاري براي ایجاد زیرساخت ها و تامین خوراك براي واحدهاي
پتروشیمی توجه شده است که به معناي تقویت زیرساخت هاي گازي در استان هاي گازخیز مانند خوزستان، بوشهر، فارس و خراسان

 
با هماهنگی خود واحدهاي پتروشیمی است تا بتوان خوراك مورد نیاز پتروشیمی ها را تامین کنیم. 



 
 

رئیس کمیسیون انرژي مجلس شوراي اسلامی اظهار کرد: اکنون بیش از 80 درصد تجهیزات مورد نیاز واحدهاي پتروشیمی در داخل
کشور ساخته می شوند، درواقع قطعه سازان داخلی بخش اعظم این تولیدات را بر عهده گرفته اند لذا حمایت از قطعه سازان ضروري
است به همین دلیل در لایحه بودجه 1401 به شرکت هاي دانش بینان و مجموعه هاي پژوهشی توجه شده تا بتوان وابستگی به

محصولات خارجی را به صفر رساند.



تاثیر موسیقی بر کند شدن روند پیري مغز

منبع: سلامتشماره خبر:  33  |  تاریخ: 1400/10/14

 
تحقیقات نشان داده است در موسیقی دانان فرآیند پیري مغز کند می شود. 

 
 

به گزارش گروه مجله سلامت خبرگزاري سلامت (طبنا)، بر اساس مقاله چاپ شده در مجله "Brain Sciences"، دانشمندان
دانشگاه دوك ایالات متحده نشان داده اند که اشتغال به موسیقی یا یادگیري زبان می تواند به ایجاد یک ذخیره شناختی کمک کند

 
که با کاهش خطر آسیب عصبی در مغز افراد مسن مرتبط است. 

 
 

کارشناسان در این تحقیق ماده سفید را با استفاده از تصویربرداري پخش وزنی تجزیه و تحلیل کردند. این کار اطلاعاتی در مورد
اتصالات بین بخش هاي مختلف مغز و یکپارچگی مسیرها، مانند دسته اي از رشته هاي عصبی، فراهم می کند. به طور معمول، پیري
طبیعی منجر به کاهش یکپارچگی ماده سفید می شود، اما فعالیت هاي حسی-حرکتی پیچیده (مانند صحبت کردن به چندین زبان

 
یا پخش موسیقی) می تواند این فرآیند را کند یا حتی معکوس کند. 

منبع : اسپوتنیک



شرکت هاي دانش بنیان و خلاق به ایفاي نقش پررنگ در جذب نیروي متخصص

پرداختند

منبع: سلامتشماره خبر:  34  |  تاریخ: 1400/10/14

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري در نشست هیئت دولت گزارشی از وضعیت ایران درخصوص مهاجرت هاي بین المللی

 
براساس شاخص هاي جهانی ارایه داد. 

به گزارش  گروه اجتماعی خبرگزاري سلامت به نقل از پایگاه اطلاع رسانی دولت ، سورنا ستاري به بیان گزارش جمعیت ایرانیان
مهاجر در جهان طبق آمار به دست آمده در سال 2020 پرداخت و گفت: بر اساس آخرین آمارها، این میزان 1/9 میلیون نفر است که
این  عدد 2/29 درصد از کل جمعیت ایران را شامل می شود.  همچنین براساس آمارهاي موجود، کمترین رتبه ایرانیان در میان گروه

 
هاي مهاجر در جوامع میزبان مربوط به کشور سوئد با رتبه 5 و بیش ترین رتبه مربوط به کشور انگلستان با رتبه 29 است. 

معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري همچنین در گزارش خود وضعیت میل به مهاجرت در ایران را براساس شاخص جهانی گالوپ
مورد بررسی قرار داد و گفت: براساس رتبه بندي کشورها در شاخص هاي سه گانه جریان بالقوه مهاجرت گالوپ، ایران در بین 150

 
کشور جهان، در رتبه 87 قرار گرفته است. 

وي درباره شاخص هاي مهاجرت بر اساس معیارهاي مؤسسه گالوپ بیان کرد: شاخص هاي سه گانه جریان بالقوه مهاجرت گالوپ،
توسط این مؤسسه در سال 2018، میزان افزایش یا کاهش جمعیت هر کشور در صورت برداشته شدن موانع جابجایی و مهاجرت
معرفی شده است. این شاخص ها نتیجه مصاحبه هاي رو در رو یا تلفنی با بیش از 500 هزار نفر در 150 کشور دنیاست و به دلیل

 
تعدد کشورهاي مورد بررسی، یکی از مقایسه پذیرترین شاخص ها در حوزه مهاجرت است. 

 
شاخص فرار مغزها و واقعیت هاي ایران 

رئیس بنیاد ملی نخبگان، با اشاره به وضعیت ایران در زیرشخاص فرار مغزها گفت: بررسی وضعیت ایران در زیرشاخص فرار مغزها که
یکی از زیرشاخص هاي شاخص شکنندگی سرزمینی است نشان دهنده فراز و فرودهاي رتبه کشورمان در این زیرشاخص است. به

 
طوري که بدترین رتبه فرار مغزهاي ایران مربوط به سال هاي 2009 تا 2012 بوده است. 

ستاري ادامه داد: ایران در سال 2010 در میان 173 کشور، رتبه 46 را داشته که وارد وضعیت قرمز و هشدار شده بود. در بازه 2017
تا 2020 رتبه ایران وضعیت نسبتاً پایداري داشته و 21 رتبه ارتقا یافته که در سال هاي اخیر، وضعیت  ایران در شاخص فرار مغزها به

 
میانگین جهانی نزدیک تر شده است. 

 
کشورهاي مقصد و رتبه ایران در مهاجرفرستی 

بخش دیگري از گزارش معاون علمی و فناوري رئیس جمهوري به وضعیت جمعیت دانشجویان بین المللی و مقایسه وضعیت



کشورهاي دانشجو فرست در جهان اختصاص داشت. ستاري با مقایسه 20 کشور اصلی دانشجوفرست در سال هاي 2018 و 2019 بر
اساس این آمارها، بیان کرد که طبق آخرین آمار موجود 2021 ایران در سال 2019 رتبه هفدهم را در بین این کشورها به خود

 
اختصاص داده است. 

وي افزود: همچنین در رده بندي 116 کشور جهان از منظر سهم دانشجویان خروجی از کل جمعیت دانشجویان داخل کشور در سال

 
2019، ایران در جایگاه 99 ام قرار دارد. 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري با اشاره به مهم ترین مقاصد مهاجرتی ایرانیان افزود: کشورهاي آمریکا، ترکیه، آلمان، کانادا،
ایتالیا، استرالیا، مجارستان، روسیه، فرانسه و بریتانیا، 10 مقصد اصلی دانشجویان ایرانی در سال 2019 بوده اند که در این میان، تعداد
دانشجویان ایرانی حاضر در کشورهاي کانادا، ترکیه، آلمان و مجارستان با روند افزایشی و در کشورهاي هند، استرالیا، انگلستان و

 
فرانسه با روند کاهشی همراه بوده است. 

 
ایجاد بستري براي بازگشت متخصصان 

ستاري، در بخش دیگري از گزارش خود، به برنامه بازگشت متخصصان ایرانی و همکاري با متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از
کشور پرداخت و گفت: ایجاد پل ارتباطی میان متخصصان و کارآفرینان ایرانی خارج از کشور با مراکز عملی و فناوري منتخب داخلی،
تبیین آخرین وضعیت علمی و فناوري داخلی و معرفی ظرفیت پایگاه هاي تخصصی همکار در حوزه هاي مختلف به متخصصان بخشی

 
از برنامه هاي معاونت علمی و فناوري ریاست جمهوري است. 

به گفته رئیس بنیاد ملی نخبگان، فراهم ساختن شرایط انتقال مهارت ها، روش ها و قابلیت هاي خدماتی نوین به کشور و تعریف
نحوه همکاري با مراکز علمی و فناوري داخلی پیش از ورود به کشور، از جمله راه هاي ارتباط با متخصصان ایرانی خارج از کشور براي

 
خلق ارزش هاي غنی تر و اثرگذارتر به شمار می رود. 

وي همچنین با اشاره به سایر برنامه هاي بازگشت و جذب نخبگان و استعدادهاي برتر به کشور ادامه داد: همچنین برگزاري دوره پسا
دکتري، دوره فرصت مطالعاتی، همکاري به عنوان استاد مدعو و معین، برگزاري سخنرانی و کارگاه هاي تخصصی، فعالیت هاي روزانه

 
کارهایی است که براي ایجاد زیست بوم مناسب استفاده از نیروي انسانی توانمند صورت گرفته است 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري، ایجاد شرکت هاي دانش بنیان و خلاق و بازگشت با هدف اشتغال در این کسب و کارها را
یکی از زمینه هاي مهم بازگشت و ماندگاري ایرانیان غیر مقیم به کشور دانست و افزود: اشتغال در شرکت هاي دانش بنیان و خلاق،
شرکت هاي زایشی از دانشگاه ها، تسهیل جذب هیئت علمی دانشگاه ها و نظام وظیفه تخصصی، از مهم ترین بسترهاي حمایتی در

 
نظر گرفته شده در برنامه همکاري با متخصصان ایرانی خارج از کشور است. 

 
رشد درخور توجه تعداد ایرانیان بازگشته به کشور 

ستاري از میزان ایرانیان بازگشتی در قالب طرح همکاري با متخصصان و دانشمندان ایرانی غیرمقیم گفت و ادامه داد: تعداد ایرانیان
بازگشتی از طریق در بازه زمانی 1393 تا پایان شهریور 1400، رشد چشمگیري داشته است. ثبت بیش از 10 هزار درخواست
همکاري، بازگشت و شروع به کار بیش از 2300 نفر از متخصصان داراي رتبه هاي بالاي دانشگاهی در قالب پسا دکتري، طرح
فناورانه، استاد مدعو، فرصت مطالعاتی، جذب هیئت علمی و شرکت هاي خصوصی و برگزاري بیش از 3500 سخنرانی و کارگاه



 
تخصصی از آن جمله است. 

وي با اشاره به درصد فراوانی متخصصان حوزه هاي مختلف گفت: سهم محققان و متخصصان بازگشته به کشور در حوزه هاي

 
مهندسی 58 درصد، علوم پایه 26 درصد، علوم انسانی 11 درصد و علوم پزشکی 5 درصد بوده است. 

 
بهبود جایگاه ایران در شاخص دانشجوپذیري 

معاون علمی و فناوري رییس جمهوري، با اشاره به بهبود دانشجوپذیري ایران در سال هاي اخیر گفت: نگاهی به جمعیت دانشجویان
خارجی (غیر ایرانی) در ایران نشان می دهد در طول 10 سال گذشته رتبه ایران در دانشجو پذیري بهبود چشمگیري یافته و از
جایگاه 54 به جایگاه 28 در میان 241 کشور جهان ارتقا یافته است. افغانستان، عراق، لبنان، سوریه و چین، 5 کشور اصلی دانشجو

 
فرست به ایران هستند. 

وي ادامه داد: ایران در جدیدترین گزارش شاخص جهانی نوآوري در سال 2018 به عنوان یکی از رهبران منطقه اي نوآوري معرفی
شده است. همچنین صعود 10 پله اي ایران نسبت به سال گذشته و ایستادن در رتبه 65 جهان موجب شده در میان 3 کشور داراي

بالاترین رشد رتبه در دنیا قرار گیرد.



نرخ بیکاري استان به 8 درصد کاهش یابد/خروجی کارگروه اشتغال باید

تاثیرگذار باشد

منبع: تابناكشماره خبر:  35  |  تاریخ: 1400/10/14

 
نرخ بیکاري استان به 8 درصد کاهش یابد/خروجی کارگروه اشتغال باید تاثیرگذار باشد 

استاندار یزد با اشاره به اهمیت موضوع اشتغال و تلاش براي اشتغالزایی در استان، گفت: برنامه استان کاهش نرخ بیکاري به 8 درصد

 
است لذا تاثیر خروجی کارگروه اشتغال باید بر نرخ اشتغال استان مشهود و معنادار باشد. 

«مهران فاطمی» امروز سه شنبه در نشست کارگروه اقتصادي، اشتغال و سرمایه گذاري استان با بیان این که موضوع اشتغال در صدر
مسائل استان است و برگزاري جلسات کارگروه اشتغال و سرمایه گذاري باید بر اساس برنامه زمانبندي مشخص و خروجی هاي اجرایی

 
در مصوبات باشد، اظهار کرد: نتیجه این جلسات باید تاثیر مشهود و معنادار بر نرخ اشتغال استان باشد. 

وي با بیان این که برنامه استان این است که نرخ بیکاري استان به هشت درصد کاهش یابد، تصریح کرد: تمامی برنامه هایی که در

 
این حوزه اجرایی می شود، باید منجر به کاهش نرخ بیکاري در طول چهار سال شود و به نرخ مطلوب برسیم. 

فاطمی در بخش دیگري از سخنانش گفت: متاسفانه برخی نقاط قوت ما به نقاط ضعف تبدیل شده به عنوان نمونه روستاها که یک

 
نقطه قوت بوده به دلیل ضعف در برنامه ریزي و استفاده نامناسب از ظرفیت روستاها، در حال کاهش جمعیت هستند. 

وي با بیان این که باید براساس الگوهاي موفق روستایی در سطح کشور و حتی استان بررسی کنیم که به چه شکلی با تقویت روستاها
اقتصاد این بخش تقویت و جمعیت در روستاها حفظ خواهد شد، افزود: هر روستا، یک عاملیت پیشرفت دارد که می تواند براي مثال

 
دهیار روستا باشد یا هر شخص و هر چیز دیگري که این قابلیت و قدرت را داشته باشد. 

استاندار با تاکید بر لزوم نیاز به یک برنامه اجرایی و قابل توجیه براي پیشرفت روستاها، ادامه داد: آنچه که مورد نظر است، مدل
اجرایی و عملیاتی براي تحقق اهداف و سپردن عاملیت به دهیار، همچنین حمایت پرقدرت دستگاه ها و بانک هاي استان است تا بر

 
اساس برنامه زمان بندي به نتیجه مطلوب برسیم. 

وي با بیان این که حتی ممکن است به همه اهداف هم دست پیدا نکنیم، عنوان کرد: اگر موارد شا خص، احصا و بررسی شود و
بتوانیم به آن ها جامه عمل بپوشانیم، قطعاً نتیجه مطلوبی درپی خواهد داشت و می توانیم براي موارد بعد هم در گام هاي بعدي اقدام

 
کنیم. 

فاطمی با اشاره به لزوم حضور تعاونی ها در روستاها و تقویت تعاونی هاي موجود روستایی در سطح استان، تصریح کرد: روستاهاي
استان یزد در هر شهرستان به صورت منظومه و کنار هم قرار دارند و می توان فعالیت هاي اقتصادي و اشتغالزایی روستایی را به

 
صورت اشتراکی انجام داد. 

وي با تاکید بر سرمایه گذاري در روستاها از سوي افراد غیرروستایی، عنوان کرد: الگوهاي موفق در این زمینه هم زیاد داریم و لازم

 
است از الگوهاي عملی و مدل اجرایی آن براي توسعه روستاها و معکوس شدن مهاجرت بهره ببریم. 



استاندار با بیان اینکه در تلاشیم اقتصاد پایدار و اشتغال و جمعیت روستایی ایجاد کنیم، اظهار کرد: توجه به آموزش و همچنین حوزه
بهداشت و درمان در روستاها از ضروریات است و اگر از این موارد غفلت کنیم، هیچ یک از کارهاي انجام شده به نتیجه مطلوب نمی

رسد چون بخشی از مهاجرت ها فارغ از شغل و اقتصاد به آموزش و بهداشت و درمان مرتبط است.



مکتب حاج قاسم الگوي مدیریت کشور/رشادت هاي بی نظیر در محور مقاومت

منبع: خبرگزاري مهرشماره خبر:  36  |  تاریخ: 1400/10/14

سمنان- همرزم شهید سلیمانی با بیان اینکه نحوه مدیریت حاج قاسم همان الگویی است که امروز مسئولان ما باید به آن
توجه داشته باشند، گفت: کشور نیازمند این شیوه مدیریت است.

سمنان- همرزم شهید سلیمانی با بیان اینکه نحوه مدیریت
حاج قاسم همان الگویی است که امروز مسئولان ما باید به
آن توجه داشته باشند، گفت: کشور نیازمند این شیوه

 
مدیریت است. 

به گزارش خبرنگار مهر، سردار حسن رحیمی ظهر سه
شنبه در مراسم گرامی داشت یاد شهید سلیمانی و هفته
مقاومت که به میزبانی سالن همایش هاي کتابخانه هاي
عمومی استان سمنان برگزار شد با بیان اینکه شهید
سلیمانی در سه مقطع فداکاري هاي بسیاري را براي ملت

ایران و انقلاب انجام داد، تاکید کرد: برهه نخست دفاع مقدس بود که در عملیات متعدد حضور فداکارانه اي داشت و حتی به جانبازي

 
نیز رسید. 

وي با بیان اینکه شهید سلیمانی در دومین مقطع در دهه 70 براي برقراري امنیت در منطقه کرمان، سیستان و شمال هرمزگان و…
فداکاري هاي بسیاري را صورت داد، بیان کرد: شهید سلیمانی یک فرمانده واقعی و استراتژیست بود چرا که می توانست در حساس

 
ترین و کوتاه ترین زمان، بهترین و سرنوشت سازترین تصمیمات را بگیرد و این باید براي ما الگویی باشد. 

 
خدمت شهید سلیمانی به مردم 

این همرزم شهید سلیمانی با بیان اینکه در قائله اسارت 90 نفر از سربازان ما در سال 75 توسط گروهک ها در خاك افغانستان، این
مدیریت شهید سلیمانی بود که با دو تیپ وارد عمق 70 کیلومتري خاك افغانستان شد و با اذن رهبر معظم انقلاب اسلامی در
ارتفاعات شهر کوچک رباط مستقر شد و سپس به گروهک ها اطلاع داد که نباید آسیبی به این سربازان برسد وگرنه خاك شهر را زیر
و رو خواهد کرد و پس از نشان دادن حجم آتش، تمام سربازان آزاد شدند لذا اگر نبود مدیریت شهید سلیمانی امکان داشت این تعداد

 
سرباز به سرنوشت دشواري گرفتار شوند. 

رحیمی سومین حضور شهید سلیمانی را در محور مقاومت دانست و گفت: از سال هاي میانی دهه 70 مأموریت جدید شهید سلیمانی
سپاه قدس بود که آن را ساماندهی می کرد تا زمانی که مقوله داعش پدید آمد اما قبل از آن جوان ما باید بداند که این شهید در
پیروزي لبنان در جنگ 33 روزه در کنار همرزم شهیدش، عماد مغنیه، چه صلابت و اقتداري از خود نشان دادند و نقش سرنوشت

 
سازي را ایفا کردند. 



وي با اشاره به طرح آمریکایی خاورمیانه جدید که طی آن آمریکا داعش را از وهابی هاي تندرو ساخت و پرداخت و به جان منطقه
انداخت، گفت: شهید سلیمانی به اذن رهبر معظم انقلاب اسلامی وقتی وارد مقابله با داعش شد که 82 درصد سوریه اشتغال شده بود
و 50 الی 60 درصد از ارتش عراق از هم منفک شده بود و همزمان ده گروه شبه نظامی و نظامی در سوریه و عراق شامل احرار شام،
جیش السلام و… حضور داشتند. و در سال 94 تکریت سقوط کرد و یک هزار و 700 جوان را با زدن تیر به گردن هایشان در رود

 
دجله انداخته بودند و جنایت هاي فراوانی را کرده بودند. 

 
مقابله با دشمنان 

همرزم شهید سلیمانی با بیان اینکه رهبر معظم انقلاب اسلامی در صورتی به شهید سلیمانی اذن ورود دادند که می فرمودند اسد باید
بماند و نباید جلوي دشمنان شکست خورد چرا که هدف اصلی دشمنان اسلام و ایران است، بیان کرد: مدیریتی که شهید سلیمانی در
عراق و سوریه و در محور مقاومت انجام داد زبانزد بود و لذا امروز باید این مدل عمل کردن را الگوسازي کنیم ما می خواهیم کشورمان
را بسازیم و از امروز باید تصمیم بگیریم که هر کداممان در این راه دو ویژگی و خصوصیت بارز شهید سلیمانی را الگوي خویش قرار

 
دهیم تا موفق شویم و این چیزي است که کشورمان به آن نیاز دارد. 

رحیمی با بیان اینکه شهید سلیمانی اسوه ولایتمداري بود، ابراز کرد: شهید سلیمانی زمانی مدیریت خود را آغاز کرد که ده گروه
نظامی که از هرکدامشان از سوي آمریکا، اسرائیل، عربستان، ترکیه و… حمایت می شدند و پهپاد هاي اسرائیلی و ادوات آمریکایی
کمک شایانی به آنها می کردند، سوریه را تا مرز سقوط کشانده بود و دشمن تا 14 کیلومتري بغداد آمده بود و اگر بغداد و کاظمین را

 
می گرفت عراق سقوط می کرد. 

وي با بیان اینکه در این شرایط است که شهید سلیمانی از رهبر و مقتداي خود دستور می گیرد و وارد میدان می شود، بیان کرد: در
تبعیت پذیري از ولایت نخستین نفر، شهید سلیمانی است و در اعتماد به نفس، مدیریت و عزتمندي، مانند شهید سلیمانی نداشتیم.

 
حاج قاسم فقط یک کلمه به رهبر معظم انقلاب اسلامی می فرمایند و آن هم چشم است و از لحظه بعد ورق باز می گردد. 

 
کار نشدنی که شدنی شد 

همرزم شهید سلیمانی گفت: وقتی شهید سلیمانی کار را آغاز می کند فرودگاه هاي سوریه اشغال شده و دور تا دور فرودگاه دمشق
محاصره است و بخشی از توان نظامی فقط از خودشان محافظت می کنند تا کشته نشوند و فشار سنگینی جیش الاسلام آورده اند که
فرودگاه را بگیرند و نه راه زمینی و نه راه هوایی و دریایی براي ورود به سوریه وجود ندارد اما حاج قاسم با پروازي از سپاه بلند می

 
شود و می گوید باید در فرودگاه بنشینیم در چنین فرودگاهی نیروهاي حاج قاسم شبانگاه بدون دید و نور می نشینند. 

رحیمی با بیان اینکه چطور دمشق از آن شرایط بیرون آمد واقعاً غیر قابل باور و شبیه به معجزه است، گفت: اعتماد به نفس، قدرت
خدایی که انسان احساس می کند به شهید سلیمانی می گوید که خدا وعده پیروزي را داده اگر تو بایستی؛ در چنین شرایطی ورود
شهید سلیمانی سبب می شود تا نیروهاي بعدي وارد شوند و یکباره نیروها براي کمک می آیند و به دمشق می رسند. یکی از
مهمترین هنرهاي شهید سلیمانی شکستن تابوي وحشت دشمنان و داعش بود و لذا وقتی که نیروهاي کمکی خود را به سوریه رساند،

 
محور مقاومت نیرویی تازه گرفت و روحیه دشمنان تضعیف شد. 

وي با بیان اینکه جنگ با مسلحان براي آزاد سازي کشوري که 80 درصد از آن سقوط کرده، کار بزرگی بود که شهید سلیمانی انجام
داد، افزود: شهید سلیمانی تدبیري می کند که گروه هاي مقاومت باید براي پیروزي به سوریه وارد شوند و در یک مدت کوتاهی حزب



االله لبنان، فاطمیون و حیدریون و … ورود می کنند و ورق باز می گردد و همه این گروه ها باید پشتیبانی و سازماندهی شوند که کار

 
دشوار شهید سلیمانی اینجا مشخص می شود. 

 
دست خدا در تصمیمات شهید سلیمانی 

این همرزم شهید سلیمانی بیان کرد: مدیریت جبهه مقاومت در شرایطی که کشور میزبان در دست شما نیست، کار بسیار دشواري
بود که شهید سلیمانی با نوع مدیریت خود توانست آن را انجام دهد آن هم شیوه مدیریتی که در آن کلام ولی فقیه زمان اولویت
داشته و نشدن در آن وجود نخواهد داشت و شهید سلیمانی توانست ظرف یکی دو سال تمام جبهه مقاومت را یکپارچه مدیریت کند
و حتی روس ها را نیز پاي کار بیاورد تا تقسیم منطقه اطلاعاتی و عملیاتی و پشتیبانی، هماهنگی نیروها و… به خوبی صورت می
گیرد و این کار عظیم و بزرگ سبب می شود که دشمنان شکست بخورند لذا این سبک مدیریت است که امروز باید در کشورمان

 
الگوسازي شود. 

رحیمی با بیان اینکه شهید سلیمانی در همه تصمیماتش دست خدا و قدرت خدا را می دید، بیان کرد: شهید سلیمانی سعی می کرد
که در دل محاصره آرام باشد و حتی در همین شرایط هم کنار نیروهاي خودش قرار می گرفت و شهرهاي سوریه را بعضاً بعد از سه تا

 
پنج سال آزاد کرد و به مردم امید و وعده می داد تا استقامت کنند. 

به گزارش خبرنگار مهر، در حاشیه این مراسم، آئین وداع با شهید گمنام نیز با حضور مسئولان، خانواده معزز شهدا، ایثارگران و
جانبازان و نیروهاي انتظامی و نظامی برگزار شد.



حدود 3 هزار روستایی و عشایر از آموزش هاي فنی و حرفه اي بهره مند

شدند

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  37  |  تاریخ: 1400/10/14

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان گفت: بیش از 2 هزار روستایی و عشایر از آموزش هاي فنی و حرفه اي بهره
مند شدند.

باشگاه خبرنگاران جوان از همدان- وهب مختاران گفت: در
راستاي توسعه و ترویج اهمیت مهارت آموزي و توانمند
سازي در 9 ماهه امسال 2 هزار و 720 نفر از روستاییان و
عشایر استان همدان از آموزش هاي مهارتی فنی و حرفه

 
اي برخوردار شدند. 

به گفته او اولویت سازمان آموزش فنی و حرفه اي در آموزش به روستاییان و مناطق محروم، ارایه و توسعه این آموزش ها با هدف

 
ایجاد اشتغال در روستا ها از مهاجرت روستاییان و نیرو هاي مولد کار به سمت شهر ها جلوگیري می کند. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان گفت: این آموزش ها در قالب برگزاري 130 حرفه مهارتی از سوي واحد هاي ثابت و

 
سیار روستایی و عشایري به صورت حضوري و مجازي در 83 روستا به علاقه مندان ارائه شده است. 

مختاران گفت: پرورش زنبورعسل، قارچ خوراکی، گیاهان دارویی، زعفران کاري، سرمه دوزي، خیاطی، قالی بافی و رایانه از رشته هاي

 
آموزش داده شده به روستاییان همدان است. 

 
او، اجراي دوره هاي آموزشی مهارت در روستا ها را بر مبناي نیاز بازار کار و با توجه به شرایط اقلیمی هر منطقه برشمرد. 

مدیرکل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان گفت: آموزش و ارتقا مهارت روستاییان از عوامل مهم در تقویت و پایداري توسعه

 
روستایی است. 

مختاران گفت: نیاز هاي منطقه اي روستاییان براي توسعه کسب و کار هاي روستایی شناسایی و در اختیار برنامه ریزان آموزشی قرار

 
گرفته است تا آنان نیز آموزش هاي مورد نیاز را با توجه به شرایط منطقه اي هر روستا تبیین و ارائه کنند. 

اداره کل آموزش فنی و حرفه اي استان همدان داراي 22 مرکز آموزش دولتی و 198 آموزشگاه خصوصی است.



نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان، ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب

خارج کنند

منبع: شفقناشماره خبر:  38  |  تاریخ: 1400/10/14

شفقنا- عضو اندیشکده خانواده مرکز الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت گفت: شرط توفیق سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت
این است که نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان و خواص جامعه وارد میدان شوند و ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب

خارج کنند و به سمت تمدن اسلامی رهنمون کنند. به گزارش شفقنا از ایسنا، سیمین ...

شفقنا- عضو اندیشکده خانواده مرکز الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت گفت: شرط توفیق سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت این است
که نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان و خواص جامعه وارد میدان شوند و ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب خارج کنند و به

 
سمت تمدن اسلامی رهنمون کنند. 

به گزارش شفقنا از ایسنا، سیمین حسینیان به تبیین نگاه غرب به توسعه پرداخت و گفت: در نیمه دوم قرن حاضر، هیچ مسئله اي به
اندازه توسعه، ذهن سیاستگذاران و دانشمندان جهان سوم را به خود مشغول نکرده است. توسعه، مبین آرزوها و رؤیاهاي جوامع واپس

 
مانده و فقیر است که می خواهند طلسم عقب ماندگی را بشکنند و خود را از دور باطل فقر و جهل، رها سازند. 

استاد دانشگاه الزهرا افزود: توسعه از سوي دیگر منشأ بسیاري از ناکامی ها، سرخوردگی ها، از خود بیگانگی ها، بی ثباتی ها، وابستگی
ها، تضادها و دوگانگی هاي اجتماعی و فرهنگی در این کشورها بوده است. علت اصلی این مضرات، ناسازگاري الگوي وارداتی توسعه با

 
کشورهاي مقصد است. 

وي تجربه توسعه در ایران را شکسته خورده دانست و گفت: تجربه توسعه در ایران نشان می دهد نگاه صرفا تقلیدي به برنامه هاي
توسعه غربی، موفقیت آمیز نیست و اساساً الگوهاي پیشرفت غیر بومی نمی توانند کارآمد باشند. در کنار این، ظرفیت هاي مناسب
داخلی، درخواست هاي مکرر مردم براي حل مشکلات، وجود نیروهاي انسانی و سرمایه هاي اجتماعی کارآمد، پیشرفت هاي ایرانیان
در عرصه هاي مختلف، افزایش تعداد نخبگان و شرایط مناسب فرهنگی، زمینه را براي تدوین الگوي بومی پیشرفت در ایران را در دهه

 
پایانی قرن چهاردهم فراهم کرد. 

عضو اندیشکده خانواده مرکز الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت تاکید کرد: در پی ماموریت مقام معظم رهبري به مرکز الگوي اسلامی
ایرانی پیشرفت سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت در حال نهایی شدن است و امید می رود با تایید و ابلاغ رهبري انقلاب اسلامی از

 
ابتداي قرن پانزدهم هجري شمسی به مرحله اجرا گذاشته شود. 

حسینیان ادامه داد: اجراي اسناد و برنامه هاي کلان الزاماتی دارد که بدون توجه به آنها، همه تلاش هاي مرحله تدوین و طراحی بی
اثر خواهد ماند. الزامات و بایسته هاي پیشبرد اهداف متعالی نظام اسلامی و سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت چیست؟ به اعتقاد
بنده پنج الزام و ضرورت در این زمینه وجود دارد که عبارت است از : الزامات اجتماعی شامل تقویت مناسبات اجتماعی،  روابط
خانوادگی و نهادهاي اجتماعی ایرانی اسلامی،  الزامات سیاسی شامل ارتباط پویاي الگوي پیشرفت اقتصادي با نظام سیاسی، مشارکت
مردم در فعالیت ها و جایگاه و سطح مشارکت مردم در فعالیت هاي سیاسی، الزامات نهادي شامل طراحی نهادهاي تسهیل کننده



فعالیت هاي اقتصادي مانند دولت، بازار و قانون، الزامات اقتصادي شامل طراحی نظام انگیزشی فعالیت هاي اقتصادي از طریق تسهیل
فعالیت ها و تشویق کارآفرینی و  الزامات علمی شامل طراحی نظام خلق و انتشار دانش، نوآوري و به کارگیري آن در عرصه فعالیت

 
هاي اقتصادي. 

استاد دانشگاه الزهرا تاکید کرد: براي تحقق سند الگو چاره اي نیست جز اینکه نگاه و دیدگاه مان را به طور کامل از غرب نئولیبرال
که در سراشیبی انحطاط قرار دارد منفک کنیم. شرط توفیق سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت این است که نهادهاي حاکمیتی با
یاري نخبگان و خواص جامعه، با قدرت و شناختی بیش از کارشناسان غرب مدرن و تکنوکرات ها، وارد میدان شوند و یک بار براي

 
همیشه، ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب خارج کنند و به سمت تمدن اسلامی رهنمون شوند. 

وي تاکید کرد: براي اینکه لوکوموتیو الگوي پیشرفت به درستی به حرکت درآید باید متولیان و سازندگان از هیچ گونه کار و تلاشی

 
کوتاهی نکنند و بر همت خویش بیفزایند. 

 
انتهاي پیام 

 
fa.shafaqna.com شفقنا در شبکه هاي اجتماعی: توییتر | اینستاگرام | تلگرام 

https://fa.shafaqna.com/?p=1291903 : لینک کوتاه خبر



تک نرخی شدن میوه در کهگیلویه و بویراحمد با راه اندازي میدان میوه به نفع

مردم و به ضرر دلال

منبع: ایسناشماره خبر:  39  |  تاریخ: 1400/10/14

یکی از سرمایه گذاران میدان میوه و تره بار یاسوج گفت: تک نرخی شدن قیمت میوه در سطح استان با راه اندازي میدان
میوه و تره بار یاسوج به نفع مردم و به ضرر برخی ها و دلالان و واسطه هاست که برخی ها دنبال بر زمین زدن این میدان

هستند

 "اصغر عوض پور" روز سه شنبه 14 دي ماه 1400 در

 
نشست خبري با خبرنگاران افزود: میدان یاسوج سال 74 شروع به کار کرد و فعالیت میدان بارها با شکست مواجه شد. 

وي شفاف سازي قیمت را یکی از مزایاي میدان دانست و اظهار کرد: یکی از چالش هاي قبل از فعال سازي میدان، عدم نظارت استان

 
بر چرخه بوده که مبدا بقیه استان ها بود و فاکتورهاي با قیمت بالا به دلیل هزینه حمل و نقل و انتقال به استان صادر می شد. 

این سرمایه گذاران میدان میوه و تره بار یاسوج با بیان اینکه در یاسوج محصولات مستقیم خریداري می شود و عمده فروشی است،
خاطرنشان کرد: در بحث محصول، کشاورز و باغدار می تواند محصول را مستقیم به میدان بیاورد و خود در چرخه حضور داشته باشد.

 
دست کشاورز براي ارائه مستقیم محصول باز است. 

عوض پور با اشاره به اینکه پیش از راه اندازي میدان چرخه به این نحو بود که محصول کشاورز را دلال می خرید، تصریح کرد: این
محصول اگر با قیمت پنج هزار تومان توسط فردي براي میدان شیراز خریداري می شد، پس از انتقال بار به شیراز با قیمتی بالاتر به

 
مغازه دار یاسوجی و با درصدي بالاتر به مردم خود استان ارائه می شد. 

وي با بیان اینکه میدان یک ماهی فعال شده و تأثیر بر بازار گذاشته و رویه قیمت ها نه تنها افزایشی نبوده، بلکه کاهشی است، ادامه

 
داد: با فعال سازي میدان، ما آمدیم شفافیت ایجاد کردیم و قیمت فروش نیز نباید سی درصد بالاتر باشد. 

مدیر حقوقی میدان میوه و تره بار یاسوج با اشاره به اینکه میدان قابلیت ایجاد صنایع تبدیلی در کنار خود را دارد، عنوان کرد:
مصوباتی توسط فرمانداري و دستگاه ها تنظیم شده و برخی ادارات از اجراي تعهدات شانه خالی کردند. در زمینه کیفیت، میوه و تره

بار این میدان با بیرون از استان برابري کرده و یا بهتر است. 



 
 

عوض پور میدان میوه و تره بار در 7 غرفه و هر غرفه با سه چهار بار فروش، مکان امنی براي عرضه محصولات و تولیدات کشاورزي و
باغی استان دانست و تاکید کرد: مشکل، عدم اجراي مصوبات ستاد تنظیم بازار است که طبق این مصوبات قرار بود کالاي اساسی در
میدان توزیع شود، گلوگاهها جهت ورود میوه و تربار مسدود شوند و محصولات کشاورزي و باغی استان از استان خارج نشوند اما هم

 
اکنون یکی از مشکلات ما نداشتن سیب درختی است در حالی که این استان تلید کننده سیب درختی است. 

وي تاکید کرد: برخی ها با هدف زمین زدن و با شکست مواجه شدن میدان میوه و تره بار و گرانی میوه در سطح استان اقدام به خارج
کردن سیب درختی تولیدي استان به سایر استانها می کنند و متاسفانه هم اکنون 90 درصد سیب درختی مرود نیاز میدان میوه و تره
بار یاسوج از استان هاي همجوار تامین می شود در حالی که برخی ها سیب درختی تولیدي استان را هم اکنون در سردخانه ها با

 
هدف خارج کردن از استان به سایر استانها، نگهداري می کنند. 

این سرمایه گذاران میدان میوه و تره بار یاسوج از اشتغال زایی 100 نفري این میدان به شکل مستقیم خبر داد و بیان کرد: مسدود

 
کردن گلوگاه ها و عدم خروج محصولات استان از جمله سیب از جمله مصوباتی است که باید عملیاتی شود. 

عوض پور با اشاره به اینکه مشکل تأمین سیب در میدان داریم، بیان کرد: سیبی که تأمین می کنیم را مجبوریم از میدان هاي

 
همجوار وارد کنیم، اما سیب استان رهسپار میدان هاي سایر استان ها می شود. 

وي بیان کرد: میدان میوه و تره بار خوب و رقابتی راه اندازي شد اما عده اي و دلالان بخاطر شفافیت قیمت ها و به خطر افتادن

 
منافعشان بریا یان میدان مانع تراشی و سنگ اندازي می کنند. 

این سرمایه گذاران میدان میوه و تره بار یاسوج در کمتراز یک ماه راه اندازي میدان میوه و تره بار حداقل 40 تن میوه تلفات داشته

 
ایم اما نیازمند حمایت جدي مسئولان استان کهگیلویه و بویراحمد و شهرستان بویراحمد هستیم. 



 
 

همچنین "کوثر امیري"، مدیرعامل و یکی دیگر از سرمایه گذاران میدان میوه و تره بار یاسوج نیز در این نشست گفت: راه اندازي
میدان میوه و تره بار در اشتغالزایی استان نقش دارد و سرانه مصرف مردم استان که به شیراز و بعد به یاسوج و استان منتقل می شد

 
نقش مهم و بسزایی خواهد داشت. 

 
وي افزود: با ادامه این روند و با این وضعیت میدان میوه و تره بار در حال ضرر دادن هستیم. 

امیري تصریح کرد: تک نرخی شدن قیمت میوه در سطح استان با راه اندازي میدان میوه و تره بار یاسوج به نفع مردم و به ضرر برخی

 
ها و دلالان و واسطه هاست که به همین خاطر در ادامه روند میدان میوه و تره بار به طریق مختلف اخلال ایجاد می کنند. 

مدیرعامل میدان میوه و تره بار یاسوج تصریح کرد: یکی از مشکلات میدان میوه و تره بار یاسوج ناهماهنگی برخی ادارات با استانداري

 
و فرمانداري براي حمایت از این میدان است. 

به گزارش ایسنا، امیري عنوان کرد: برخی از مغازه هاي خرده فروش در شهر یاسوج اقدام به عمده فروشی میوه می کنند و میدان

 
میوه و تره بار را دور می زنند. 

 
 

انتهاي پیام



برنامه هم افزایی مراکز رشد فناوري سلامت برگزار می شود

منبع: ایسناشماره خبر:  40  |  تاریخ: 1400/10/14

اولین دوره برنامه هم افزایی مراکز رشد فناوري سلامت، 15 دي ماه به همت دفتر توسعه فناوري سلامت وزارت بهداشت با
همکاري دانشگاه علوم پزشکی اردبیل برگزار می شود.

به گزارش ایسنا، سخنرانان این برنامه دکتر محمدرضا
منظم رئیس دفتر توسعه سلامت وزارت بهداشت، دکتر
علی داوري عضو هیات علمی دانشکده کارآفرینی دانشگاه
تهران، دکتر علیرضا محبوب اهري عضو هیات علمی
دانشگاه علوم پزشکی تبریز و دکتر تینا شاهانی عضو هیات

 
علمی دانشگاه علوم پزشکی زنجان هستند. 

تجربه مرکز رشد تجهیزات پزشکی دانشگاه تبریز، مراکز
رشد فناوري سلامت دانشگاه هاي زنجان، اردبیل، قزوین،
البرز و قم در نخستین برنامه هم افزایی با همکاري کلان
منطقه 2 کشور با محوریت دانشگاه علوم پزشکی تبریز و

 
کلان منطقه 6 کشور با محوریت دانشگاه علوم پزشکی زنجان ارائه خواهد شد. 

 
کلان مناطق و دانشگاه هاي علوم پزشکی سراسر کشور در این برنامه مشارکت و حضور خواهند داشت. 

 
لینک حضور در جلسه آنلاین www.skyroom.online/ch/arums/hamafza از طریق اسکاي روم اعلام شده است. 

انتهاي پیام



منطقه آزاد تجاري و صنعتی اردبیل بزودي تعیین تکلیف می شود

منبع: باشگاه خبرنگاران جوانشماره خبر:  41  |  تاریخ: 1400/10/14

نماینده اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی گفت: ایجاد منطقه آزاد تجاري و صنعتی در استان اردبیل به
مرحله اجرا رسیده بزودي تعیین تکلیف می شود.

به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از اردبیل، صدیف بدري،
نماینده اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي
اسلامی گفت: مصوبه مجلس در خصوص ایجاد مناطق آزاد
در کشور که شامل منطقه آزاد اردبیل نیز می شود قابل

 
اجراست و هیج تعللی در این باره مورد قبول نیست. 

او گفت: در بازدیدي که اخیرا سعید محمد دبیر شوراي
عالی مناطق آزاد و ویژه اقتصادي از مناطق مرزي استان

داشتند مقرر شد ابتدا منطقه آزاد در یک نقطه استان شروع و پس از آن سه نقطه دیگر به آن ملحق شود تا همه مردم استان از

 
مزایاي آن بهره مند شوند. 

نماینده اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس گفت: راه اندازي منطقه آزاد تجاري و صنعتی در استان اردبیل مطالبه اصلی مردم
استان است و همه مسئولان استان در هر رده اي براي ایجاد و راه اندازي آن تلاش می کنند ضمن اینکه زیر ساخت هاي لازم براي

 
راه اندازي آن در استان فراهم شده و امید است ایجاد آن به رونق اقتصادي و اشتغال در منطقه منجر شود. 

بدري گفت: راه اندازي منطقه آزاد تجاري توان صادرات محصولات کشاورزي در استان اردبیل به میزان 3 میلیون تن افزایش خواهد
داد که منطقه آزاد تجاري، صنعتی یکی از مهم ترین زیرساخت هاي توسعه این استان بوده و با ایجاد آن شاهد توسعه همه جانبه،

 
ایجاد اشتغال و رونق اقتصادي خواهیم بود. 

او گفت: بهره گیري از قانون مزیت ارزش افزوده براي واحد هاي تولیدي منطقه، آزادي کامل ورود و خروج سرمایه و سود حاصل از
فعالیت هاي اقتصادي، مقررات صادرات و واردات و امور گمرکی خاص در منطقه آزاد و عدم نیاز به صدور روادید ویزا (براي ورود و

 
خروج اتباع خارجی از مبادي ورودي و خروجی مجاز منطقه از مزایاي مناطق آزاد محسوب می شود. 

نماینده اردبیل، نیر، نمین و سرعین در مجلس شوراي اسلامی گفت: همچنین برخورداري از انواع معافیت هاي مالیاتی، امکان ورود
ماشین آلات و قطعات و مواد اولیه براي صنایع منطقه بدون عوارض گمرکی از دیگر مزایاي چشمگیر ایجاد منطقه آزاد در استان

اردبیل است.



اشتغالزایی اولویت اصلی دولت است / جوان گرایی و استفاده از ظرفیت

جوانان راه حل برون رفت از مشکلات

منبع: وزارت ورزش و جوانانشماره خبر:  42  |  تاریخ: 1400/10/14

 
 

استاندار کردستان گفت: اشتغالزایی جوانان از اولویت هاي اصلی دولت است و استفاده از ظرفیت جوانان راه حل اصلی دولت براي

 
برون رفت از مشکلات است. 

به گزارش پایگاه خبري اداره کل ورزش و جوانان استان کردستان؛ اسماعیل زارعی کوشا روز دوشنبه در جلسه ستاد ساماندهی امور
جوانان و شوراي ورزش استان اظهار داشت: در گذشته به مقوله مهارت آموزي توجه زیادي نشده است به همین دلیل برنامه هاي

 
اشتغال و کارآفرینی با موفقیت همراه نبوده اند. 

زارعی کوشا خاطرنشان کرد؛ تنها حرف زدن از وجود مشکلات نمی تواند کارآمد باشد چه این مشکلات بارها بیان شده اند اما باید

 
برنامه محور و با دید حل مشکلات به جلسات آمد. 

وي افزود: مجموعه دولت ظرفیت آن را ندارد که همه بیکاران را استخدام کند چون خود داراي یک نظام اداري پرجمعیت است به

 
همین دلیل ما باید بر روي ظرفیت هایمان متمرکز شویم. 

زارع کوشا تصریح کرد؛ باید طوري عمل کنیم که استان کردستان در زمینه گام دوم انقلاب جزو استان هاي برتر باشد چون مخلص و

 
خروجی بیانیه گام دوم انقلاب جوان گرایی به معناي واقعی کلمه است. 

استاندار کردستان ادامه داد: باید به سمت حل مسایل پیش برویم و در حوزه اشتغال با نگاه علمی و استفاده از ظرفیت جوانان حرکت

 
کنیم. 

وي اضافه کرد: راه حل برون رفت از مشکلات کنونی جوان گرایی و استفاده از ظرفیت هاي قشر جوان جامعه است چون در گذشته

 
نیز تجربه کرده ایم هر وقت به جوانان اعتماد کرده ایم نتیجه گرفته ایم. 

زارعی کوشا گفت: امروز نگاه دولت به این سمت حرکت می کند که اختیاراتی را به استان ها واگذار کند و در این راستا مدیران براي

 
رسیدگی به مسایل حوزه جوانان منع بومی سازي برنامه ها را نخواهند داشت. 

وي به سند آمایش استان کردستان اشاره کرد و افزود: سند آمایش استان باید در معرض مطالعه تمامی نخبگان کردستان قرار گیرد و

 
نخبگان در جهت تهیه و تدوین هرچه بهتر این سند، آن را بررسی کرده و دیدگاه هاي خود را ارائه دهند. 

استاندار کردستان با عنوان اینکه نگاه سلیقه اي فرصت ها را از بین می برد، ادامه داد: حل مشکلات با مشارکت جمعی و بهره گیري

 
از همه ظرفیت ها امکان پذیر می شود. 



https://news.msy.gov.ir/news/2232549.htm  :لینک کوتاه



ایران زمین حامی صنعت و توسعه

منبع: روزنامه اقتصاد ملیشماره خبر:  43  |  تاریخ: 1400/10/14

یکی از اقدامات موثر بانک ایران زمین در حوزه بانکداري داخلی توسعه صنعتی کشور در جهت کمک به سرمایه گذاري در
بخش غیر دولتی است.  بانکداري داخلی و بانکداري بین الملل دو وجه اساسی بانکداري محسوب می شوند که بانک ها بر

این اساس به پیاده سازي عملیات بانکی می پردازند. تمامی عملیاتی که بانک در بازار مالی ...

 
ایران زمین حامی صنعت و توسعه 

یکی از اقدامات موثر بانک ایران زمین در حوزه بانکداري داخلی توسعه صنعتی کشور در جهت کمک به سرمایه گذاري در بخش غیر

 
دولتی است. 

 بانکداري داخلی و بانکداري بین الملل دو وجه اساسی بانکداري محسوب می شوند که بانک ها بر این اساس به پیاده سازي عملیات
بانکی می پردازند. تمامی عملیاتی که بانک در بازار مالی با ارز انجام می دهد از قبیل اعطاي انواع تسهیلات ارزي در زمره بانکداري
بین الملل قرار می گیرد که با هدف گسترش دامنه فعالیت ارزي کمک به توسعه اقتصادي و گسترش صادرات و واردات کالا در اختیار

 
صادرکنندگان و تولیدکنندگان قرار می گیرد. 

بانک ها در راستاي حمایت و تامین مالی تمام یا قسمتی از نیازهاي ارزي تولیدکنندگان، صادرکنندگان و واردکنندگان بخش هاي
مختلف اقتصادي از جمله بخش خصوصی و تعاونی، تسهیلات مختلف ارزي در اختیار آنان قرار می دهند. هریک از انواع تسهیلات

 
ارزي در چارچوب مقرارات و ضوابط از پیش تعیین شده به این بخش ها واگذار خواهد شد. 

تسهیلات بابت واردات کالا و خدمات از محل منابع ارزي بانک ها اعطا شده که این نوع از تسهیلات با هدف گسترش صادرات، توسعه
اقتصادي و ایجاد اشتغال در قالب عقود مرتبط با عملیات بانکی بدون ربا در اختیار تولیدکنندگان قرار گرفته و موارد مصرف این نوع
تسهیلات شامل تسهیلات پرداختی بابت خرید مواد اولیه با سررسید یکساله و تسهیلات مربوط به خرید ماشین آلات و تجهیزات

 
تولیدي و خدماتی و یا تکمیل طرح هاي نیمه تمام با سررسید چهار ساله می شود. 

همچنین، پرداخت این تسهیلات بر اساس آیین نامه تامین مالی صادرات به منظور افزایش توان رقابتی صادرکنندگان کالاها و خدمات
آنها در جهت تقویت توسعه صادرات کشور صورت پذیرفته که در این حالت بانک ها با استفاده از منابع ارزي خود، حساب ذخیره
ارزي، تسهیلات دریافتی از سایر بانک ها و موسسات خارجی و سایر منابع ارزي اقدام به اعطاي تسهیلات در چارچوب این آیین نامه

 
بصورت انفرادي و سندیکایی می نمایند. 

روابط عمومی صندوق توسعه ملی گزارش تجمیعی عملکرد تسهیلات ارزي و ریالی از محل منابع صندوق توسعه ملی را از ابتداي
تاسیس تا پایان سال 1399 نشان می دهد که بانک ایران زمین واحدهاي صنعتی و معدنی را تا حد توان تامین مالی کرده و جدول
توزیع بانکی مبالغ و میزان جذب قراردادهاي سپرده گذاري ریالی این صندوق حکایت از این موضوع دارد که تامین مالی 12 طرح در

 
بخش صنعت و معدن توسط این بانک صورت گرفته است. 



همه این منابع به منظور تامین سرمایه در گردش واحدهاي تولیدي تخصیص یافته است. سرمایه در گردش، مهمترین نیاز بنگاه هاي
اقتصادي در دوره کنونی است. بر این اساس، بانک ایران زمین سهم خود از منابع مربوط به مناطق کمتر توسعه یافته به طور کامل

 
جذب و تخصیص داده است. 

 
ضرورت حمایت از تولید براي گذر از شرایط کنونی 

عبدالمجید پورسعید مدیرعامل بانک ایران زمین، با تاکید بر حمایت از تولید به عنوان راهی براي گذر از شرایط کنونی گفت: چندین
سال است که تولید کشور با شرایط سخت دست و پنجه نرم می کند، به طوري که بسیاري از واحدهاي تولیدي امکان تولید را از

 
دست داده اند و یا با ظرفیت هاي پایین به ادامه مسیر می پردازند. 

پور سعید افزود: به گفته رهبر معظم انقلاب که تولیدکنندگان را فرماندهان، پیشروان، خط شکنان و صفوف مقدم عرصه حیاتی
«تولید داخلی، رونق اقتصادي و گسترش رفاه عمومی» خواندند، در شرایط کنونی حمایت از تولید و تخصیص اعتبار به واحدهاي

 
تولیدي می تواند نقش اساسی در پیشبرد اهداف کشور و گذر از شرایط کنونی داشته باشد. 

مدیرعامل بانک ایران زمین با اشاره به نقش کلیدي بانک ها در گذر از شرایط کنونی اظهار داشت: انتظاري که از بانک ها به عنوان
یکی از اساسی ترین بخش هاي تامین مالی و اقتصادي می رود، قرار گرفتن در کنار تولید و تامین بخش مهمی از اعتبار حوزه تولید

 
کشور است. 

وي افزود: به نظر می رسد تنها راه گذر از شرایط فعلی حمایت از کالاي داخلی توسط همه آحاد جامعه است. حوزه هاي اقتصادي باید
سعی کنند با حمایت هاي درست، استفاده از ظرفیت هاي داخلی و کنترل واردات چرخ هاي تولید را به حرکت درآورند و مردم نیز در

 
راستاي حمایت از تولید باید تولیدات داخلی را خریداري و حمایت کنند. 

پورسعید ضمن تاکید بر مشارکت بانک ها در تامین مالی شرکت هاي تولیدي گفت: بانک ها در سال هاي اخیر بسیاري از منابع خود
را به این امر اختصاص داده اند. ما نیز برنامه ریزي هاي خاصی را انجام و از مدیران منطقه اي خود خواسته ایم براساس خط مشی
هاي تنظیم شده نسبت به حمایت از شرکت هاي تولیدي استان هاي خود اقدام کنند که در این راستا اقدامات بسیاري انجام که

 
اخبار آن منتشر شده است. 

گفتنی است؛ عملکرد بانک زمین می تواند در توسعه صنعتی کشور، ثبات اقتصادي، نقدشوندگی سریع و آسان، کمک به سرمایه
گذاري و فعال نمودن بخش غیردولتی در امور صنعتی و کارآفرینی، جلوگیري از نوسانات درآمدهاي نفتی، پشتوانه اعتباري کشور در
عرصه هاي بین المللی و اقتصادي، موثر باشد. از دیگر اقدامات این بانک می توان به کاهش مطالبات غیرجاري طی سال هاي گذشته
و بر اساس گزارش بانک مرکزي اشاره کرد که از زمستان سال 97 تا پایان سال 1399 نسبت تسهیلات غیرجاري به کل تسهیلات
(ریالی و ارزي) از 10 درصد به 8٫5 درصد کاهش را نشان می دهد که این میزان براي بانک ایران زمین حدود 5٫2 درصد است.افق

تهران



نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان ایران را به سمت تمدن اسلامی رهنمون

کنند

منبع: ایسناشماره خبر:  44  |  تاریخ: 1400/10/14

عضو اندیشکده خانواده مرکز الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت گفت: شرط توفیق سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت این است
که نهادهاي حاکمیتی با یاري نخبگان و خواص جامعه وارد میدان شوند و ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب خارج

کنند و به سمت تمدن اسلامی رهنمون کنند.

به گزارش ایسنا، سیمین حسینیان به تبیین نگاه غرب به توسعه پرداخت و
گفت: در نیمه دوم قرن حاضر، هیچ مسئله اي به اندازه توسعه، ذهن
سیاستگذاران و دانشمندان جهان سوم را به خود مشغول نکرده است. توسعه،
مبین آرزوها و رؤیاهاي جوامع واپس مانده و فقیر است که می خواهند طلسم

 
عقب ماندگی را بشکنند و خود را از دور باطل فقر و جهل، رها سازند. 

استاد دانشگاه الزهرا افزود: توسعه از سوي دیگر منشأ بسیاري از ناکامی ها، سرخوردگی ها، از خود بیگانگی ها، بی ثباتی ها، وابستگی
ها، تضادها و دوگانگی هاي اجتماعی و فرهنگی در این کشورها بوده است. علت اصلی این مضرات، ناسازگاري الگوي وارداتی توسعه با

 
کشورهاي مقصد است. 

وي تجربه توسعه در ایران را شکسته خورده دانست و گفت: تجربه توسعه در ایران نشان می دهد نگاه صرفا تقلیدي به برنامه هاي
توسعه غربی، موفقیت آمیز نیست و اساساً الگوهاي پیشرفت غیر بومی نمی توانند کارآمد باشند. در کنار این، ظرفیت هاي مناسب
داخلی، درخواست هاي مکرر مردم براي حل مشکلات، وجود نیروهاي انسانی و سرمایه هاي اجتماعی کارآمد، پیشرفت هاي ایرانیان
در عرصه هاي مختلف، افزایش تعداد نخبگان و شرایط مناسب فرهنگی، زمینه را براي تدوین الگوي بومی پیشرفت در ایران را در دهه

 
پایانی قرن چهاردهم فراهم کرد. 

عضو اندیشکده خانواده مرکز الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت تاکید کرد: در پی ماموریت مقام معظم رهبري به مرکز الگوي اسلامی
ایرانی پیشرفت سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت در حال نهایی شدن است و امید می رود با تایید و ابلاغ رهبري انقلاب اسلامی از

 
ابتداي قرن پانزدهم هجري شمسی به مرحله اجرا گذاشته شود. 

حسینیان ادامه داد: اجراي اسناد و برنامه هاي کلان الزاماتی دارد که بدون توجه به آنها، همه تلاش هاي مرحله تدوین و طراحی بی
اثر خواهد ماند. الزامات و بایسته هاي پیشبرد اهداف متعالی نظام اسلامی و سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت چیست؟ به اعتقاد
بنده پنج الزام و ضرورت در این زمینه وجود دارد که عبارت است از : الزامات اجتماعی شامل تقویت مناسبات اجتماعی، روابط
خانوادگی و نهادهاي اجتماعی ایرانی اسلامی، الزامات سیاسی شامل ارتباط پویاي الگوي پیشرفت اقتصادي با نظام سیاسی، مشارکت
مردم در فعالیت ها و جایگاه و سطح مشارکت مردم در فعالیت هاي سیاسی، الزامات نهادي شامل طراحی نهادهاي تسهیل کننده
فعالیت هاي اقتصادي مانند دولت، بازار و قانون، الزامات اقتصادي شامل طراحی نظام انگیزشی فعالیت هاي اقتصادي از طریق تسهیل
فعالیت ها و تشویق کارآفرینی و الزامات علمی شامل طراحی نظام خلق و انتشار دانش، نوآوري و به کارگیري آن در عرصه فعالیت

 
هاي اقتصادي. 



استاد دانشگاه الزهرا تاکید کرد: براي تحقق سند الگو چاره اي نیست جز اینکه نگاه و دیدگاه مان را به طور کامل از غرب نئولیبرال
که در سراشیبی انحطاط قرار دارد منفک کنیم. شرط توفیق سند الگوي اسلامی ایرانی پیشرفت این است که نهادهاي حاکمیتی با
یاري نخبگان و خواص جامعه، با قدرت و شناختی بیش از کارشناسان غرب مدرن و تکنوکرات ها، وارد میدان شوند و یک بار براي

 
همیشه، ایران اسلامی را از زیر سایه سنگین غرب خارج کنند و به سمت تمدن اسلامی رهنمون شوند. 

وي تاکید کرد: براي اینکه لوکوموتیو الگوي پیشرفت به درستی به حرکت درآید باید متولیان و سازندگان از هیچ گونه کار و تلاشی

 
کوتاهی نکنند و بر همت خویش بیفزایند. 

انتهاي پیام



آغاز فعالیت 3 کانون دانشجویی در سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی

خراسان شمالی

منبع: ایسناشماره خبر:  45  |  تاریخ: 1400/10/14

معاون فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان شمالی از آغاز فعالیت سه کانون دانشجویی زیرمجموعه سازمان دانشجویان این نهاد
خبر داد.

الهام آزادزاده، در گفت وگو با ایسنا افرود: سه کانون
دانشجویی «مهرباران»، «گفت وگو، مناظره و کرسی هاي
آزاداندیشی» و «توانمندسازي و مهارت آموزي» از سوي
سازمان دانشجویان جهاددانشگاهی کشور مجوز فعالیت

 
گرفت. 

وي با بیان اینکه کانون هاي مذکور براساس نیاز روز
دانشجویان استان تأسیس شده است، ادامه داد: محور
برنامه ها و پیشبرد اهداف این کانون ها، دانشجویان

 
هستند. 

آزادزاده با تأکید بر اینکه تقویت مسئولیت اجتماعی در بین دانشجویان، توانمندسازي علمی، فرهنگی و اجرایی، مهارت آموزي و
آشناسازي دانشجویان با فضاي کسب و کار از اهداف برنامه هاي این کانون ها است، اضافه کرد: اجراي برنامه ها به صورت استانی و

 
ملی و استفاده از ظرفیت نخبگان، نهادها، دستگاه ها، موسسات و بخش خصوصی در دستور کار کانون هاي مذکور قرار دارد. 

معاون فرهنگی جهاددانشگاهی خراسان شمالی با اشاره به اینکه دانشجویان علاقه مند به فعالیت در این کانون ها می توانند از طریق
سایتhttp://isojd.ac.ir/fa نام نویسی نمایند، اظهار کرد: عضویت در سازمان دانشجویان امکان همکاري بین دانشجویان دانشگاه
هاي گوناگون در سطح استان و کشور را به صورت مشترك فراهم نموده و می توانند مجموعه فعالیت هاي فرهنگی و آموزشی را بر

 
اساس نیازها و امکانات برنامه ریزي و اجرا کنند. 

وي افزود: همچنین ظرفیت ها و ساختارهاي تخصصی جهاددانشگاهی در حوزه هاي فرهنگی، آموزشی، پژوهشی و اشتغال و
کارآفرینی از جمله خبرگزاري هاي ایسنا و ایکنا، مرکز افکارسنجی ایسپا، مرکز نوآوري و شتابدهی، مراکز آموزش تخصصی کوتاه

 
مدت، حوزه مشاغل خانگی و ... زمینه اي مناسب براي کمک به توانمندسازي دانشجویان در قالب این کانون ها است. 

وي گفت: سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی خراسان شمالی از سال 98 در استان تأسیس شد و تاکنون نیز برنامه هاي مختلفی با

 
همکاري دستگاه ها و دانشگاه هاي استان اجرا کرده است. 

سازمان دانشجویان جهاد دانشگاهی، تشکیلاتی است وابسته به معاونت فرهنگی جهاد دانشگاهی که به منظور ساماندهی مطلوب و
توسعه (ارتقا) مشارکت دانشجویان دانشگاه ها و مؤسسات آموزش عالی کشور در زمینه هاي اجتماعی، سیاسی، علمی، صنفی و فوق



برنامه و در جهت تحقق استراتژي برنامه اول توسعه جهاد دانشگاهی مبنی بر «تأکید بر تقویت فرهنگ و ارزش هاي اسلامی در جامعه

 
و به خصوص در نسل جوان و دانشجویان دانشگاه ها تأسیس گردیده است». 

سازمان دانشجویان به عنوان نهادي فراگیر و بین دانشگاهی با تاکید بر فعالیت هاي فرهنگی، اجتماعی و خدماتی در مناطق محروم،

 
به گسترش فعالیت هاي دانشجویی و تقویت فعالین دانشجویی می پردازد. 

انتهاي پیام



رئیس دانشگاه شهرکرد با حضور وزیر علوم معرفی شد

منبع: آخرین خبرشماره خبر:  46  |  تاریخ: 1400/10/14

 
رئیس دانشگاه شهرکرد با حضور وزیر علوم معرفی شد 

ایرنا/ یاسر پیرعلی عصر روز دوشنبه 13 دي ماه به عنوان
رییس دانشگاه شهرکرد با حضور وزیر علوم،تحقیقات و

 
فناوري و استاندار چهارمحال و بختیاري معرفی شد. 

رئیس جدید دانشگاه شهرکرد با اشاره به اینکه نیاز اصلی
چهارمحال و بختیاري در حال حاضر اشتغال است، گفت:
براي رفع این نیاز، ایده هاي اعضاي هیات علمی از مسیر

 
مراکز رشد و مهارت افزایی دنبال خواهد شد و نگاه فناوري، تولید و کارآفرینی نیز ادامه می یابد. 

یاسر پیرعلی در این آیین، پیشرفت هاي علمی این دانشگاه را مطلوب ارزیابی کرد و افزود: اداره کردن دانشگاه هدف مدیریتی نیست

 
بلکه آنچه مد نظر است ایجاد تحول در ارکان دانشگاهی است که لازمه آن را نیز ایثار تشکیل می دهد. 

وي با بیان اینکه میثاق با مجموعه دانشگاهی در مباحث مدیریتی بر عمل گرایی و کار اجرایی بنا گذاشته شده است، تصریح کرد:

 
ارتقاي جایگاه دانشگاه شهرکرد در کشور یک هدف اصلی است که باید با همکاري همه ارکان هاي دانشگاهی محقق شود. 

پیرعلی به تایید برنامه مدیریتی خود از سوي وزیر علوم، تحقیقات و فناوري نیز اشاره کرد و افزود: این برنامه با تجمع نظرات استادان

 
و اعضاي هیات علمی به زودي در پایگاه اینترنتی دانشگاه شهرکرد قرار خواهد گرفت تا بر مبناي آن، مطالبات مطرح و پیگیري شود. 
وي وجود تصفیه خانه در دانشگاه شهرکرد را به عنوان یکی از نیازها و ضرورت هاي این دانشگاه مطرح کرد و یادآور شد: با راه اندازي
این تصفیه خانه می توان علاوه بر تامین آب مورد نیاز فضاي سبز دانشگاه، براي ایجاد مزارع و باغ هاي مورد نیاز دانشجویان در

 
مباحث آموزشی نیز برنامه ریزي کرد. 

رئیس دانشگاه شهرکرد همچنین به اختصاص ساختمانی از دانشگاه شهرکرد به مرکز علمی کاربردي استانداري در دوران گذشته
اشاره کرد و افزود: یکی از مطالبات دانشگاه شهرکرد، بازگشت این ساختمان و استفاده از آن براي توسعه شرکت هاي دانش بنیان

 
است. 

وي با تاکید بر درآمدزایی تمامی املاك و مستغلات دانشگاهی اظهار داشت: دانشجویان نیز به دنبال فضا و امکانات مناسب در

 
دانشگاه ها هستند از این رو تلاش می شود با به روزرسانی اسناد دانشگاه موضوع درآمدزایی از املاك نیز محقق شود. 

 
دانشگاه ها براي رفع نیازهاي جامعه به ویژه مسائل مرتبط با اقتصاد وارد عمل شوند 

مسوول دفتر نهاد نمایندگی مقام معظم رهبري در دانشگاه هاي چهارمحال و بختیاري نیز در این برنامه در سخنانی با اشاره به
اهمیت علم و علم آموزي در دین مبین اسلام و برگزیده شدن بهترین بندگان براي این امر گفت: دانشگاه ها و مراکز علمی نیز آن

 
چنان با اهمیت هستند که دشمنان نظام جمهوري اسلامی براي آن ها برنامه ریزي می کنند. 

حجت الاسلام سعید صفی از دانشگاه ها به عنوان کانون هاي اقتدار اسلامی یاد کرد و افزود: اگر دانشگاه بتواند وظیفه خطیر خود را
به خوبی انجام دهد بی شک اقتدار نظام تامین خواهد شد. 



وي تصریح کرد: دانشگاه ها در این برهه از زمان وظیفه و مسئولیت سنگین تري را بر عهده دارند و لازم است براي رفع نیازهاي

 
جامعه به ویژه مسائل مرتبط با اقتصاد وارد عمل شوند و فاصله بین دانشگاه و صنعت را کاهش دهند. 

صفی با بیان اینکه اگر نسخه پیچی و ارائه راهکار در دانشگاه ها و توسط عالمان دانشگاهی انجام شود در جنگ اقتصادي نیز فائق
خواهیم آمد، یادآور شد: دستیابی به مرجعیت علمی نیز از دیگر موضوعات مهم در حوزه دانشگاهی است، همچنین دانشگاه ها باید

 
براي نقش آفرینی در تمدن نوین اسلامی نیز خود را مسوول بدانند. 

وي در ادامه به اهمیت استقلال دانشگاه ها اشاره کرد و گفت: دانشگاه باید در ابتدا بتواند مشکلات خود را حل کند تا در ادامه نیز

 
براي رفع مشکلات و مسائل استان قدم بردارد. 

صفی وحدت دانشگاه را یک استراتژي دانست و افزود: لازم است همه افراد در این برهه از زمان، براي حفظ وحدت در دانشگاه همت

 
کنند تا امورات به خوبی به پیش برود. 

 
سند تک برگی دانشگاه شهرکرد براي 250 هکتار صادر شده است 

رییس پیشین دانشگاه شهرکرد نیز در این برنامه با اشاره به تاریخچه ایجاد این دانشگاه و زحمات روساي قبلی و مسوولان استانی
براي توسعه این مرکز علمی در شهرکرد گفت: کسب جایگاه نخست با کیفیت ترین تحقیقات حوزه کشاورزي بین دانشگاه هاي کشور،
کسب عنوان پژوهشگر برجسته جوان کشور، قرار گرفتن در جمع مؤثرترین دانشگاه هاي مهندسی دنیا، حضور دانشگاه شهرکرد در
جمع پنج دانشگاه برتر کشور در تکمیل اکوسیستم کارآفرینی و قرار گرفتن در زمره مؤثرترین دانشگاه یک درصد برتر جهان از جمله

 
افتخارات علمی این دانشگاه به شمار می رود. 

سعید کریمی در ادامه با بیان اینکه سند تک برگی دانشگاه شهرکرد به وسعت 250 هکتار صادر و دریافت شده است، افزود: با
پیگیري هاي انجام شده، موافقت اصولی پردیس بروجن نیز که در سال 94 باطل اعلام شده بود بار دیگر به جریان افتاد و در حال

 
حاضر عملیات ساخت دانشکده هاي این پردیس با 75 درصد پیشرفت فیزیکی دنبال می شود. 

وي، ادامه اجراي عملیات عمرانی در پردیس فارسان به وسعت سه هزار و 200 مترمربع با استفاده از وام صندوق رفاه دانشجویان،
ایجاد بوستان مطالعه خواهران، ساخت سرانه هاي دانشجویی خیر ساز و احداث سالن هاي آمفی تئاتر را از دیگر اقدامات عمرانی انجام

 
شده در دانشگاه شهرکرد در سال هاي اخیر بیان کرد. 

مراسم تکریم و معارفه روساي دانشگاه شهرکرد با حضور محمدعلی زلفی گل وزیر علوم، تحقیقات و فناوري و استاندار چهارمحال و

 
بختیاري و جمعی از مسوولان استانی در سالن اجتماعات شهید آوینی این دانشگاه برگزار شد. 

 
آخرین خبر چهارمحال و بختیاري در اینستاگرام : 

https://instagram.com/Shahrekordtoday



اعتبارات اشتغال کمیته امداد استان مرکزي دو برابر شد

منبع: دیار آفتابشماره خبر:  47  |  تاریخ: 1400/10/14

مؤمنی گفت: امسال میزان اعتبارات اشتغال نسبت به سال گذشته دو برابر یعنی 245 میلیارد تومان شده که براي پرداخت
آن نیازمند همکاري بانک ها هستیم.

به گزارش دیار آفتاب؛ مجید مؤمنی مدیرکل کمیته امداد
استان مرکزي در دیدار با معاون اقتصادي استانداري
مرکزي گفت: با لطف خداوند در خصوص بند د تبصره 16

اقدامات خیلی خوبی در استان مرکزي انجام شده است و بیشتر اعتبارات جذب و براي 10 هزار نفر به صورت مستقیم و غیر مستقیم

 
اشتغال ایجاد شده است . 

مؤمنی با اشاره به اینکه ده درصد جمعیت استان مرکزي یعنی 46 هزار خانوار با جمعیت 85 هزار نفر تحت پوشش کمیته امداد

 
هستند اظهار کرد: خدمات کمیته امداد براي خانواده هاي تحت حمایت در راستاي توانمندسازي است. 

وي ادامه داد: امسال میزان اعتبارات اشتغال نسبت به سال گذشته دو برابر یعنی 245 میلیارد تومان شده که براي پرداخت آن

 
نیازمند همکاري بانک ها هستیم. 

مدیرکل کمیته امداد استان مرکزي گفت: در حال حاضر 1808 مسکن مددجویی در دست ساخت است که از این تعداد 201 مورد

 
تحویل مددجویان شده است و 487 واحد نیز تا پایان سال جاري تکمیل و تحویل خواهد شد. 

حسن میرزاخانی، معاون اقتصادي استانداري مرکزي گفت: کار امدادگران کمیته امداد داراي باقیات صالحات و اجر دنیوي و اخروي

 
است پیگیري هاي لازم براي پرداخت تسهیلات و همکاري بانک ها با کمیته امداد در پرداخت تسهیلات اشتغال انجام می شود. 

انتهاي پیام/



مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی ساماندهی می شوند

منبع: پایگاه دولتشماره خبر:  48  |  تاریخ: 1400/10/14

در جلسه اي با حضور معاون اول رییس جمهور مشکلات مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی در جهت رفع موانع
تولید و افزایش اشتغال مورد بررسی قرار گرفت....

در جلسه اي با حضور معاون اول رییس جمهور مشکلات مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی در جهت رفع موانع تولید و

 
افزایش اشتغال مورد بررسی قرار گرفت. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی دولت، به دنبال بازدید چند روز قبل دکتر محمد مخبر از تعدادي واحدهاي تولیدي و صنعتی در
شهرك صنعتی زواره اي، جلسه اي با حضور معاون اجرایی رییس جمهور، وزراي جهاد کشاورزي و صمت، رئیس سازمان حفاظت
محیط زیست و استاندار تهران تشکیل و در آن تصمیمات لازم براي ساماندهی مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی اتخاذ

 
شد. 

معاون اول رییس جمهور در این جلسه رفع مشکلات این بخش براي افزایش تولید و اشتغال را ضروري دانست و از همه مدیران
مربوطه خواست تا با رعایت همه ضوابط زیست محیطی و استفاده از تکنولوژي هاي روز راه حل هاي مناسب را براي رفع این

 
مشکلات ارائه دهند. 

در پایان این جلسه مقرر شد تا با محوریت معاون اجرائی رئیس جمهور و حضور وزراي صمت و جهادکشاورزي، رئیس سازمان حفاظت
محیط زیست، استاندار تهران و معاون عمرانی وزیر کشور ظرف دو هفته آینده آیین نامه اي براي رفع و ساماندهی مشکلات این بخش

جهت بررسی و ارائه در هیات دولت آماده شود.



منابع انسانی متخصص و دانش آموزان مهم ترین و بزرگ ترین سرمایه آموزش

و پرورش

منبع: پاناشماره خبر:  49  |  تاریخ: 1400/10/14

تهران (پانا) -معاون پژوهش، برنامه ریزي و توسعه منابع آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران در نشست بررسی
پتانسیل هاي اقتصادي و کارآفرینی سند تحول بنیادین، منابع انسانی متخصص و دانش آموزان را مهم ترین و بزرگ ترین

سرمایه آموزش و پرورش دانست.

تهران (پانا) -معاون پژوهش، برنامه ریزي و توسعه منابع
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران در نشست
بررسی پتانسیل هاي اقتصادي و کارآفرینی سند تحول
بنیادین، منابع انسانی متخصص و دانش آموزان را مهم

 
ترین و بزرگ ترین سرمایه آموزش و پرورش دانست. 

به گزارش اداره اطلاع رسانی و روابط عمومی اداره کل
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران، در این نشست، یوسف بهارلو معاون پژوهش، برنامه ریزي و وتوسعه منابع اداره کل
آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران با ارائه گزارشی از پروژه هاي انجام شده ضمن تبیین راهکارهاي سند تحول در حوزه

 
هاي اقتصادي و کارآفرینی به تشریح برنامه هاي حوزه معاونت خود پرداخت. 

وي با برشمردن پتانسیل هاي مختلف در بخش هاي گوناگون آموزش و پرورش به منظور سرمایه گذاري هاي اقتصادي، منابع انسانی

 
متخصص و دانش آموزان را مهم ترین و بزرگترین سرمایه آموزش و پرورش نامید. 

در ادامه نشست متخصصان و صاحب نظران اقتصادي آموزش و پرورش حاضر در جلسه به بررسی و تحلیل برنامه ها پرداختند و
شرکت کنندگان آمادگی خود با براي همکاري و مشارکت در پیشبرد برنامه هاي معاونت پژوهش، برنامه ریزي و توسعه منابع اداره

 
کل آموزش و پرورش شهرستان هاي استان تهران را اعلام کردند. 

برنامه هاي اقتصادي و کارآفرینی یوسف بهارلو



بسیاري از مشکلات مردم با گفت وگوي مستقیم و پیگیري ساده قابل حل است

منبع: ایرناشماره خبر:  50  |  تاریخ: 1400/10/14

گرگان - ایرنا - استاندار گلستان با تاکید بر ضرورت شنیدن بدون واسطه صداي مردم از سوي مسوولان گفت: بسیاري از
مشکلات شهروندان با گفت وگوي مستقیم در دیدارهاي چهره به چهره و با پیگیري ساده قابل حل است.

گرگان - ایرنا - استاندار گلستان با تاکید بر ضرورت
شنیدن بدون واسطه صداي مردم از سوي مسوولان گفت:
بسیاري از مشکلات شهروندان با گفت وگوي مستقیم در
دیدارهاي چهره به چهره و با پیگیري ساده قابل حل است.

علی محمد زنگانه روز سه شنبه در گفت و گو با خبرنگار
ایرنا اظهار داشت: شنیدن سخنان و مشکلات مردم و
حضور در بین آنان از جمله توصیه هاي رییس جمهور
است که آن را به مدیران گوشزد کرده و خواستار انجام

 
همیشگی آن هستند. 

وي بیان کرد: در میان تقاضاهاي مردم ممکن است مشکلات غیرقابل حلی وجود داشته باشد که باید با زبان خوش و قابل درك دلیل

 
آن را براي مردم تشریح کرد. 

استاندار گلستان خاطرنشان کرد: وقتی مردم از وجود موانع قانونی بر سر راه حل مشکلات خود مطلع شده و مسئولان را براي

 
رسیدگی به امورات جدي و مصمم می بینند احساس رضایت خواهند کرد. 

زنگانه اضافه کرد: مدیران استانی و شهرستانی نیز باید براساس بخشنامه ابلاغ شده، روزهاي سه شنبه هر هفته ملاقات مردمی داشته

 
باشند و این کار در ارزشیابی عملکرد آنها تاثیر بسزایی خواهد داشت. 

وي تاکید کرد: مدیران به مساله دیدارهاي مردمی توجه ویژه داشته باشند و این روز را یک روز کاري مهم تلقی کنند و ضمن گشودن

 
در اتاق هاي خود به روي مردم، به سخنان آنان گوش داده و براي حل مشکلات آنان تلاش کنند. 

زنگانه یادآور شد: در دیدار مردمی و تماس تلفنی امروز مردم در سامد، تبدیل وضعیت اشتغال ایثارگران و فرزندان آنها، مشکلات

 
معیشتی و رسیدگی به مشکلات مسکن مهر شامل بیشترین تقاضا بود که تلاش کردیم بخش زیادي از آنها را برطرف کنیم. 

شبکه الکترونیکی ارتباط مردم و دولت (سامد) سامانه اي است که مردم از طریق آن و بدون واسطه با شماره گیري تلفن 111،
مشکلات و خواسته هاي خود را با مسئولان و مدیران دستگاه هاي اجرایی در میان گذاشته و از طریق دریافت کد رهگیري نتیجه

مطالبات خود را پیگیري می کنند. 



شوراي عالی اداري کشور در سال 92 با پیشنهاد مشترك نهاد ریاست جمهوري و معاونت توسعه مدیریت و سرمایه انسانی رییس

 
جمهور، به استناد ماده 115 قانون مدیریت خدمات کشوري، "نظامنامه مدیریت ارتباطات مردمی در بستر سامد" را تصویب کرد. 

 
برچسب ها 

 
- وزارت کشور 

 
- گرگان 

 
- علی محمد زنگانه 

- گلستان



جعفري: ایمیدرو با مشارکت بخش خصوصی بدنبال توسعه چابهار است

منبع: دانشجوشماره خبر:  51  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، «وجیه االله جعفري» در جلسه پایش طرح فولاد چابهار با بیان این مطلب افزود:
ایمیدرو با تمرکز بر سیاست توسعه مناطق کم برخوردار، با همکاري شرکت هاي بزرگ بخش معدن و صنایع معدنی، طرح

احداث فولاد را در چابهار اجرا می کند. رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: منطقه سیستان و ...

به گزارش گروه اقتصادي خبرگزاري دانشجو، «وجیه االله
جعفري» در جلسه پایش طرح فولاد چابهار با بیان این
مطلب افزود: ایمیدرو با تمرکز بر سیاست توسعه مناطق
کم برخوردار، با همکاري شرکت هاي بزرگ بخش معدن و
صنایع معدنی، طرح احداث فولاد را در چابهار اجرا می

 
کند. 

رئیس هیات عامل ایمیدرو گفت: منطقه سیستان و
بلوچستان ظرفیت هاي معدنی قابل توجهی دارد و ایمیدرو
با اکتشافات انجام شده تاکنون به ذخایر بسیار مطلوبی در

 
حوزه مس دست یافته و امیدواریم در حوزه سنگ آهن نیز به معادن مناسبی دست یابیم. 

وي تصریح کرد: ما به عنوان دست اندرکاران بخش هاي دولتی و خصوصی نسبت به توسعه منطقه کم برخوردار سیستان و بلوچستان
مسوول هستیم و بدون شک، تصمیم هاي کنونی ما در اجراي طرح هاي سرمایه گذاري در این منطقه، افزایش امنیت و رفاه را علاوه

 
بر مردم منطقه، براي کل کشور نیز به همراه دارد. 

 
ایجاد اشتغال 10 هزار نفر با اجراي طرح فولاد چابهار 

«مرتضی هاشم پور»، مجري طرح احداث فولاد چابهار نیز در این جلسه گفت: طرح یاد شده در سه فاز (فاز نخست تا 1405، فاز دوم
تا 1409 و فاز سوم تا 1412) اجرا و در آن واحد هاي گندله، کنسانتره، ذوب، محصولات فولادي، یوتیلیتی ها و زیرساختی ساخته

 
می شود. 

 
وي ادامه داد: با اجراي کامل این طرح، براي 10 هزار نفر از مردم منطقه اشتغال ایجاد خواهد شد. 

هاشم پور با اشاره به اقدامات انجام شده در این طرح، تصریح کرد: تاکنون اقداماتی همچون دریافت افزایش سرمایه شرکت، مجوز
زیست محیطی، تضمین خرید آب، تحویل موقت زمین به مساحت 2 هزار و 320 هکتار در منطقه «کجو» انجام شده و همچنین

 
موافقت نامه هاي مورد نیاز دیگر براي احداث طرح نیز دریافت شده است. 

وي افزود: انتخاب مشاور براي انجام خدمات جنبی (نقشه برداري و ژئوتکنیک)، انجام تشریفات مناقصه انتخاب مشاور تخصصی براي
احداث گندله سازي و نیروگاه 500 مگاواتی، بخشی دیگر از اقدامات انجام شده در طرح مذکور است.





مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی ساماندهی می شوند

منبع: ایلناشماره خبر:  52  |  تاریخ: 1400/10/14

در جلسه اي با حضور معاون اول رییس جمهور مشکلات مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی در جهت رفع موانع
تولید و افزایش اشتغال مورد بررسی قرار گرفت.

در جلسه اي با حضور معاون اول رییس جمهور مشکلات
مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی در جهت

 
رفع موانع تولید و افزایش اشتغال مورد بررسی قرار گرفت. 

به گزارش ایلنا، به دنبال بازدید چند روز قبل محمد مخبر
از تعدادي واحدهاي تولیدي و صنعتی در شهرك صنعتی
زواره اي، جلسه اي با حضور معاون اجرایی رییس جمهور،
وزراي جهاد کشاورزي و صمت، رئیس سازمان حفاظت
محیط زیست و استاندار تهران تشکیل و در آن تصمیمات

 
لازم براي ساماندهی مجتمع هاي صنفی و صنعتی بخش غیردولتی اتخاذ شد. 

معاون اول رییس جمهور در این جلسه رفع مشکلات این بخش براي افزایش تولید و اشتغال را ضروري دانست و از همه مدیران
مربوطه خواست تا با رعایت همه ضوابط زیست محیطی و استفاده از تکنولوژي هاي روز راه حل هاي مناسب را براي رفع این

 
مشکلات ارائه دهند. 

در پایان این جلسه مقرر شد تا با محوریت معاون اجرائی رئیس جمهور و حضور وزراي صمت و جهادکشاورزي، رئیس سازمان حفاظت
محیط زیست، استاندار تهران و معاون عمرانی وزیر کشور ظرف دو هفته آینده آیین نامه اي براي رفع و ساماندهی مشکلات این بخش

 
جهت بررسی و ارائه در هیات دولت آماده شود. 

انتهاي پیام/



ضرورت نظارت بر توسعه معدن طلاي قروه/8 هکتار از اراضی ملی در

کردستان رفع تصرف شد

منبع: خبرگزاري فارسشماره خبر:  53  |  تاریخ: 1400/10/14

به گزارش خبرگزاري فارس از سنندج،حجت الاسلام
سیدحسین حسینی رئیس کل دادگستري استان کردستان
در سومین جلسه شوراي حفاظت از اراضی ملی و منابع
طبیعی استان کردستان در سال جاري که ظهر امروز در
سالن اجتماعات مجتمع قضایی شهید قدوسی سنندج
برگزار شد، ضمن تسلیت شهادت حضرت فاطمه (س) و
دومین سالگرد شهادت حاج قاسم سلیمانی ، اظهار کرد: از
فلسفه هاي تشکیل شوراي حفظ اراضی ملی و منابع

طبیعی که بیت المال محسوب می شود، حفظ اموال ملی براي نسلهاي آینده و دفاع از حقوق عامه است که این موضوع در قانون 

 
براي قوه قضاییه تعریف شده است. 

رئیس کل دادگستري استان کردستان در خصوص معدن طلاي شهرستان قروه بیان داشت: این معدن ارزشمند یک سرمایه ملی و

 
استانی محسوب می شود و در بررسی طرح توسعه این معدن همه ادارات عضو شوراي حفاظت از اراضی ملی باید دخیل باشند. 

حجت الاسلام حسینی افزود: نظر به تقاضاي شرکت سرمایه گذار مبنی بر توسعه معدن لازم است این موضوع در دو بخش مورد
بررسی دقیق قرار گیرد که بخش اول شامل بررسی عملکرد سرمایه گذار در طول سالهاي گذشته و احراز صلاحیت این شرکت براي
اقدامات جدید در قالب طرح توسعه و بخش دوم بررسی کارشناسی طرح توسعه از این جهت که ضمن داشتن توجیه فنی و

 
کارشناسی، تبعات منفی براي منطقه و استان از حیث مسائل زیست محیطی منابع آب و سایر مسائل فنی بهمراه نداشته باشد. 

وي اضافه کرد : لازم است این دو موضوع ظرف حداکثر 20 روز در قرارگاه حقوقی و فنی ذیل شورا با اخذ نظرات همه دستگاههاي
ذیربط مورد بررسی قرار گرفته و سپس بلافاصله نتیجه در جلسه شوراي حفظ حقوق بیت المال استان جهت اتخاذ تصمیم نهایی

 
مطرح شود. 

رئیس کل دادگستري استان کردستان در بخش دیگري از سخنان خود به قلع و قمع هاي صورت گرفته در استان از ابتداي سال
جاري تاکنون اشاره کرد و اظهار داشت : خوشبختانه با اقدامات مناسب شوراي حفاظت از اراضی ملی و منابع طبیعی استان کردستان
در این مدت 142 مورد ساخت و ساز غیرمجاز به مساحت بیش از 8 هکتار رفع تصرف گردید که ارزش تقریبی این موارد بیش از 79

 
میلیارد تومان است. 

رئیس شوراي حفظ حقوق بیت المال در پایان ورود دستگاه قضایی با مسایل مختلف را ناشی از دستورات ریاست معظم قوه قضاییه
عنوان کرد و اظهار داشت: دغدغه مندي دستگاه قضایی براي مسایل مختلف در جامعه و همچنین برخورد با کم کاري و یا سوء

 
استفاده در امور مختلف از دیگر دلایل ورود دستگاه قضایی به مسایل در جامعه است. 

اسماعیل زارعی کوشا استاندار کردستان هم در این جلسه اظهار کرد: به نظر می رسد خروجی این شورا باید منجر به سرمایه گذاري،
توسعه، تحول و اشتغال در کردستان باشد و سرمایه گذاران در این استان با احساس امنیت کافی اقدامات قانونمند خود را انجام دهند

 
و لکن از تضییع حقوق عامه و بیت المال به هر نحوي جلوگیري شود. 



استاندار کردستان افزود: اقدامات دستگاه هاي مختلف اجرایی همزمان باید در راستاي حفظ حقوق بیت المال و توسعه استان باشد و

 
همچنین استانداري دستگاه قضایی را به عنوان پشتوانه توسعه خود می داند. 

زارعی کوشا افزود: موضوعات اختلافی مابین دستگاه هاي اجرایی نباید به دستگاه قضا کشیده شود و در چارچوب استانداري حل و

 
فصل شودد تا بار سنگینی به دوش دستگاه قضا اضافه نشود. 

انتهاي پیام/2330/71



حضور جناب آقاي رامین اسدي در شهرستان اردستان

حضور جناب آقاي رامین اسدي در شهرستان اردستان

منبع: صندوق کارآفرینی امیدشماره خبر:  54  |  تاریخ: 1400/10/14

حضور جناب آقاي رامین اسدي مدیر کل محترم توسعه کسب و کار و تامین مالی معاونت توسعه اشتغال وزارت تعاون ، کار و رفاه
اجتماعی در جلسه سرمایه گذاري و رفع موانع تولید شهرستان اردستان استان اصفهان و دیدار با کارآفرینان منطقه



قدردانی رئیس دستگاه قضا از اقدامات نظارتی دیوان محاسبات

منبع: شبکه خبرشماره خبر:  55  |  تاریخ: 1400/10/14

رئیس دستگاه قضا با اشاره به مسئولیت خطیر نظارتی دیوان محاسبات گفت: اعمال نظارت مطلوب بر هزینه کرد بودجه
سالانه، نقشی کلیدي در اداره کشور و حکمرانی مطلوب و به تبع آن ارتقاي همه جانبه امور دارد.

رئیس دستگاه قضا با اشاره به مسئولیت خطیر نظارتی دیوان محاسبات گفت: اعمال نظارت مطلوب بر هزینه کرد بودجه سالانه،

 
نقشی کلیدي در اداره کشور و حکمرانی مطلوب و به تبع آن ارتقاي همه جانبه امور دارد. 

به گزارش پایگاه اطلاع رسانی شبکه خبر، حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي رئیس دستگاه قضا با حضور در جلسه هیئت
عمومی دیوان محاسبات با اشاره به مسئولیت خطیر نظارتی دیوان محاسبات اظهار کرد: اعمال نظارت مطلوب بر هزینه کرد بودجه

 
سالانه، نقشی کلیدي در اداره کشور و حکمرانی مطلوب و به تبع آن ارتقاي همه جانبه امور دارد. 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در ادامه از اقدامات نظارتی دیوان محاسبات کشور در راستاي رسیدگی و حسابرسی به
فرآیند هاي مالی وزارتخانه ها، شرکت هاي دولتی و سایر دستگاه ها که به نحوي از انحا از بودجه کل کشور استفاده می کنند و
مراقبت دارند تا هیچ هزینه اي از اعتبارات مصوب تجاوز نکند، تقدیر کرد و برنامه هاي دیوان محسابات را جهت تقویت امر نظارت بر

 
جریان هاي مالی، قابل توجه و مهم دانست. 

وي گفت: قانون خوب، بودجه ریزي دقیق و نظارت مکفی را می توان به عنوان سه ضلعی قلمداد نمود که نقش کلیدي در حکمرانی

 
مطلوب کشور را ایفا می کنند، از این رو نقش دیوان محاسبات در حکم بازوي نظارتی قوه مقننه بسیار اثرگذار و تعیین کننده است. 

رییس دستگاه قضا افزود: ابتکار دیوان محاسبات در دعوت از وزراي جدیدالورود و نامه نگاري با وزارتخانه ها به منظور تشریح ترك
فعل ها، نقاط فسادخیز و ضعف ها و قوت هاي دستگاه هاي اجرایی، و ارایه زودهنگام گزارش تفریغ بودجه، پسندیده است و باید آن

 
را به فال نیک گرفت. 

رئیس قوه قضاییه با بیان اینکه فقدان سازوکار هاي نظارتی در امور و شئون مختلف، سبب انحراف انسان ها و جوامع می شود، گفت:
در نگاه دینی براي انتخاب فرد جهت پذیرش مسئولیت، شرایطی وجود دارد و طبق این نگرش، لازمه تصدي برخی مناصب، وجود
ویژگی و شاخصه «عدالت» است؛ فرد عادل از گناه و جرم اجتناب می کند بنابراین در وجود او، سازوکار نظارتی به عنوان ودیعه اي

 
الهی تعبیه شده است. 

رئیس دستگاه قضا در ادامه تقویت تشریک مساعی میان دستگاه ها و نهاد هاي نظارتی را مقوله اي بسیار مهم دانست و گفت:
ضرورت دارد مسئولان دیوان محاسبات با سایر دستگاه ها و نهاد هاي نظارتی از جمله بخش هاي زیرمجموعه قوه قضاییه نظیر دیوان
عدالت اداري، سازمان بازرسی کل کشور، مرکز آمار و فناوري اطلاعات قوه قضاییه و دادگستري کل استان تهران، جلسات و نشست
هایی مستمر برگزار کرده و با تشکیل کارگروه هایی نسبت به بهره گیري از ظرفیت هاي یکدیگر اقدام و از این طریق در امر تقویت و

 
توسعه نظارت هم افزایی ایجاد کنند. 



حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در ادامه بر ضرورت تقویت «شوراي هماهنگی دستگاه هاي نظارتی» و تعیین سازوکار هاي
اجرایی بیشتر براي این شورا تاکید کرد و گفت: تقویت شوراي هماهنگی دستگاه هاي نظارتی حائز اثرات مثبت زیادي است که از
جمله آن ها می توان به پرهیز از موازي کاري در امر نظارت ها، جلوگیري از اتلاف منابع نظارتی و انسداد مَفر هاي گریز متخلفان با

 
استناد به گزارش هاي بعضا متفاوت نهاد هاي نظارتی اشاره کرد. 

رئیس عدلیه در ادامه با طرح چند سوال اساسی، موضوعات و مقوله هاي مهمی را در حوزه مسئولیت و کارکرد اصلی دستگاه هاي
نظارتی و دیوان محاسبات ناظر بر صیانت از بیت المال تبیین و تشریح کرد. رییس عدلیه البته متذکر شد که طرح این سوالات بدین
معنی نیست که دیوان محاسبات در این راستا تکالیف قانونی را انجام نداده است یا پاسخی براي این سوالات ندارد، اما قصد دارد با

 
طرح چند پرسش بر برخی موارد مهم تاکید کند. 

رییس قوه قضاییه در همین راستا گفت: آیا دیوان محاسبات تاکنون تعریف روشن و شفاف و داراي مصادیقی از بیت المال براي عرضه

 
به افکار عمومی و رسانه ها ارائه کرده است؟ 

رئیس قوه قضاییه همچنین این سوال را از مسئولان دیوان محاسبات مطرح کرد که آیا تا کنون شاخصی علمی براي سنجش میزان و
وضعیت پاسداري و صیانت از بیت المال از سوي دیوان ارائه شده است؟ «آیا هدررفت منابع بودجه اي تخصیص یافته به پروژه هاي
نیمه تمام، در زمره مصادیق بیت المال محسوب می شود»؛ این پرسش دیگري بود که رئیس قوه قضاییه در این نشست از مسئولان
دیوان محاسبات مطرح کرد و گفت: به طور قطع باید به میزان توان و استطاعت مالی، پروژه هاي عمرانی در بودجه هاي سنواتی

 
تعریف شوند تا با انباشت پروژه هاي نیمه تمام و به تبع آن هدررفت منابع بودجه اي مواجه نشویم. 

سوال دیگري که حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در این نشست از مسئولان دیوان محاسبات پرسید ناظر بر لحاظ یا عدم

 
لحاظ عملکرد و تراز مالی شرکت هاي دولتی براي تخصیص بودجه هاي سالیانه بود. 

رئیس دستگاه قضا بر همین اساس گفت: چنانچه شرکت هاي دولتی در زمان بررسی و تصویب بودجه سالیانه، عملکرد و تراز مالی
خود را ارائه ندهند و نسبت به وضعیت مالی شرکت هاي مزبور شناختی وجود نداشته باشد، آیا این حق وجود دارد که مجددا به آن

 
ها بودجه اختصاص یابد و با فرض وقوع این امر، آیا هدررفت بیت المال رخ نداده است؟ 

رئیس عدلیه در ادامه این سوال را از مسئولان دیوان محاسبات مطرح کرد که چنانچه موارد فوق الذکر را در زمره مصادیق بیت المال
محسوب می کنید آیا براي پیگیري آن ها سازوکار هایی تعبیه کرده اید و آیا شاخصی دارید که بر مبناي آن میزان کاهشی یا

 
افزایشی بودن انحرافات از بودجه را سنجش کنید؟ 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي خطاب به اعضاي هیئت عمومی دیوان محاسبات افزود: در صورتی که به واسطه اقدامات
دستگاه هاي نظارتی، میزان انحراف از بودجه و تخلف در هزینه کرد اعتبارات مصوب کاهش یافته باشد، می توانیم بگوییم دستگاه
هاي نظارتی و به ویژه دیوان محاسبات عملکرد مثبتی داشته اند؛ اما اگر عکس این قضیه صادق باشد باید آسیب شناسی جدي

 
پیرامون سازوکار هاي اعمال شده توسط دستگاه هاي نظارتی صورت گیرد. 

رئیس دستگاه قضا همچنین به موضوع پرونده هاي ارجاعی از ناحیه دستگاه هاي نظارتی از جمله دیوان محاسبات و سازمان بازرسی
به مراجع قضایی اشاره کرد و گفت: چنانچه میزان پذیرفته نشدن پرونده هاي ارجاعی از ناحیه دستگاه هاي نظارتی به قوه قضاییه،
بالغ بر یک سوم تعداد پرونده ها یا بیشتر باشد باید آسیب شناسی ویژه اي صورت گیرد تا خلأ و اشکال موجود شناسایی و مرتفع

 
شود. 



در این جلسه در حضور رئیس قوه قضاییه، خلاصه اي از مجموعه گزارش هاي ارائه شده از سوي دیوان محاسبات به مجلس شوراي
اسلامی شامل نکات مهم تفریغ بودجه سال هاي 97 تا 99، واگذاري شرکت هاي دولتی، روند پایه پولی و رشد نقدینگی و همچنین

 
وضعیت صندوق توسعه ملی قرائت شد. 

رئیس قوه قضاییه پس از ارائه گزارش عضو هیئت عمومی دیوان محاسبات در خصوص واگذاري شرکت هاي دولتی، این سوال مهم را
طرح کرد که آیا دیوان محاسبات به موضوع وکالتی که توسط دستگاه هاي دولتی از اشخاص حقیقی دریافت کننده شرکت هاي
دولتی اخذ می شود تا نسبت به فروش این شرکت هاي واگذار شده در صورت عدم انجام تعهدات از سوي خریدار اقدام کنند، ورود

 
کرده است یا خیر؟ و اصولا تفسیر دیوان محاسبات از قانونی یا غیر قانونی بودن این اقدام چیست؟ 

حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در همین زمینه به مسئولان دیوان محاسبات توصیه کرد چنانچه موضوع فوق الذکر به
صورت مستقیم یا غیرمستقیم جزو وظایف شان است، به آن ورود کنند چراکه با توجه به تصمیمات اخیر ناظر بر فروش اموال مازاد
دولتی، موضوع وکالت اخذ شده از اشخاص حقیقی، در آینده مصادیق بیشتري پیدا می کند و در شرایطی می تواند موجب آسیب

 
هایی هم شود. 

مهرداد بذرپاش رئیس دیوان محاسبات در این جلسه به ارایه برخی گزارش ها و اقدامات ابتکاري دیوان طی دوره مدیریت خود

 
پرداخت و در پایان، چند درخواست و پیشنهاد را مطرح کرد. 

وي ضمن برشمردن اقدامات تحولی دیوان محاسبات در ارایه گزارش تفریغ بودجه سال 1399، چهار ماه پیش از موعد مقرر قانونی، و
نظارت بر عملکرد مالی سال جاري دستگاه هاي اجرایی در مقاطع زمانی 2 ماهه، از سامانه ارتباطات مردمی 198 به عنوان یکی از
جدیدترین ابتکارات دیوان محاسبات در حوزه مردمی سازي نظارت، نام برد و اظهار کرد: از زمان راه اندازي این سامانه در مردادماه
سال جاري تاکنون حدود 50 هزار تماس تلفنی از سراسر کشور توسط کارشناسان دیوان دریافت شده است که شهرداري ها، دهیاري

 
ها و دستگاه هاي نظیر آن بیشترین حجم شکایات را به خود اختصاص داده اند. 

بذرپاش افزود: پالایش پیام هاي مردمی دریافتی نشان می دهد که موضوع ترك فعل مسئولان، بیشترین فراوانی را داشته اند که براي

 
رفع این معضل، لازم است تا دستگاه هاي نظارتی چاره اندیشی فوري داشته باشند. 

رئیس دیوان محاسبات در بخش دیگري از سخنانش، ضمن یادآوري سند تعامل دیوان محاسبات کشور با سازمان بازرسی کل کشور
که در راستاي تحقق فرمان 8 ماده اي رهبر معظم انقلاب اسلامی در مبارزه با مفاسد اقتصادي منعقد شده بود، بازنگري و به

 
روزرسانی در این سند جهت هم افزایی بهتر و بیشتر در مواجهه با مفاسد مالی را خواستارشد. 

وي در ادامه افزود: براساس سیاست پیشگیرانه در دیوان محاسبات از همان روز هاي ابتدایی آغاز به کار وزراي دولت سیزدهم، ضمن
نامه نگاري با وزیران جدید، احکام قانونی مغفول مانده و نقاط آسیب زاي هر وزارتخانه را گوشزد کردیم و در ادامه، در راستاي نقشه
راه شوراي هماهنگی دستگاه هاي نظارتی که مسئولیت کارگروه اقتصاد زیربنایی بر عهده دیوان محاسبات قرار داده شده است،

 
تاکنون 3 نشست تخصصی با وزراي نفت، جهاد کشاورزي و صمت برگزار کرده ایم و در آینده نیز این روند را ادامه خواهیم داد. 

 
مهرداد بذرپاش با اشاره به موضوعات مهم در دستور کار دیوان محاسبات، از برخی سرفصل هاي این موضوعات به شرح زیر نام برد: 

 
- نحوه بهره برداري از سند آمایش سرزمین در خصوص توزیع اعتبارات، تصمیم گیري ها و سایر موارد 

 
- بررسی فرایند صدور مجوز کسب و کار موضوع قانون بهبود مستمر محیط کسب و کار با هدف شناسایی موانع و محذورات 

 
- بررسی نحوه اشتغال زایی پایدار و اختصاص یارانه به حمایت از اشتغال مولد 

 
- بررسی فرایند تامین و توزیع کالا هاي اساسی و عوامل اخلال در بازار 

 
- رسیدگی به سامانه بازارگاه و نحوه توزیع نهاده هاي دامی 



 
- بررسی اضافه برداشت آب از منابع زیرزمینی 

 
- بررسی و رسیدگی به واگذاري حریم و بستر رودخانه ها 

 
- آسیب شناسی اقدامات صورت گرفته در مدیریت بحران برق در بخش هاي تولید، انتقال و توزیع 

 
- بررسی عملکرد طرح هاي آب رسانی روستایی و شهري در مواجهه با بحران آب شرب 

 
- بررسی موانع و چالش هاي موجود در فرایند اکتشافات معدنی کشور 

 
- پایش نظام بودجه ریزي مبتنی بر عملکرد 

 
- بررسی شیوه و تعیین قیمت تمام شده 

 
- بررسی اثربخشی اقدامات انجام شده در خصوص بیابان زدایی 

 
- بررسی طرح هاي مربوطبه مهار و تنظیم آب هاي مرزي کشور و شبکه هاي اصلی متناظر 

 
- بررسی عملکرد سامانه هاي الکترونیکی دولت 

 
- بررسی نحوه واگذاري اراضی به اشخاص حقیقی و حقوقی 

استفاده بهینه از ظرفیت کارشناسی دیوان محاسبات در خصوص شکایات داراي بار مالی مرتبط با اشخاص حقیقی و حقوقی علیه
دستگاه هاي اجرایی به منظور حفظ و حراست از بیت المال، اتخاذ تمهیدات ویژه به منظور تسریع در رسیدگی به شکایات و
درخواست هاي دیوان محاسبات درخصوص مصوبات، دستورالعمل ها و بخشنامه هاي غیرقانونی دولت و دستگاه هاي اجرایی از دیگر

 
نکات مطرح شده در این جلسه، توسط رئیس کل دیوان محاسبات کشور بود. 

مهرداد بذرپاش، از اعلام آمادگی کامل دیوان محاسبات براي ارایه خدمات فنی و کارشناسی به قوه قضائیه جهت اعلام راي دقیق تر

 
در پرونده هاي اقتصادي خبر داد. 

حجت الاسلام والمسلمین «رحیمی» حاکم شرع دیوان محاسبات کشور نیز در این جلسه با اشاره به مسئولیت هاي مهم این دیوان از
جمله برخورد شبه قضایی در قالب تشکیل پرونده هاي ناظر بر تجاوز از هزینه کرد ها در چارچوب اعتبارات مصوب گفت: در پرونده
هاي ارجاعی به محکمه دیوان محاسبات چه در مرحله تجدیدنظر و چه در مرحله اعاده دادرسی، حضور دو مستشار به عنوان
کارشناس که در پرونده ارجاعی مداخله نداشته اند، امر پیشبرد رسیدگی و صدور حکم در مورد پرونده مزبور را تسهیل و تسریع کرده

 
است. 

حاکم شرع دیوان محاسبات کشور همچنین تصریح کرد: قضات دادگستري در جریان رسیدگی به پرونده هاي اقتصادي می توانند از

 
نظرات کارشناسان دیوان محاسبات در راستاي اتقان آراء بهره بگیرند. 

«علی کامیار» دادستان دیوان محاسبات نیز در جریان این جلسه، از عزم جدي دستگاه قضا و ریاست آن جهت توسعه و تقویت امر
نظارت در حوزه هاي مختلف و توجه به نهاد هاي نظارتی همچون دیوان محاسبات قدردانی کرد و اهتمام حجت الاسلام و المسلمین
محسنی اژه اي بر مقوله نظارت را در راستاي فرامین مقام معظم رهبري مبنی بر ضرورت هماهنگی دستگاه هاي نظارتی اعم از

 
سازمان بازرسی، دیوان محاسبات و وزارت اطلاعات دانست. 

کامیار افزود: در تاریخ دیوان محاسبات حضور رئیس قوه قضاییه در این دیوان امري کم سابقه محسوب می شود و این موضوع حاکی

 
از عزم جدي حجت الاسلام والمسلمین محسنی اژه اي در مقوله مبارزه با مفاسد است. 

دادستان دیوان محاسبات ضمن ارائه آماري از عملکرد این دیوان در زمینه صیانت از بیت المال و اموال عمومی و دولتی گفت: طی
مدت اخیر بالغ بر هزار و 867 پرونده در دیوان محاسبات تعیین تکلیف و در همین راستا 9 هزار و 752 میلیارد تومان به خزانه

 
برگشت داده شده که این آمار حدودا 8 برابر بیشتر از سال هاي گذشته است. 



 
 

کد ویدیو دانلود فیلم اصلی
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تصویب و اجراي 100 برنامه درسی دانشگاه جامع علمی کاربردي تا نیمه اول

سال 1401

شماره خبر:  56  |  تاریخ: 1400/10/14
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي از تصویب و اجراي 100 برنامه درسی جدید تا نیمه اول سال 1401 خبر داد و گفت:
میزان برنامه هاي درسی صنعت و IT این دانشگاه در آینده از حال حاضر بیشتر خواهد شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از
دانشگاه جامع علمی کاربردي، دکتر حسین بلندي رئیس
دانشگاه جامع علمی کاربردي در مراسم گرامیداشت دومین
سالگرد شهادت سردار رشید اسلام سپهبد شهید حاج
قاسم سلیمانی و شهید ابومهدي المهندس که در محل
سازمان مرکزي دانشگاه برگزار شد، گفت: امسال دومین
سالگرد شهادت سردار دلها حاج قاسم سلیمانی با ایام
شهادت اولین مدافع ولایت حضرت زهرا (س) متقارن شده
و فکر می کنیم خداوند امسال تفضل بیشتري خواهد کرد

تا انتقام سخت تحقق یابد. هر کدام از ما با تلاش و کوشش در هر کجا که هستیم باید این زمینه را فراهم کنیم تا به این هدف نزدیک

 
تر شویم. 

وي اظهار داشت: مقام معظم رهبري دو نفر را صاحب مکتب اعلام کردند، حضرت امام خمینی (ره) و حاج قاسم سلیمانی، مکتب
یعنی بایدها و نبایدها، در میدان عمل کردن ها، از عراق به لبنان و از لبنان به عراق رفتن ها، کسی که خودش، خانواده و هستی اش
را وقف تحقق آرمان هاي این نظام کند. ما مدعی هستیم می خواهیم از این مکتب پیروي کنیم. سردار شهید سلیمانی تاکید داشت
که براي شهید شدن باید شهید زندگی کرد، مزد کسی که این همه مجاهدت کرده این است که به دست شقی ترین دشمنان اسلام

 
به شهادت برسد. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي با اشاره به فرمایشات روز گذشته مقام معظم رهبري، گفت: مقام معظم رهبري فرمودند شهید
عزیز ما، شهید سلیمانی، ثابت کرد که هم می توان ملّی ترین چهره ي کشور بود، هم می توان امّتی ترین چهره ي اسلام بود؛ در آنِ
واحد ملّی ترین و امّتی ترین بود. دهها میلیون (نفر) این مرد را بعد از شهادت تشییع کردند؛ پس ملّی ترین است. امّتی ترین هم
هست به خاطر اینکه در این دو سال، نام و یادِ روزافزون او در دنیاي اسلام دارد نفوذ بیشتري پیدا می کند. مرتبا نام شهید سلیمانی و

 
یاد شهید سلیمانی در دنیاي اسلام تکرار می شود، و دائم افزایش پیدا می کند؛ این را انسان مشاهده می کند و می بین د. 

وي افزود: روزي که خبر شهادت حاج قاسم آمد گویا مردم احساس کردند آرامش شان به خطر افتاده، تمام آزادي خواهان جهان دچار
این احساس شدند. شهادت حاج قاسم یک بیعت مجدد به وجود آورد. بعد از ده ها سال یک بار دیگر کل امت بیرون آمدند و با آرمان

 
هاي حضرت امام هم پیمان شدند. این بیعت برگرفته از مکتب تشیع است. 



دکتر بلندي خاطرنشان کرد: براي فهمیدن اینکه کجا هستیم باید ببینیم که چقدر با ولایت فقیه فاصله داریم، چقدر به حق و حقیقت
نزدیک هستیم یا فاصله داریم. باید هزینه زیادي می شد تا ددمنشی استکبار را به عالم معرفی کنیم. تمام عالم، حاج قاسم را به عنوان
یک مبارز با تروریسم می شناختند، شهادت حاج قاسم بیشتر از وجودش تاثیرگذار بود. شهید سردار سلیمانی در وصیت نامه خود
ولایت فقیه را اولین اصل می داند و هر حرکت و اقدام فراتر از آن را انحراف می داند و از آن پرهیز می دهد. و به آن اشاره می کند

 
که از اصول مراقبت کنید، اصول یعنی ولیّ فقیه. 

رئیس دانشگاه جامع علمی کاربردي در بخش دیگري از صحبت هاي خود با تاکید بر اینکه مشکل اساسی کشور اشتغال است و باید با
بیکاري مبارزه کرد، گفت: نظام استکباري می خواهد بیکاري را توسعه دهد. دیپلمه، لیسانس و دکتراي ما را بیکار ببیند و بگوید
ناکارآمد هستید و مشکلات زیادي دارید، لذا ما باید به نیازهاي کشور بپردازیم. ما داعیه اشتغال نداریم اما ابزاري براي حل مشکل

 
اشتغال هستیم. 

وي به امضاي تفاهم نامه اي با معاونت امور زنان ریاست جمهوري اشاره کرد و گفت: با امضاي این تفاهم نامه، دانش آموختگان خانم

 
بیکار سایر دانشگاه ها یک دوره آموزشی می بینند و می توانند جذب بازار کار شوند. 

دکتر بلندي به افزایش 50 درصدي ثبت نام متقاضیان دانشگاه در بهمن ماه نسبت به سال گذشته اشاره کرد و گفت: 100 برنامه
درسی تا نیمه اول 1401 تصویب و به اجرا در می آید ضمن اینکه از امکانات سایر دستگاه ها جهت اجراي دوره ها هم استفاده

خواهیم کرد.



دستگاه CNC پنج محوره دنتال رونمایی شد

شماره خبر:  57  |  تاریخ: 1400/10/14
منبع: وزارت علوم تحقیقات و

فناوري

محصول فناورانه (دسـتگاه CNC دنتال با تکنولوژي تراش دنتال پنج محوره) که براي اولین بار در کشور توسـط شـرکت
مسـتقر در مرکز رشـد دانشـگاه صـنعتی سـهند طراحی و سـاخته شـده است، رونمایی شد.

به گزارش اداره کل روابط عمومی وزارت علوم به نقل از
دانشگاه صنعتی سهند، مدیرعامل شرکت دانش بنیان
مبتکران مکاترونیک ارك در حاشیه رونمایی از دستگاه
cnc، با بیان این که این دستگاه در زمینه هاي دندان
پزشکی و نظامی کاربرد دارد، اظهار کرد: محصول فعلی به
صورت تخصصی براي دندان سازي، ساخت فریم ها و

 
ایمپلنت هاي دندانی به کار می رود. 

محمد نظامی فر ادامه داد: استفاده از این دستگاه باعث
ارتقاي محصولات خروجی می شود همچنین انجام کارها
به صورت دستی بسیار غیرممکن است که با کمک این

 
دستگاه می توان زمان تولید را کاهش و میزان دقت و کیفیت را افزایش داد. 

وي با بیان این که دستگاه CNC دنتال با تکنولوژي تراش دنتال پنج محوره توسط تیم علمی بخش هاي مکانیک، الکترونیک و نرم
افزار دانشگاه سهند تولید شده است، گفت: هزینه صرف شده براي تولید این دستگاه حدود 400 میلیون تومان بوده است درحالی که

 
تولید نمونه هاي مشابه خارجی این دستگاه سه الی چهار برابر این دستگاه هزینه دربردارد. 

مدیرعامل شرکت دانش بنیان مبتکران مکاترونیک ارك تاکید کرد: تولید این دستگاه در داخل کشور سالانه از خروج شش میلیون
دلار ارز از کشور جلوگیري می کند اگر حمایت هاي لازم براي تولید انبوه این دستگاه انجام شود قطعاً این دستگاه باعث اشتغال زایی
افراد خواهد شد، در حال حاضر این دستگاه باعث اشتغال زایی بالغ بر 20 نفر به صورت مستقیم و 50 نفر به صورت غیرمستقیم شده

 
است. 

فعالیت 22 شرکت دانش بنیان در مرکز رشد دانشگاه صنعتی سهند تبریز رئیس دانشگاه صنعتی سهند نیز در این آیین با اشاره به
فعالیت مرکز رشد دانشگاه در عرصه فناوري، گفت: نزدیک به 50 شرکت در این مرکز فعال هستند که از این تعداد 22 شرکت ،

 
شرکت دانش بنیان هستند. 

احمدرضا مصطفی قره باغی با اشاره به سخنان امام راحل (ره) مبنی بر این که دانشگاه کارخانه انسان سازي است، اظهار کرد: انتظاري
که از دانشگاه اسلامی می رود توجه به مقوله تربیت در کنار بحث تعلیم است تا انسان ها بتوانند براساس آن در کنار علم و معنویت



 
در جامعه اثر گذار و منشا تحول جامعه باشند. 

وي ادامه داد: قطعاً انتظاري که از دانشگاه اسلامی می رود، این است که در کنار رسالت آموزش براي تقویت نیروي انسانی متخصص و

 
پژوهش به مسائل فناوري ورود پیدا کند تا بتواند دانش و فناوري هاي لازم را براي تولید محصولات مورد نیاز کشور به کار گیرد. 

رئیس دانشگاه صنعتی سهند با بیان این که خوشبختانه دانشگاه صنعتی سهند توانسته در راستاي آموزش، پژوهش و فناوري گام
بردارد، گفت: در حال حاضر در این دانشگاه 10 دانشکده در رشته هاي مختلف فنی و مهندسی وجود دارد. مراکز تحقیقاتی تقاضا

 
محور نیز از این دانشگاه شکل گرفته و اکنون نزدیک به 40 مرکز و آزمایشگاه تحقیقاتی در این دانشگاه فعالیت دارند. 

وي با اشاره به رونمایی از دستگاه CNC پنج محور همزمان دنتال کشور براي اولین بار در مرکز رشد دانشگاه سهند تبریز، گفت: این

 
دستگاه براي اولین بار در سطح کشور تولید شده است و امروز شاهد رونمایی از آن بودیم. 

لزوم استقرار شرکت هاي دانش بنیان به عنوان خوشه هاي توسعه در شهرك هاي صنعتی استاندار آذربایجان شرقی با بیان این که
باید شرکت هاي دانش بنیان را به عنوان خوشه هاي توسعه در شهرك هاي صنعتی مستقر کنیم، گفت: باید به دنبال شرکت هایی
که می توانند پیوند دانشگاه با صنعت را تسهیل کنند، باشیم و این امر را به عنوان ادبیات رایج و فرهنگ پژوهش و تحقیقات در

 
مجموعه صنعت استان نهادینه کنیم. 

زین العابدین خرّم با بیان این که تصمیم داریم سهم اقتصاد آذربایجان شرقی در حوزه دانش بنیان را ارتقا دهیم، اظهار کرد: در اولین

 
روزهاي مسئولیت بنده عرض کردم باید موانع را رفع کرده و تسریع و تکمیل چرخه تبدیل علم به ثروت را دنبال کنیم. 

وي با بیان این که آیین نامه ستاد تسهیل اقتصاد دانش بنیان استان تنظیم و ابلاغ شده است، گفت: باید بستري براي کسانی که

 
مشغول فناوري هستند، فراهم شود تا از لحاظ کارآفرینی جزو استان هاي برتر باشیم. 

استاندار آذربایجان شرقی با تاکید بر این که امروز کارآفرینی باید در دانشگاه ها دنبال شود، گفت: اکنون براي تولید ثروت و
کارآفرینی در صنعت، کشاورزي، خدمات و معدن باید از گذرگاه علم و توسعه شرکت هاي دانش بنیان عبور کنیم و این امر در استان

 
مقدور است. 

وي با بیان این که اکنون خیز بلندي توسط جوانان در حوزه فناوري و اقتصاد دانش بنیان شروع شده است، ادامه داد: جوانان ایده
پرداز باید به مرحله امید آفرینی برسند و نباید تلاش و امیدشان براي تولید محصولات از بین برود، قطعاً این امر با کمک مسئولان و

 
اساتید دانشگاه با وحدت میسر می شود. 

وي با تاکید بر این که براي برون رفت از وضع موجود اقتصادي و ارتقاي تولید ناخالص ملی، استفاده از شرکت هاي دانش بنیان مراکز
فناوري و رشد و استارتاپ ها، راه درست است، گفت: شرکت هاي دانش بنیان و مراکز فناوري و رشد، از عوامل توسعه هستند که باید

 
این مسیر را طی کنیم و با تلاش آن را به مرحله بلوغ و تکامل برسانیم. 

خرم همچنین از فعالیت هاي فناورانه دانشگاه صنعتی سهند قدردانی کرد و گفت: این دانشگاه به عنوان یکی از مراکز علمی توانسته

 
جوانان مبتکر و خلاق را انسجام دهد و باید الگویی براي سایر دانشگاه ها باشد. 



گفتنی است استاندار آذربایجان شرقی در این مراسم از دستگاه CNC پنج محوره که براي نخستین بار در کشور توسط مبتکران
دانشگاه صنعتی سهند طراحی و ساخته شده است، رونمایی و سپس از محصولات نوآورانه این دانشگاه بازدید کرد.



کارآفرینی از حیاط خانه تا رسیدن به کارخانه

منبع: اقتصاددانشماره خبر:  58  |  تاریخ: 1400/10/14

حکایت کندوهاي خانگی که جهانی شدند براي کارآفرینی و اشتغال لازم نیست که حتماً سرمایه هنگفت و یا خانواده
ثروتمند داشته باشید بلکه مانند قهرمان گزارش ما کافی است آستین همت را بالا بزنید تا از حیاط خانه به مدیرعاملی

کارخانه برسید.  تا حالا شده به این فکر بیفتید که چگونه یک کارآفرینی خانگی راه ...

 
 

حکایت کندوهاي خانگی که جهانی شدند براي کارآفرینی و اشتغال لازم نیست که حتماً سرمایه هنگفت و یا خانواده ثروتمند داشته
باشید بلکه مانند قهرمان گزارش ما کافی است آستین همت را بالا بزنید تا از حیاط خانه به مدیرعاملی کارخانه برسید.  تا حالا شده

 
به این فکر بیفتید که چگونه یک کارآفرینی خانگی راه اندازي (...) 

حکایت کندوهاي خانگی که جهانی شدند براي کارآفرینی و اشتغال لازم نیست که حتماً سرمایه هنگفت و یا خانواده ثروتمند داشته

 
باشید بلکه مانند قهرمان گزارش ما کافی است آستین همت را بالا بزنید تا از حیاط خانه به مدیرعاملی کارخانه برسید. 

 تا حالا شده به این فکر بیفتید که چگونه یک کارآفرینی خانگی راه اندازي کنید؟ یه جورایی کارآفرین شدن همیشه در خون ما
ایرانیان بوده و هست و لذا همیشه دوست داریم یک کسب وکاري را راه اندازي کنیم، آن را توسعه دهیم تا بتوانیم عدّه اي را مشغول

 
به کارکنیم. 

در دنیاي اقتصادي امروز، کارآفرینی عامل اصلی رشد اقتصادي است لذا کارآفرینان تلاش می کنند فرصت هاي بیشتري در صنعت
ایجاد کنند، گزینه هاي اشتغال بیشتري را ارائه دهند و درنهایت تأثیر مثبتی بر درآمد سرانه، تولید درآمد، شیوه زندگی و غیره داشته

 
باشند. 

سیده فاطمه حسینی متولد سال 1344 و داراي لیسانس مدیریت بازرگانی یکی از همین افراد کارآفرین نمونه و موفق در خراسان
رضوي است که توانسته برند عسل کوهدشت را به ثبت رسانده و عملکرد موفقی را نه تنها در این استان بلکه در آن سوي مرز ها و در

 
کشور هاي حاشیه خلیج فارس از خود به جاي بگذارد. 

این زنبوردار نمونه بیش از دو دهه است ریاست هیئت مدیره و مدیرعاملی یک شرکت تعاونی تولیدي زنبورداري را بر عهده دارد و
علاوه بر ایجاد 60 شعبه فعال در کشور و صادرات عسل به حوزه خلیج فارس؛ افتخارات دیگري همچون پژوهشگري، صادرکننده نمونه

 
کشور و عضویت در هیئت رئیسه کانون زنان بازرگان خراسان را در کارنامه کاري خود دارد. 

به گزارش اقتصاددان به نقل از بازار ،   براي آشنایی با سیر پیشرفت و موفقیت این بانوي کارآفرین و موفق که حالا به عنوان

 
مدیرعامل یک کارخانه مشغول فعالیت است ساعتی را با وي به گفت وگو نشستیم. 

 
 کار تولید عسل را از کجا آغاز کردید؟ 

ورود من به عرصه زنبورداري به بعد از ازدواج و با همراهی همسر به 1359 و حدود 41 سال پیش باز می گردد و من کارم را با قرار



 
دادن یک کندو در حیاط خانه شروع کردم . 

 
 به احتمال زیاد مشکلات زیادي را در مسیر متحمل شدید؟ 

در آن زمان تقاضا براي خرید عسل زیاد نبود و لذا براي فروش همان مقدار کم عسل تولید شده در مضیقه بودیم اما هیچ وقت از کار

 
دست نکشیده و ناامید نشدم. 

 
 

یادم می آید تازه انقلاب شده بود و کشور در محاصره اقتصادي بود اما دولتمردان به دنبال افزایش تولید بودند و واقعاً هم مردم را

 
تشویق و حمایت می کردند. 

تأسیس بسیاري از کارخانه هاي قدیمی و مهم ایران هم به اوایل انقلاب برمی گردد لذا آن ها به من زنبوردار می گفتند اگر تولیدت را
به این سقف برسانی، به تو وانت می دهیم، تراکتور می دهیم، و ما به عشق گرفتن این امتیازها، کار می کردیم و به نتیجه هم

 
رسیدیم. 

من ابتدا به صورت کارگاهی کار می کردم تا اینکه کارم را گسترش دادم و بیش از دو دهه است در کارخانه خوشه زعفران واقع در

 
شهرك صنعتی مشغول به کار هستم و ریاست هیئت مدیره و مدیرعامل شرکت تعاونی تولیدي زنبورداري را به عهده دارم. 

به خاطر دارم در اولین نمایشگاهی که شرکت کردم، هیچ تخصصی نداشتم و به من می گفتند قطعا شکست می خورم، اما ناامید نشدم

 
و تا قبل از کرونا در نمایشگاه ها و همایش ها، آخرین اطلاعاتمان را درباره خواص عسل و فراورده هاي آن ارائه می کنیم. 

مثلا درچهل پنجمین کنگره جهانی زنبور عسل بود که درباره عسل خراسان، مقاله اي ارائه کردیم. در این مقاله، به ویژگی خواص ژل
رویال در تنظیم فشار خون پرداختیم. خیلی ها برایشان سؤال پیش آمد که چطور می شود این ماده هم فشار خون بالا را پایین بیاورد

 
و هم فشار پایین را متعادل کند، ماده اي که از مغز سر زنبورهاي کارگر ترشح می شود و غذاي ملکه است! 

 
حالا پس از 41 سال تلاش چند کندو عسل دارید؟ 

 
ماحصل تلاش هاي این چند سال موجب شده تا در حال حاضر تعداد کندوها به دو هزار عدد برسد. 

 
 آیا براي راه اندازي این کار سرمایه در اختیار داشتید؟ 



سرمایه من در آن زمان براي شروع کار زیاد نبود و باید اذعان کنم از صفر شروع کردم تا به اینجا رسیدم اما در حال حاضر شرایط
تغییر کرده است و باید سرمایه لازم آن هم به میزان زیاد در دست باشد ،چراکه براي خریداري ادوات زنبورداري باید بلافاصله هزینه
اش را بپردازیم و چون الآن کار بسیار توسعه پیداکرده و افراد بسیاري در این مجموعه مشغول کار هستند لذا سرمایه زیادي را می

 
طلبد اما براي افرادي که می خواهند مانند من از صفر شروع کنند سرمایه زیادي لازم نیست. 

 
 این تعداد کندو را کجا قرار می دهید؟ 

کار زنبورداري مانند کار عشایر است و در سال چند بار نیاز به کوچ در مناطق گرمسیر یا سردسیر است لذا این کندو ها براي

 
توانمندسازي روستاییان به آن ها واگذار و زمینه اي براي گسترش صنعت زنبورداري در استان خراسان فراهم کردیم. 

 
 آیا در کشور هم داراي نمایندگی فروش هستید؟ 

من در شروع کار سختی هایی داشتم اما خواستن توانستن است و من هم باوجود سختی هاي فراوان کارم را شروع کردم و آن را

 
توسعه دادم و اکنون 60 شعبه فعال در سطح کشور دارم . 

 
براي چند نفر توانستید اشتغال زایی ایجاد کنید؟ 

در حال حاضر براي 35 نفر به طور مستقیم ایجاد اشتغال شده است اما افراد بسیاري به طور غیرمستقیم ازجمله فروشندگان ادوات

 
کشاورزي، صنایع تبدیلی، نمایندگان فروش و سایر کارگاه ها با کار ما در ارتباط هستند. 

 
پس احتمالاً در حوزه صادرات نیز موفق بودید؟ 

در رابطه با صادرات باید گفت من صادرات به حوزه خلیج فارس ازجمله کویت،قطر،بحرین و ترکیه انجام می دهم و علاوه بر عسل

 
محصولات دیگري ازجمله ژل رویال ،گرده گل و «برمو» تولید می کنیم. 

 
 تا چه میزان عسل ایرانی موردپسند بازارهاي جهانی است؟ 

 
کیفیت عسل طبیعی ایران در جهان زبانزد است، این مسئله ناشی از اقلیم خاص و شرایط طبیعی ویژه کشورمان است. 

 
 با توجه به تنوع عسل در بازار به نظر شما بهترین عسل از چه گیاهی استحصال می شود؟ 

هر عسل به دست آمده از گیاه خاص خاصیت هاي منحصربه فرد خودش را دارد مانند عسل به دست آمده از گیاه گون که بهترین

 
نوع عسل براي درمان عفونت کلیه، آسم، زخم و بریدگی و سرماخوردگی است. 

 
فراورده دیگري که ما تولید می کنیم ژل رویال است که خواص بی نظیري دارد و در درمان نازایی هم بسیار مؤثر است . 



 
 

ما درزمینهٔ بهره بردن از ژل رویال با گروهی از پزشکان بخش نازایی بیمارستان منتضریه مشهد همکاري کرده ایم و توانستیم خواص

 
این فراورده عسل را در درمان نازایی اثبات کنیم. 

 
تحریم ها و گرانی چقدر بر روي کار شما تأثیر داشته است؟ 

تحریم ها و افزایش قیمت در حوزه کاري ما هم بسیار تأثیر گزار بوده است مثلاً افزایش هزینه هاي حمل ونقل تولیدکنندگان را در

 
کوچاندن کندوها با هزینه هاي سربار و سنگین روبرو کرده است. 

 
 یعنی کوچ کندوها به صرفه نیست؟ 

ما خودمان نیز تعدادي کوچ در مشهد و بندرعباس داشتیم اما مجبور شدیم از کوچمان بزنیم و تنوع گذشته را نداشته باشیم.مشکلات
عمده زنبورداران این رو زها شامل افزایش قیمت انواع داروها، سرمازدگی ها و بخشی هم مربوط به افزایش هزینه حمل ونقل کندوها،

 
براي رسیدن به مناطق خوش آب و هوا است. 

صنعت زنبورداري در ایران مانند بسیاري دیگر از بخش هاي صنعت کشاورزي و دامداري با چالش ها و مشکلات متعددي مواجه است.

 
 آیا این موضوع یک نوع آسیب محسوب نمی شود؟ 

به دلیل آنکه زنبورهاي عسل نقش بسیار مهمی در عمل گرده افشانی دارند لذا این موضوع براي کشاورزان یک نوع آسیب محسوب
می شود.عمل گرده افشانی در گیاهان و درختان بهروش هاي مختلفی انجام می شود که مهم ترین آن به وسیله حشرات و مخصوصاً

 
زنبورعسل اتفاق می افتد. 

به عنوان مثال90 درصد بارورسازي درختان میوه همچون سیب و گیلاس توسط زنبورعسل انجام صورت می شود و یا در مورد درخت

 
بادام عمل، گرده افشانی فقط توسط زنبورعسل انجام می شود. 

ارزش اقتصادي گرده افشانی زنبورعسل، بسیار بیشتر از عسل و موم تولیدشده توسط این حشره است. به همین دلیل در برخی



 
کشورها به صاحبان کندوهاي عسل، براي استقرار کندوهایشان در باغ ها و مزارع مبالغ بالایی پرداخت می شود. 

 
چه موارد دیگري تولید کننده ها را تهدید می کند؟ 

موضوع دیگري که بازار عسل در ایران و تولید کنندگان را تهدید می کند عسل هاي تقلبی است در حقیقت حجم بالاي عسل تقلبی
و غیراستاندارد در بازار علاوه بر اینکه بر صنعت نیمه جان زنبورداري ضربه می زند، تهدید جدي نیز براي سلامت خانواده هاست.

 
متاسفانه در کشور هیچ گونه فرهنگ سازي روي شناخت عسل طبیعی از تقلبی نشده است. 

 
براي تأمین مواد مصرفی آیا با مشکلی روبرو نیستید؟ 

ما براي تولید مواد اولیه مشکلی نداریم چراکه مواد اولیه در حوزه کار ما مواد کاملاً طبیعی هست که خودمان آن را تولید می کنیم اما

 
همان طور که گفتم هزینه هاي جانبی مانند حمل ونقل یا وسایل بسته بندي روي افزایش قیمت محصولات تأثیر گذاشته است. 

مشکل دیگري که وجود دارد کرونا است که باعث محدودیت هایی ازجمله تعطیلی مغازه ها است که باعث کاهش فروش می شود اما

 
ما در دوران کرونا باوجود محدودیت ها و بسته بودن شعبه ها به درخواست مشتریان محصولات را با پیک به دست آن ها رساندیم. 

 
 دلیل تفاوت رنگ هاي عسل چیست؟ 

رنگ عسل برحسب این که زنبور بر چه گلی نشسته و از آن بهره گرفته، متفاوت است. عسل، گاه شفاف و گاه تیره است. رنگ عسل
می تواند با توجه به سرچشمه اصلی شهد، از سفید روشن (عسل اقاقیا) تا سبز تیره متمایل به سیاه (عسل صنوبر و زبان گنجشک)

 
تغییر کند و طیفی از رنگ ها را در برگیرد. 

 
 

 
چنانکه عسل افرا لیمویی رنگ، عسل میوه ها زرد متمایل به قهوه اي و عسل آویشن به رنگ عقیق قرمز است. 

 
 از کندوي زنبورعسل به غیراز عسل چه بهره برداري دیگري می توان داشت؟ 

کندوي زنبورعسل، علاوه بر عسل، محصولات و فرآورده هاي متنوعی مانند زهر زنبورعسل، موم، بره موم، ژل رویال و گرده گل دارد
که به لحاظ ارزش اقتصادي و درمانی در مرتبه بالاتر از عسل قرار دارند.زهر زنبورعسل در درمان بیماري هاي سیستم ایمنی کاربرد
دارد. بره موم خاصیت آنتی بیوتیک طبیعی را دارد و این ماده یکی از محصولات کاربردي و مفید زنبورعسل است که از مقادیر مختلف

 
موم زنبور و رزین ها تشکیل می شود. 



ژل رویال، ماده غذایی لاروها در سه روز اول زندگی است. این ماده غذایی، ارزش افزوده بسیار بالایی دارد و در جلوگیري از آلزایمر،
فشارخون، تصلب شرایین و سرطان مؤثر است. ژل رویال بسیار مغذي و نیروبخش است و به عنوان غنی ترین ماده مغذي بیولوژیک

 
شناخته شده است . 

 
آیا شروع کار در این صنعت نیازمند سرمایه زیاد است؟ 

این صنعت به سرمایه زیادي نیاز ندارد. درواقع می توان کار کردن در این حوزه را در کنار کارهاي دیگر راه انداخت و حتی حرفه اي

 
برخورد کرد. آموزش صنعت زنبورداري در سراسر کشور مهیاست و این پتانسیل را دارد که بدون هیچ مشکلی، درآمد ایجاد کند. 

یکی از محاسن شغل زنبورداري این است که رشد این صنعت از نابودي منابع طبیعی جلوگیري می کند و می تواند باعث ارتزاق یک
خانواده شود.براي شروع زمینی به مساحت 100 تا 150 مترمربع کافی است ولی باید براي سال هاي بعد گسترش داد، چون تولید در

 
فضاي محدود صرفه زیادي ندارد. 

براي شروع کار قبل از هر چیز باید بدانید محلی که قصد دارید در آن کندوها را مستقر کنید، کجاست و چگونه محیطی است، که
براي زنبورها مناسب است و احتیاجات کلونی را برآورده می کند. ضمن اینکه محصول اضافه هم داشته باشد تا خودتان هم از آن
استفاده کنید.فضاي موردنظر باید ازلحاظ شهد و گرده فراوان و مناسب شغل زنبورداري باشد. محیط فاقد گل و گیاه یا محیطی که

 
گل و گیاه در آن کم بوده یا فقط مدت کوتاهی از سال گل وجود دارد، براي زنبورداري مناسب نیست. 

مهم ترین و اساسی ترین بخش زنبورداري، داشتن محیط مناسب است. جایی که در اکثر اوقات سال گل فراوان وجود داشته باشد،

 
براي این کار مناسب است. 

گیاهانی چون درختان میوه شکوفه دار بهاره سیب، گلابی، انواع مرکبات، زردآلو، آلوچه و گیلاس، پنبه، آفتاب گردان، یونجه، شبدر،
بیدمشک، گون، آویشن، نعناع، اقاقیا، بال هنگ، گیاهان زینتی و طیف بسیار وسیعی از دیگر نباتات زراعی، باغی، جنگلی و حتی

 
گیاهان دارویی روي تپه ها و مراتع منابع شهد و گرده براي زنبورعسل محسوب می شوند. 

زنبورعسل جانوري آسیب پذیر است و مانند سایر حیوانات به برخی از بیماري ها حساس است و متأسفانه بیشتر بیماري ها باعث
انهدام بخش مهم یا تمامی کلونی هاي زنبوردار می شود یا ضمن خسارت به زنبوردار معالجه می شوند، که معمولاً تلفات 30، 40

 
درصدي را به همراه دارد و باعث ضرر و زیان فراوان می شود. 

 
 به نظر شما چرا این شغل باوجود سودآوري اما با استقبال چندانی از طرف جوانان روبرو نیست؟ 

درگذشته نه چندان دور و پیش از آغاز موج ویرانگر مهاجرت از روستا به شهر، بخش عظیمی از روستائیان در کنار کار کشاورزي به
پرورش زنبورعسل می پرداختند اما امروز اما پرورش زنبور در ایران شرایط مناسبی ندارد، در نقاط جنوبی کشور وجود ریز گردها
باعث کاهش تولید و مرگ زنبورها می شود، در سایر نقاط کشور هم با از بین رفتن فرهنگ کار و گسترش میل به مشاغل دولتی و

 
پشت میزنشینی، تمایل کمتري به پرورش زنبور مشاهده می شود. 

 
مخاطب گرامی، ارسال نظر پیشنهاد و انتقاد نسبت به خبر فوق در بخش ثبت دیدگاه، موجب امتنان است. 

ع





بسته حمایتی ویژه بانک پاسارگاد در خدمت تولید

منبع: تدبیر و امیدشماره خبر:  59  |  تاریخ: 1400/10/14

بانک پاسارگاد با ارائه ي خدمات گشایش اعتبار اسنادي داخلی، ضمن اعتمادسازي میان طرفین قرارداد، کلیه شرایط لازم
براي انجام معامله بدون ریسک را نیز براي خریداران و فروشندگان داخلی فراهم می کند.

بسته حمایتی ویژه بانک پاسارگاد در خدمت تولید بانک پاسارگاد با ارائه ي خدمات گشایش اعتبار اسنادي داخلی، ضمن
اعتمادسازي میان طرفین قرارداد، کلیه شرایط لازم براي انجام معامله بدون ریسک را نیز براي خریداران و فروشندگان داخلی فراهم

 
می کند. 

بانک پاسارگاد به منظور حمایت از تولیدکنندگان و فعالان اقتصادي کشور و با هدف کمک به رشد و شکوفایی
صنایع داخلی و اقتصاد کشور بسته حمایتی ویژه اي را طراحی کرده است، این بسته شامل: صدور انواع ضمانت نامه

 
بانکی، گشایش اعتبار اسنادي داخلی، اعطاي تسهیلات ارزان قیمت و ارائه ي خدمات مشاوره اي است. 

در پی رکود اقتصادي، تورم و همچنین تحریم هاي ظالمانه، شرایط بقا و پویایی واحدهاي تولید بسیار دشوار است که در این بین
نقش بانک ها در حوزه حمایت از تولید، پررنگ تر شده است، بانک پاسارگاد به منظور تأمین مالی بخش مولد اقتصاد و در جهت بارور
کردن فعالیت هاي کارآفرینی و در نتیجه آن ایجاد اشتغال، طی اقدامی در جهت حمایت مستمر از تولید، اقدام به ارائه این بسته ویژه

 
حمایتی کرده است. 

 
ارائه خدمات مشاوره اي به مشتریان 

با توجه به لزوم آشنایی هرچه بیشتر بنگاه هاي اقتصادي با ابزارهاي متنوع بانکی و تأمین مالی، بانک پاسارگاد با شناخت دقیق بنگاه
ها و تطبیق محصولات و خدمات متنوع بانکی با نیازهاي آن ها، بهترین راهکارها را با کمترین قیمت تمام شده به آن ها ارائه می
دهد. به عنوان نمونه اکثر مشتریان با ابزار گشایش اعتباراسنادي داخلی آشنایی ندارند و تمایل دارند تا با قیمت بالا نسبت به تأمین
مالی از طریق دریافت تسهیلات اقدام کنند. در حالی که در بسیاري از موارد با استفاده از یک مشاوره تخصصی می توانند با هزینه به

 
مراتب کمتر منابع مالی مورد نیاز خود را بدست آورند. 

 
تسهیلات ارزان قیمت 

بانک پاسارگاد با هدف کمک به رشد و شکوفایی چرخه اقتصاد کشور و افزایش دامنه خدمات بانکی، اقدام به اعطاي تسهیلات ارزان
قیمت می کند. در بخش تسهیلات ارزان قیمت، به اشخاص حقوقی، صاحبان مشاغل، فعالان اقتصادي و پذیرنـدگان فعـال دستگاه
هاي کارت خوان بانک (داراي مجوز فعالیت) که مخاطبـان اصلـی ایـن طــرح هســتند، متناسب با ضریب امتیازي کسب شده
تسهیلات ارائه می شود. در واقع مشتریان با توجه به امتیازات کسب شده می توانند نسبت به درخواست مبلغ تسهیلات خود اقدام

 
کنند. 

 
ایجاد اعتبار اسنادي داخلی 



امروزه با وجود برخی خدمات و محصولات بانکی، انجام بسیاري از فعالیت هاي تجاري به راحتی امکان پذیر است. یکی از نیازهاي

 
موجود در فعالیت هاي تجاري و اقتصادي انجام معامله بین خریدار و فروشنده در فضاي قابل اعتماد و بدون ریسک است. 

بانک پاسارگاد با ارائه ي خدمات گشایش اعتبار اسنادي داخلی، ضمن اعتمادسازي میان طرفین قرارداد، کلیه شرایط لازم براي انجام

 
معامله بدون ریسک را نیز براي خریداران و فروشندگان داخلی فراهم می کند. 

اعتبار اسنادي، این امکان را فراهم می آورد که طرفین با اتکا به این ابزار، در فضایی آرام به دور از مخاطرات و بی اعتمادي به تبادلات
تجاري بپردازند. خریداران با استفاده از این خدمات می توانند از مزایایی نظیر تامین کالا یا مواد اولیه با حداقل نقدینگی، دریافت
اعتبار با کارمزد کمتر از تسهیلات و پرداخت وجه به فروشنده بعد از اجراي کامل تعهدات توسط ایشان برخوردار شوند. همچنین

 
فروشندگان نیز ضمن اعتماد به خریدار از دریافت کامل مبلغ قرارداد فروش اطمینان حاصل می کنند. 

 
صدور ضمانت نامه بانکی 

صدور ضمانت نامه بانکی خدمت دیگري از بسته حمایتی ویژه بانک پاسارگاد است، این خدمت موجب تسهیل مبادلات اقتصادي و
تجاري می شود. بانک پاسارگاد امکان دریافت این خدمات را با شرایط آسان و سریع فراهم کرده است. صدور انواع ضمانت نامه هاي
پیمانکاري (شرکت در مناقصه/مزایده، حسن انجام کار یا تعهدات، پیش پرداخت و کسور وجه الضمان)، انواع ضمانت نامه هاي تعهد
پرداخت (گمرکی، مالیاتی، خروج از کشور، نظام وظیفه، آژانس هاي مسافرتی) و سایر ضمانت نامه ها براي کلیه اشخاص حقیقی و

 
حقوقی به افزایش سرعت حرکت بنگاه هاي اقتصادي در مسیر دریافت انواع تسهیلات کمک می کند. 

مجموعه خدمات ارائه شده در بسته حمایتی بانک پاسارگاد این امکان را براي مشتریان این بانک ایجاد کرده است که با دریافت
مشاوره تخصصی بانکی مناسبترین خدمت بانکی را انتخاب کنند، در تامین مالی به تسهیلات ارزان قیمت دسترسی داشته باشند، با
استفاده از اعتبار اسنادي داخلی ریسک را در معاملات خود از بین برند و در صورت نیاز ضمانت نامه مورد نیاز خود را با اطمینان

دریافت کنند.



پرسونال برندینگ و استراتژي هاي آن

منبع: تفاهم آنلاینشماره خبر:  60  |  تاریخ: 1400/10/14

سال هاست که استراتژي تحت عنوان برندسازي شخصی یا پرسونال برندینگ (Personal Branding) در حیطه ي
کسب و کار مورد توجه و بررسی قرار گرفته است،اما در دنیاي تجارت مدرن ، مفهوم پرسونال برندینگ نه تنها بیش از قبل

مورد توجه قرار گرفته، بلکه در صدر یکی از عوامل اصلی موفقیت کسب و کارها قرار ... نوشته ...

 
 پرسونال برندینگ و استراتژي هاي آن 

سال هاست که استراتژي تحت عنوان برندسازي شخصی یا پرسونال برندینگ (Personal Branding) در حیطه ي کسب و کار
مورد توجه و بررسی قرار گرفته است،اما در دنیاي تجارت مدرن ، مفهوم پرسونال برندینگ نه تنها بیش از قبل مورد توجه قرار گرفته،

 
بلکه در صدر یکی از عوامل اصلی موفقیت کسب و کارها قرار گرفته است. 

 
ضرورت پرسونال برندینگ براي کسب و کار 

دنیاي مدرن به شدت در حال تغییر است و تمایل افراد به خود اشتغالی، کارآفرینی و فعالیت هاي فریلنسري روز به روز در حال
افزایش است. از اینرو در هیچ زمانی، داشتن برندسازي شخصی  به اندازه ي حال، مهم و تاثیر گذار نبوده است. پرسونال برندینگ
براي کسب و کار شما یک انتخاب نیست، بلکه یک ضرورت است. البته گسترش شبکه هاي اجتماعی و ابزارهاي دیجیتال مارکتینگ
به عنوان یک عامل موثر در رونق کسب و کار ها را نباید نادیده گرفت. اگر در گذشته پرسونال برندینگ شخصی تنها با طراحی کارت
ویزیت شما صورت می پذیرفت، اکنون شبکه هاي مجازي و دنیاي اینترنت به شما کمک می کند که از دور دسترس ترین و کم

 
برخوردارترین نقاط یک برند مطرح به دنیاي تجارت معرفی شود و با معرفی درست ،مشتریان بسیاري جذب شوند. 

ضرورت پرسونال برندینگ براي کسب و کارهمه ي ما کم و بیش درباره ي



برند سازي تجاري مطالبی شنیده ایم و حتما در زندگی شخصی خود بارها و بارها تحت غلبه ي این برندسازي قرار گرفته اید. حتما
برایتان پیش آمده است که در یک فروشگاه زنجیره اي دست به خرید یک محصول صرف اینکه نامش را در تبلیغات زیاد شنیده اید
،دست زده اید. بطوریکه هنگام تصمیم گیري براي خرید، آگاهانه یا ناخودآگاه تحت تاثیر نام برندهاي بزرگ قرار گرفته اید و فارغ از
کیفیت آن، در میان ده ها برند دیگر آن را انتخاب نموده اید. حال که موضوع کمی ملموس تر شده است، بیندیشید که چند مرتبه در
خریدهاي روزانه تان کالایی را بخاطر نام آشنا بودن آن انتخاب کرده اید. بله حتما جواب تان بسیار زیاد است. بله، آنطور که شواهد
نشان می دهد، آگاهی افراد در مورد "پرسونال برندینگ و اهمیت برندسازي شخصی" به میزان زیادي، کمتر از شیوه هاي برندینگ
تجاري یا برندینگ محصول است. در واقع پرسونال برندینگ شرایطی را فراهم می کند، که افراد هنگام تصمیم گیري هاي شان شما

 
را متمایز و برجسته تر از سایر گزینه ها ببینند و شما را انتخاب نمایند. 

 
پرسونال برندینگ و استراتژي هاي آن 

البته این نکته هم ناگفته نماند که پرسونال برندینگ براي کسب و کارهاي کوچک به مراتب آسان تر است اما در کسب و کارهاي
بزرگ تر، تبیین استراتژي هاي آن به مراتب دشوارتر می شود. شاید برایتان جالب باشد، که بدانید "استیو جابز" قبل از اینکه با برند
معروف اپل شناخته شود، از پرسونال برندینگ استفاده می کرد و یا "ایلان ماسک "با برند تسلا نهایت بهره را از پرسونال برندینگ
خود برد. پرسونال برندینگ مزایاي بی شماري را براي کسب و کارتان ایجاد می کند. از فرصت همکاري با بیزینس هاي بزرگ در
فضاي رقابتی بازار کار حرفه اي گرفته تا ایجاد اعتماد براي جلب نظر هر چه بیشتر مشتریان. تمام تلاش خود را انجام دهید تا بتوانید

 
در رسانه هاي مختلف زبانزد شوید. براي تحقق این امر از فضاي مجازي غافل نشوید. از این طریق درآمدتان را افزایش دهید. 

 
پرسونال برندیگ و افزایش درآمد 

شاید درآمدزایی از پرسونال برندینگ اولین هدف نباشد، ولی قطعا مهم ترین گزینه براي دستیابی به این هدف است. با داشتن یک
برند شخصی قدرتمند، اعتبار برندتان بالا خواهد رفت و مسلما برند معتبرتر درآمد بیشترین عاید صاحبانش خواهد کرد. برندسازي
 شخصی شما را در اذهان حوزه ي کسب و کارتان ماندگار می کند. همانند بسیاري از کارخانجات معروف چون تاید، پفک، ارج،
آزمایش و... که بعد از سال ها هنوز مردم بسیاري از محصولات مشابه را با آن نام تجاري به یاد دارند. همین امر سبب می شود که
برند شخصی شما از سایرین متمایز باشد. اعتبار، موضوع بسیار مهمی براي کسب و کارها بالاخص کارآفرینان است.هرچه اعتبار
بیشتري داشته باشید، احتمال سرمایه گذاري افراد در محصولات شما بیشتر خواهد شد و این مهم بدون پرسونال برندینگ تحقق

 
نخواهد یافت. 

با پرسونال برندینگ همیشه رو به پیشرفت باشید و از فرصت هایی که پیش روي شما قرار می گیرد، حداکثر بهره را ببرید. در دنیاي
مدرن نمی توانید هیچ بهانه اي براي نادیده گرفتن برندسازي شخصی بیاورید. توجه خاص شما به عنوان یک کارآفرین به این حوزه
می تواند ،درها را به روي فرصت هاي جدید تجاري، اجتماعی و شخصی کسب و کارتان باز کند. فقط همواره به یاد داشته باشید که
برندسازي شخصی چیزي نیست که یک شبه اتفاق بیفتد. باید به طور جدي پیگیر باشید و دقیقا بدانید که به دنبال چه چیزي

 
هستید. در این صورت با بهره برداري از فرصت هاي پرسونال برندینگ قطعا موفق خواهید شد. 

دکتر حوریه یحیایی












































